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Poszkodowany jubiler
wyznaczył nagrodę
za schwytanie włamywaczy. str. 2

Gmina Głowno | To zdarza się raz na półtora miliona przypadków!

Cielaczki-trojaczki przyszły 
na świat w Jasionnej
To niezwykle rzadki 
przypadek: jedni 
szacują, że zdarza się 
raz na sto tysięcy, inni, 
że nawet na półtora 
miliona urodzeń.  
A jednak zdarzyło  
się u nas! W zeszłym 
tygodniu w jednym  
z gospodarstw  
w Jasionnej w gminie 
Głowno na świat 
przyszły krowie 
trojaczki.

Dla właściciela gospodarstwa, 
w którym doszło do niecodzien-
nego zdarzenia, Rafała Więckow-
skiego, wiadomość o urodzeniu 
się trzech cielaczków była sporym 
zaskoczeniem. Przyznaje, że jeśli 
już, to spodziewał się raczej kro-
wich bliźniąt. Podobne przypadki 
zdarzały się u niego i to nawet do-
syć często – choćby przed dwoma 
tygodniami w tym samym miej-
scu przyszły na świat takie bliź-
nięta. Trojaczki to jednak całkiem 
coś innego.

– Byliśmy zaskoczeni. Mie-
siąc temu weterynarz przeprowa-
dził u krowy badanie kontrolne  
i okazało się, że kończyny cieląt są 
sporo mniejsze niż powinny, więc 

spodziewaliśmy się bliźniąt. To, 
że mogą być trojaczki nawet nie 
przeszło nam do głowy. Taki przy-
padek zdarza się naprawdę bardzo 
rzadko i w naszej okolicy jeszcze 
nigdy nie miał miejsca – tłumaczy 
pan Rafał.

weterynarz miał 
szczęśliwą rękę
Na codzień nasz rozmówca 

prowadzi hodowlę liczącą łącznie 
ok. 130 sztuk bydła domowego,  
w tym 46 krów. Jego gospodar-
stwo liczy blisko 30 hektarów zie-
mi, a biorąc pod uwagę także te-
reny dzierżawione – 50 hektarów. 
Zajmuje się nim od czterech lat, 
kontynuując w ten sposób rodzin-
ną tradycję i dzieło, będące owo-
cem pracy rodziców.

Jak zapewnia, porodu, który 
zakończył się tak niespodziewa-
nie, nie odbierali samodzielnie. 
Towarzyszył im przy tym wete-
rynarz z Popowa Głowieńskiego 
– Bartosz Rzeźnik, który wcze-
śniej przeprowadzał inseminację 
u tej krowy.

– Można powiedzieć, że we-
terynarz miał szczęśliwą rękę, 
ale widok trojaczków także go 
zaskoczył. Przyznał, że bardzo 
rzadko zdarza się taka liczba 
młodych, które przeżywają. Te-
raz często je odwiedza, bo potrze-
bują stałej opieki – zauważa nasz 
rozmówca. str. 27Było potrójne zaskoczenie, dziś jest potrójna radość. Rafał Więckowski z Jasionnej z cielaczkami-trojaczkami. 
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Spodziewaliśmy się 
bliźniąt, ale to,  
że mogą być  
trojaczki, nawet  
nie przyszło nam  
do głowy.

władka Jareckiego
obejrzymy w serialu
„Uzdrowisko”. str. 6

Bratoszewice
57-latka  
w szpitalu

W szpitalu zakończyła się po-
dróż 57-letniej mieszkanki Ło-
dzi, która 7 września, ok. godz. 
19.20 doprowadziła do zderze-
nia na skrzyżowaniu ul. Łódzkiej  
i Szkolnej. Z ustaleń policji wyni-
ka, że jadąc ul. Szkolną i próbu-
jąc dokonać skrętu w lewo w ul. 
Łódzką nie ustąpiła ona pierw-
szeństwa przejazdu jadącemu 
14-stką w stronę Głowna kierow-
cy Audi. Kierowca Audi, 37-letni 
mieszkaniec powiatu zgierskiego 
nie potrzebował pomocy medycz-
nej, ale ją przetransportowano do 
szpitala. Oboje byli trzeźwi.  aw

Głowno | zanim rozpocznie się spiętrzanie, czas na formalności 

Dlaczego jeszcze nie ma wody w Starej Pile? 
W ciągu najbliższych 
kilku dni powinno 
rozpocząć się 
spiętrzanie wody  
na zbiorniku Stara Piła 
na Mrożycy  
w Głownie. 

– Inwestycję mamy zakończo-
ną, czekaliśmy kilka dni na od-
biory techniczne, a teraz została 
jeszcze „papierologia” związana 
z ponownym uruchomieniem sta-
wideł. Myślę, że spiętrzanie wody 

to kwestia kilku najbliższych dni – 
powiedział nam Wojciech Daniel-
czyk z firmy INSTYLE z Nowego 
Bedonia, która naprawiała jaz na 
Mrożycy, dzięki któremu możliwe 
jest spiętrzenie wody na zbiorniku 
Stara Piła w Głownie. 

– Jak już będzie możliwe spię-
trzanie wody, to będzie to praca 
polegająca po prostu na kręceniu 
korbą i stopniowym opuszcza-
niu zastaw, by całkiem nie odciąć 
przepływu wody – powiedział 
nam Danielczyk. Według niego 
będzie to trwało od kilku godzin 
do około dwóch dni w zależno-

ści od przepływu wody. Montaż 
odnowionych szandorów będzie 
umożliwiał spiętrzenie wody na 
wysokość ok. 2 metrów – tak, jak 
to było do tej pory. 

Dlaczego spiętrzenia nie doko-
nano już teraz? Najpierw trzeba 
skompletować wszystkie niezbęd-
ne odbiory i pozwolenia, nie tyl-
ko z nadzoru budowlanego, ale też 
np. z Wód Polskich, a to wszystko 
czasami trwa dłużej niż same ro-
boty – tłumaczy wykonawca. 

Wymiana uszkodzonych ele-
mentów konstrukcyjnych jazu 
została przeprowadzona w dru-

giej połowie sierpnia, o czym in-
formowaliśmy. Przypomnijmy, 
że naprawa szkód była konieczna 
po awarii prowadnicy, która słu-
ży do regulacji wysokości szan-
dorów jazu. W wyniku tej awarii 
w nocy z 6 na 7 sierpnia woda ze 
zbiornika spłynęła rzeką Mroży-
cą do Mrogi. 25 sierpnia doko-
nano oceny stanu technicznego 
budowli po naprawie. Na miej-
scu był inspektor nadzoru tech-
nicznego, nie miał zastrzeżeń co 
do wykonanych robót. Teraz czas 
na opracowanie i wydanie doku-
mentacji.  mak 
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Telefon redakcyjny 534 013 030 
e-mail: agnieszka.wojcieszek@lowiczanin.info
agnieszka woJcieszek

Galeria Głowno | echa zuchwałego włamania do jubilera 

10 tysięcy złotych  
za wskazanie włamywaczy 
Właściciel salonu jubilerskiego Aquando 
wyznaczył nagrodę w wysokości 10 tysięcy 
złotych dla osoby, która wskaże sprawców 
włamania do placówki mieszczącej się  
w Galerii Głowno lub udzieli informacji 
kluczowych dla ich ujęcia. 

Przypomnijmy, że do zuchwa-
łego włamania doszło w nocy 1 
września. Nieznani na tę chwi-
lę sprawcy najpierw potłukli wi-
trynę, a po chwili podczepili lin-
kę do samochodu z napędem na 
cztery koła i wyrwali sejf ze ścia-
ny. Jakby tego było mało, później 
ciągnęli ów sejf ulicami Głowna 
(pojechali w kierunku Brzezin), 
mijając po drodze m.in. patrol 
interwencyjny firmy ochroniar-
skiej, która zareagowała na za-
łączenie się w salonie czujki an-
tywłamaniowej. 

– Obiecujemy absolutną ano-
nimowość. Wszelkie informacje 
prosimy kierować na numer 695-
695-857. Prosimy o udostępnianie 
każdemu, komu zależy na spra-
wiedliwości – czytamy na fanpagu 
salonu jubilerskiego. Z podobnym 
apelem wystąpił również syn wła-
ściciela firmy jubilerskiej (będącej 

też producentem biżuterii), zaj-
mujący się bezpośrednio salonem  
w Głownie. – Biżuterii już nie od-
zyskamy, ale wszystkim nam po-
winno zależeć na tym, żeby te 
kreatury nie łaziły po ulicach – na-
pisał dosadnie na swoim profilu. 

Znajomi proponowali mu, by 
wraz z informacją o wyznacze-
niu nagrody udostępnił też wzór 

jakiegoś charakterystycznego wy-
robu. – Jeżeli nie poszedł na złom 
to gdzieś wypłynie… – sugerowa-
li. Według właściciela wyroby te 
jednak już zostały stopione.

Co tymczasem robi w tej 
sprawie policja? Informacje są 
szczątkowe, a rzecznik Komen-
dy Powiatowej Policji w Zgierzu 
podkomisarz Magdalena Nowac-
ka zasłania się dobrem prowadzo-
nego postępowania. Policja nie 
informuje o szczegółach działań. 

– Mogę powiedzieć, że policjan-
ci prowadzą intensywne czynno-
ści w tej sprawie, ale jeszcze nie 
udało nam się zatrzymać nikogo 
do tej sprawy – powiedziała nam 
podkom. Nowacka. 

Do dzisiaj nie uzyskaliśmy 
też odpowiedzi na pytania, które 
skierowaliśmy do centrali firmy 
ochroniarskiej, z którą głowieński 
salon miał podpisaną umowę na 
ochronę. Będziemy przyglądać się 
sprawie.  mak 

Biżuterii już nie 
odzyskamy, ale 
wszystkim nam 
powinno zależeć na 
tym, żeby te kreatury 
nie łaziły po ulicach.

Tak wyglądała witryna salonu jubilerskiego po włamaniu. 
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Gmina Dmosin | Wypadek na lokalnej drodze w Szczecinie 

Ciągnik zajechał drogę motocykliście 
bez uprawnień 
Do groźnie wyglądającego wypadku  
motocykla z ciągnikiem rolniczym New Holland 
doszło w środę, 2 września na prostym  
odcinku drogi w Szczecinie  
– niedużej miejscowości w gminie Dmosin. 

Z ustaleń policjantów wynika, 
że 69-letni rolnik kierujący ciągni-
kiem z beczką asenizacyjną skrę-
cał w lewo. Nie upewnił się czy 
może rozpocząć manewr skrętu, 
nie zauważył motocyklisty i zaje-
chał mu drogę. Motocyklem mar-
ki Honda kierował 19-letni miesz-
kaniec powiatu brzezińskiego. 
Motocyklista widząc skręcający 
ciągnik ostro hamował i w związ-

ku z tym wpadł w poślizg, prze-
wrócił się na jezdnię. 

W chwili przyjazdu służb (straż 
pożarna, policja i zespół ratow-
nictwa medycznego) na miejsce 
wypadku, 19-latek leżał na ziemi  
i nie mógł się podnieść. – Został 
zabrany do szpitala w obraże-
niami, które nie zagrażały życiu. 
Były to głównie otarcia i potłucze-
nia – powiedziała nam Marta Ga-

łązka z Komendy Powiatowej Po-
licji w Brzezinach. 

Uczestnicy wypadku byli trzeź-
wi, ale po sprawdzeniu obydwóch 
w policyjnej bazie danych okazało 
się, że 19-letni motocyklista miał 
orzeczony prawomocny i obo-
wiązujący sądowy zakaz prowa-
dzenia pojazdów mechanicznych.  
W związku z tym odpowie on 
za niestosowanie się do postano-
wienia sądu, za co grozi mu kara 
grzywny, ograniczenia wolności 
albo pozbawienia wolności do 
dwóch lat. Kierowca ciągnika zaś 
będzie odpowiadał przed sądem 
za spowodowanie wypadku dro-
gowego.  mak 

Dmosin Drugi | Interwencja OSP

Oberwany przewód 
zaniepokoił mieszkańca

Do nietypowej interwencji wy-
jechał 2 września w godzinach 
wieczornych na lokalną drogę 
w Dmosinie Drugim (niedale-
ko młyna w Wierzbówce) zastęp 
OSP z Dmosina. Jednego z oko-
licznych mieszkańców zaniepo-
koił bowiem oberwany ze słupa 
i leżący na ziemi przewód bądź 
linka. Obawiał się, że jest to prze-

wód energetyczny pod napięciem 
i dlatego zawiadomił straż. Druho-
wie OSP stwierdzili, że oberwane 
zostały przewody telekomunika-
cyjne nie będące pod napięciem, 
ale i tak stwarzające zagrożenie, 
np. wkręcenia się w koła przejeż-
dżających tamtędy samochodów. 
Przewód został uprzątnięty z drogi 
i zabezpieczony.  mak 

Na miejscu interweniowały wszystkie służby: policja, straż i zespół ratownictwa medycznego. 
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Głowno | Aktualna sytuacja epidemiczna

Radykalny spadek zachorowań
Do zera spadła w ostatnim cza-

sie liczba zakażeń koronawirusem 
stwierdzonych na terenie Głowna. 
Oznacza to, że w ciągu tygodnia 
wyzdrowiało 8 osób. Z przedsta-
wionego wczoraj (9 września) 
raportu Powiatowej Stacji Sani-
tarno-Epidemiologicznej w Zgie-
rzu wynika, że w całym powiecie 
zgierskim z chorobą nadal boryka 
się 10 osób, zaś 53 osoby objęte 
są kwarantanną domową. Są rów-

nież dobre wieści: w porównaniu 
do danych z ubiegłego tygodnia 
liczba zakażonych na tym obsza-
rze spadła o 9. 

W naszej okolicy sytuacja wy-
daje się stabilna. W Głownie  
i Strykowie nie notuje się obecnie 
żadnych zakażeń, jedno w ostat-
nio zdiagnozowano u mieszkań-
ca gminy Głowno. Liczba ozdro-
wieńców obecnie wynosi 84, 
zaś zgonów 16 (bez zmian). aw

głowno i okolice
 �Nietrzeźwego kierowcę zatrzy-

mali policjanci w niedzielny wieczór 
– 6 września. 51-letni mieszkaniec 
powiatu zgierskiego, prowadząc na 
podwójnym gazie osobową Toyotę, 
przemierzał ul. kopernika w głow-
nie. Po badaniu okazało się, że we 
krwi miał 1,34 promila alkoholu.

stryków i okolice
 �chciał włączyć się do ruchu, 

ale nie upewnił się co do możliwo-
ści wykonania takiego manewru i 
doprowadził do zderzenia. mowa 
o 24-letnim mieszkańcu powiatu 
zgierskiego, który w piątek, 4 wrze-
śnia, ok. godziny 16.30 na ul. Wol-
skiej w Bratoszewicach uderzył w 
nadjeżdżające z naprzeciwka auto. 
Toyota, którą poruszał się mężczy-
zna, pierwotnie zaparkowana była 
na poboczu. gdy kierowca chciał 
włączyć się do ruchu, nie upewnił 
się co do możliwości bezpieczne-

go przeprowadzenia tego manew-
ru, doprowadzając do zderzenia 
z Peugeotem, którego kierowca 
w sposób prawidłowy wyprzedzał  
w tym momencie inne, jadące z 
naprzeciwka auto. Uczestnicy tego 
zdarzenia byli trzeźwi i nie potrzebo-
wali pomocy medycznej. Nieostroż-
na jazda zakończyła się mandatem.

 �W przydrożnych zaroślach 
zakończył swoją podróż 31-letni 
mieszkaniec powiatu zgierskiego, 
który w nocy z soboty na niedzielę 
(z 5 na 6 września), przejeżdżając 
przez miejscowość cesarka wsku-
tek niedostosowania prędkości do 
warunków panujących na drodze 
utracił panowanie nad pojazdem 
marki Audi. W efekcie kierowca 
wypadł z jezdni, uderzył w pobliski 
znak, a następnie dachował, by 
ostatecznie wylądować w okolicz-
nych zaroślach. Pomimo groźnie 
wyglądającego zdarzenia obyło się 
bez obrażeń.

jamno | Po tragicznym wypadku na Dk 14 

Stan pacjentki jest stabilny 
Mieszkańcy Łowicza wciąż są 

poruszeni tragicznym wypadkiem 
z udziałem samochodu BMW, 
do którego doszło we wtorek, 1 
września, na drodze krajowej nr 14  
w Jamnie. 

Śmierć na miejscu poniósł  
w nim 22-letni Mikołaj N. z Łowi-
cza, zaś jego 17-letnia dziewczyna 
została przetransportowana śmi-
głowcem LPR do Centrum Zdro-
wia Matki Polki w Łodzi. 

Nazajutrz po tej tragedii, Adam 
Czerwiński, rzecznik Instytu-
tu Centrum Zdrowia Matki Polki  
w Łodzi powiedział nam, że 

17-latka została przyjęta na Od-
dział Intensywnej Terapii w bar-
dzo ciężkim stanie. 

Z rzecznikiem Centrum rozma-
wialiśmy także w tym tygodniu, 
m.in. w środę przed zamknięciem 
tego numeru NŁ. Poinformował 
nas, że w weekend pacjentka zo-
stała wypisana z Oddziału Inten-
sywnej Terapii i przeniesiona na 
oddział chirurgii. Oznacza to, że 
nie wymaga już intensywnej tera-
pii. – Jej stan ogólny można uznać 
za stabilny – podkreśla rzecznik 
Centrum. W szpitalu musi jeszcze 
pozostać.  aa 

17-latkę przetransportowano do Łodzi tym helikopterem.
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Wola cyrusowa | Pieniądze wpłynęły później niż oczekiwano 

Stara strażnica OSP: remont w przyszłym 
roku. Powstanie też izba pamięci
Ochotnicza Straż Pożarna w Woli Cyrusowej 
zamierzała w tym roku wyremontować stary 
budynek strażnicy, by zorganizować w nim  
w przyszłości izbę pamięci strażackiej. 

Druhowie napisali wniosek  
o dofinansowanie, uzyskali za 
pośrednictwem Lokalnej Gru-
py Działania „Polcentrum”  
w Głownie dofinansowanie w 
wysokości około 86 tysięcy zło-
tych. Wykonanie robót jednak 
pewnie trzeba będzie przenieść 

na przyszły rok. Strażacy bo-
wiem obawiają się, że w tym 
roku nie znajdą firmy, która mo-
głaby taki remont wykonać. Tym 
bardziej, że budynek jest zabyt-
kowy i należy liczyć się z ko-
niecznością konsultowania robót 
z konserwatorem zabytków. 

Wczesną wiosną druhowie na-
pisali i złożyli projekt o dofinan-
sowanie inwestycji i liczyli, że  
w okolicach maja / czerwca pod-
piszą związane z tym umowy, 
otrzymają pieniądze i ruszą z ro-
botami. Epidemia spowodowała 
opóźnienia na tyle duże, że umo-
wę na dofinansowanie podpisali 
dopiero w sierpniu. 

Należy wyjaśnić, że strażacy 
z Woli Cyrusowej od 2002 roku 
mają nową strażnicę – prawie na-
przeciwko starego budynku, któ-

ry ma być remontowany. – Nasza 
straż istnieje od 1928 roku,a budy-
nek, który ma być remontowany 
służył od 1937 do 2002 roku. Był 
tam i garaż i sala spotkań. Budy-
nek ma powierzchnię około 150 
m2 – powiedział nam prezes OSP 
w Woli Cyrusowej Jarosław Piór-
kowski. 

Roboty budowlane mają po-
legać w szczególności na wy-
mianie starej podłogi drewnianej, 
konstrukcji drewnianej dachu, wy-
konaniu obróbek blacharskich, no-

wej posadzki. Poprawiony ma tez 
być stan instalacji elektrycznej. 
Ponadto odtworzone mają drew-
niane wrota oraz drzwi. Ponie-
waż budynek jest objęty ochroną 
konserwatorską nie można będzie 
wstawić np. nowych plastikowych 
okien. Nie ma na to zgody konser-
watora, zresztą plastiki nie wyglą-
dałyby dobrze w zabytku – mówi 
prezes Piórkowski. Dlatego też za-
planowane zostało piaskowanie  
i ponowne szklenie dotychczaso-
wych okien. 

Opóźnienie związane z przy-
stąpieniem do remontu oznacza 
też, że przełoży się ono na opóź-
nienie w zorganizowaniu izby 
pamięci. A co miałoby do niej 
trafić? 

– Przeglądaliśmy strychy i za-
kamarki, każdy też patrzył u sie-
bie czy ma jakieś pamiątkowe 
rzeczy. Trochę tego już mamy, 
np. niemiecką motopompę z sil-
nikiem Audi z czasów II wojny 
światowej, trochę innego sprzę-
tu, zabytkowe mundury – opo-
wiada prezes Piórkowski. 

Wyremontowane pomiesz-
czenia mają służyć również do 
spotkań strażackich. Przede 
wszystkim jednak, jak mówi 
prezes: „Wyeksponujemy sprzęt 
i umundurowanie, żeby młodzi 
strażacy też wiedzieli, jak to się 
kiedyś pożary gasiło i z czego 
korzystali strażacy”.  mak

Bratoszewice | Szkoła udostępniła pole 

Była okazja do zapoznania się  
z nowoczesną techniką
Bezpośrednio na polu  
i podczas pracy uczniowie 
Zespołu Szkół  
w Bratoszewicach oraz 
kilkunastu zainteresowanych 
rolników miało okazję 
w ostatnią niedzielę, 
6 września obejrzeć 
nowoczesne ciągniki  
i maszyny rolnicze. 

Pokaz sprzętu został zorgani-
zowany na szkolnym polu przez 
Zespół Szkół w Bratoszewicach 
wespół z firmą współpracującą 
ze szkołą Agro-Motors zajmują-
cą się m.in. sprzedażą ciągników 
Zetor. Pokaz odbył się na polu 
szkoły. 

Do udostępnionych przez fir-
mę ciągników podpinane były 
kolejno różne maszyny firmy Ak-
pil. Odwiedzający pokaz mogli 

zobaczyć m.in. pracę na Zetorze 
z pługiem obracalnym, zestawem 
uprawowo-siewnym, broną tale-
rzową czy rozsiewaczem. 

– Nasi uczniowie, którzy licz-
nie uczestniczyli w pokazie, mo-
gli zapoznać się z najnowszą 
techniką rolniczą – relacjonuje 
Tomasz Piestrzeniewicz. Z punk-
tu widzenia uczniów szkoły rol-
niczej oraz rolników, którzy oglą-
dali pokaz, najciekawsza była 
możliwość obejrzenia maszyn 
właśnie podczas pracy – a nie tyl-
ko na prospektach czy „zwykłej” 
wystawie – oraz rozmowy z prak-
tykami, którzy na nich pracowali. 
 mak lubianków | Narodowe czytanie

Wspólną lekturę zwieńczył film
Rok szkolny dopiero się rozpo-

czął, a oni już mają na swoim kon-
cie sukces i dobrą zabawę. Mowa 
o uczniach Zespołu Szkolno-
-Przedszkolnego w Lubiankowie, 
którzy dołączyli do akcji Narodo-
wego Czytania.

By dzielić pasję czytelniczą 
oraz na nowo odkrywać „Balla-
dynę” Juliusza Słowackiego spo-
tykali się po lekcjach. W plene-
rze odgrywali sceny z dramatu, 
które baśniowości nabrały dzię-
ki umiejętnemu wykorzystaniu 
możliwości przestrzennych oraz 

rekwizytów. Swoje działania do-
kumentowali na fotografiach, 
dzięki czemu dziś cieszą się nie-
codzienną pamiątką ze wspólnie 
spędzonych chwil, czyli krótkim 
filmikiem stworzonym z wyko-
rzystaniem tzw. metody żywych 
obrazów.

– To była radość dla wszystkich 
twórców. Przygotowania do tego 
przedsięwzięcia trwały bardzo 
krótko, bo rok szkolny dopiero 
się zaczął. W praktyce uczniowie 
czytali w wolnym czasie, prze-
syłając nam efekty swoich dzia-

łań. Wystarczyło zmontować to 
wszystko w całość i mamy pięk-
ną pamiątkę – zauważa Monika 
Wojtczak, nauczycielka plastyki, 
która również zaangażowała się  
w tworzenie szkolnego projektu.

Przypomnijmy, że od trzech lat 
lubiankowska placówka pozosta-
je wpisana do oficjalnego rejestru 
akcji, prowadzonego przez Kan-
celarię Prezydenta, będąc objętą 
Patronatem Pary Prezydenckiej. 
Za udział w wydarzeniu otrzy-
mała okolicznościową pieczęć. 
 aw

Niesułków | kabareton już w niedzielę

Śmiech na koniec lata 
Na ,,Kabareton na koniec lata” 

zaprasza w niedzielę, 13 września 
o godz. 16.00 Dom Kultury w Nie-
sułkowie. Na placu przed ośrod-
kiem wystąpi ,,Kabaret Rewers”, 
,,Kabaret Moherowe Berety” oraz 
amatorska grupa seniorów z Nie-
sułkowa ,,Nasza Ferajna”. Ponad-
to muzyczny występ zapowiedział 
,,Zespół Lipkowianki”. 

,,Nasza Ferajna” wystąpi z au-
torskim programem, ale należy 
zauważyć, że nie będzie to debiut. 
Seniorzy występowali już m.in. 
na ubiegłorocznych dożynkach, 
a w Płocku na konkursie kabare-
tów seniorskich zajęli III miejsce. 
Seniorzy specjalnie na tę okazję 
przygotowali nowy program pt. 
,,Śmiech to zdrowie”. 

– Będą piosenki, skecze i mo-
nologi. Pojawi się nawet wątek 
góralski – zapowiada przewodni-
cząca klubu seniora Lucyna Ko-
ziróg. 

Wstęp na kabareton jest moż-
liwy jest wyłącznie za okaza-
niem bezpłatnych wejściówek, 
które można odbierać w Domu 
Kultury w Niesułkowie. W chwi-
li zamykania tego numeru Wieści  
z Głowna i Strykowa ośrodek dys-
ponował jeszcze ponad 20 wej-
ściówkami.  mak

pokazy ciągników i maszyn odbyły się bezpośrednio na polu, które udostępniła szkoła. 
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Uczniowie klasy VII zaangażowali się w czytelniczą akcję, a efektem ich działań jest krótki filmik. 
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Głowno | Przebudowa ul. 11 listopada

Koniec inwestycji w terminie, 
ale nie wcześniej
Deszczowe dni,  
skutkujące miejscowymi 
podtopieniami, nieco 
pokrzyżowały plan działań 
modernizacyjnych  
przy ul. 11 Listopada 
w Głownie. Mimo to, 
inwestycja zostanie 
ukończona w terminie.

Przypomnijmy, że prace bu-
dowlane trwają na odcinku od ul. 
Rataja do ul. Żwirki od początku 
lipca br. W ciągu ostatnich tygo-
dni udało się zakończyć pierw-
szy etap, czyli budowę kanalizacji 
deszczowej. 

Obecnie trwają działania zmie-
rzające do wykonania podbudowy 
pod nawierzchnię, a także krawęż-
ników oraz zjazdów do poszcze-
gólnych posesji, a w najbliższej 
przyszłości powstanie nawierzch-
nia z kostki brukowej.

– Prac nie udało się przyspie-
szyć ze względu na obfite opady 
deszczu i miejscowe podtopienia, 

które uniemożliwiły sprawne pro-
wadzenie działań. Termin reali-
zacji tej inwestycji upływa jednak 
pod koniec października br. i do 
tego czasu modernizacja zostanie 
ukończona – zauważa Arkadiusz 

Janiak, kierownik Referatu In-
frastruktury Technicznej Urzędu 
Miejskiego w Głownie.

Przypomnijmy, że przedsię-
wzięcie realizuje Przedsiębior-
stwo „Hydrobud” z okolic Kut-

na. Koszt inwestycji to 718.030,96 
zł, z czego 287.212,96 zł wyno-
si wkład własny Gminy Miasta 
Głowna, zaś 430.818 zł dofinanso-
wanie z Funduszu Dróg Samorzą-
dowych.  aw

rZUT oKIEM | zmIANy PRzy UłAńSkIeJ

prace przygotowawcze i ziemne, wykonanie chodnika oraz zjazdów 
do posesji – to działania, które niebawem zakończą się przy ul. 
Ułańskiej w Głownie. Będzie to pierwszy etap modernizacji tej ulicy, 
sfinalizowany przed częściowym odbiorem, który planowany jest pod 
koniec września br. W późniejszym czasie w tym miejscu wykonana 
zostanie podbudowa pod nawierzchnię, a wreszcie nawierzchnia 
asfaltowa. Prace mają zakończyć się pod koniec października. Realizuje 
je Przedsiębiorstwo Wielobranżowe „Hydrobud” z okolic kutna. Na ten 
remont miasto otrzymało dotację z funduszu Dróg Samorządowych  
w wysokości 526.992 złotych. koszt całości inwestycji opiewa  
na 878.203,53 złotych. aw

Stryków | Ruszyły roboty budowlane 

Remont dachu przyczyną 
ograniczeń w parkowaniu

Rozpoczęcie prac budowlanych 
związanych z demontażem pokry-
cia i wymianą elementów kon-
strukcyjnych dachu na budynku 
Urzędu Miejskiego przy ul. Ko-
ściuszki 31 w Strykowie, na tzw. 
„burmistrzówce”, stało się przy-
czyną ograniczeń w parkowaniu 
w tym rejonie. Niedostępne będzie 
kilkanaście miejsc parkingowych.

Roboty rozpoczęły się w pią-
tek, 4 września. Mimo że prace 
prowadzone są na wysokości – na 
dachu, ze względów bezpieczeń-
stwa zostało zamknięte przejście 

oraz nieczynny jest parking bez-
pośrednio przy budynku urzędu. 

Oprócz tego właściciele zloka-
lizowanych w sąsiedztwie prywat-
nych garaży będą musieli korzy-
stać wyłącznie z drogi wjazdowej 
za blokiem Zgierskiej Spółdzielni 
Mieszkaniowej. Korzystający do 
tej pory z parkingu przy urzędzie 
będą natomiast musieli parkować 
swoje samochody w innych miej-
scach. Utrudnienia te będą trwały 
do momentu zakończenia robót, 
co ma nastąpić pod koniec listopa-
da tego roku.  mak 

Gmina Dmosin | mOP Nowostawy Dolne 

Pompowali wodę  
przez prawie 4 godziny
Dwa zastępy OSP  
z Dmosina oraz Lubowidzy 
pompowały 3 września 
przez blisko cztery godziny 
wodę z przepełniającego 
się zbiornika retencyjnego 
wody przy Miejscu Obsługi 
Podróżnych w Nowostawach 
Dolnych (kierunek Poznań). 

Do pomocy autostradowej służ-
bie drogowej strażacy zostali wy-
słani przez dyżurnego stanowi-
ska kierowania Państwowej Straży 

Pożarnej w Brzezinach około go-
dziny 16, zaś akcja zakończyła się 
godz. 20. Wypełniający się wodą 
po ostatnich intensywnych w tym 
rejonie opadach deszczu zbior-
nik retencyjny zagrażał zalaniem 
MOP-u oraz zalewał i podtapiał 
okoliczne pola. Strażacy wspar-
li drogowców dwoma pompa-
mi pływającymi oraz jedną tzw. 
pompą szlamową. – To nie pierw-
sza nasza pomoc w tym miejscu  
w związku z intensywnymi opa-
dami – dowiedzieliśmy się od stra-
żaków z Dmosina.  mak 

Sporo zmian zaszło w ostatnim czasie w okolicy ul. 11 listopada. końca jeszcze nie widać,  
ale wiele wskazuje na to, że inwestycja zostanie ukończona w terminie. 
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Budynek „burmistrzówki” w Strykowie. 
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Wypełniający się wodą po ostatnich intensywnych w tym rejonie 
opadach deszczu zbiornik retencyjny zagrażał zalaniem mOP-u
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Stryków | Bezpieczniej przy przychodni

Przejście i próg zwalniający
Zakończyła się budowa pod-

wyższonego przejścia dla pie-
szych przez ulicę Tadeusza 
Kościuszki – w bezpośrednim są-

siedztwie ośrodka zdrowia w Stry-
kowie.

Kierowcy już tamtędy nie po-
pędzą, za to piesi mogą czuć się 
bezpieczniej. Na czas robót uli-
ca była wyłączona z ruchu. Nowe 
„wyniesione” przejście dla pie-
szych zostało zbudowane z kost-
ki brukowej w ciągu drogi asfalto-
wej. Już samo to powoduje, że jest 
lepiej widoczne. Ponadto w obrę-
bie przejścia zostały wyregulowa-
ne chodniki oraz krawężniki. 

Oprócz tego zamontowane zo-
stało tzw. oznakowanie aktywne – 
znak z sygnalizatorem, który jest 
umieszczony na wysuniętym nad 
oś jezdni ramieniu. Przed przej-
ściem wykonano też poprzeczne 
linie wibracyjne. 

Łączny koszt tych robót, wraz z 
nadzorem, nie był niski i wyniósł 
71.586 zł.  mak

Głowno | mzk uruchomił nową linię autobusową 

Nie do końca 
lustrzane odbicie 
„Jedynki”
Nowa linia miejskiej komunikacji autobusowej została uruchomiona  
od poniedziałku, 7 września. Jest to prawie – choć nie do końca – lustrzane 
odbicie linii numer jeden, z tym, że godziny przyjazdów i odjazdów autobusów są 
dopasowane do godzin rozpoczynania zajęć w szkołach na terenie Głowna.

Trasa nowej linii jest podobna 
do trasy „Jedynki”, ale nieco krót-
sza. Na przykład autobus „Dwój-
ki” nie dojeżdża do okolic targo-
wiska (ul. Bielawska). Oznacza to, 
że uczniowie Szkoły Podstawowej 
nr 1, jeśli będą chcieli skorzystać 
z tej linii, będą musieli dojść do 
szkoły z przystanku przy ul. Ło-
wickiej (w sąsiedztwie Placu Wol-
ności). To kilkuminutowy spacer. 

– Traktujemy nową linie jako 
testową, dedykowaną również, ale 
nie tylko, uczniom głowieńskich 
szkół. Zobaczymy czy w takiej 
formie sprawdzi się – powiedział 
nam dyrektor Miejskiego Zakładu 
Komunalnego w Głownie Jacek 
Skwierczyński. Zachęca też do 
zgłaszania jak mówi „sensownych 
sugestii” do modyfikacji obowią-
zującego rozkładu jazdy. 

Żeby uruchomić drugą linię za-
kład nie musiał dokupować pojaz-
du, a jedynie wprowadzone zo-
stały zmiany organizacyjne oraz 
korekty w rozkładzie jazdy li-
nii numer 1. Obecna komunika-
cja miejska będzie funkcjonowa-
ła tak jak do tej pory, w oparciu 
o opublikowany 30 sierpnia, nie-
co zmodyfikowany rozkład jazdy, 
pod nazwą „Linia 1”. Rozkład tej 
linii MZK modyfikuje nawet kil-
ka razy w ciągu roku – zawsze po 

zmianach rozkładu jazdy pocią-
gów Łódzkiej Kolei Aglomeracyj-
nej. – Tak dostosowujemy godziny 
przyjazdu na dworzec, by osoby, 
które wieziemy autobusem zdą-
żyły na pociąg, a te, które wysią-
dą z pociągu zdążyły na nasz au-
tobus – powiedział nam dyrektor 
Skwierczyński. 

Ponieważ w Głownie od lat 
działa tylko jedna linia autobuso-
wa takie modyfikacje nie są trud-
ne do wprowadzenia. – Głowno 
nie jest duże, autobus cieszy się 
największym powodzeniem we 

wtorki i piątki w godzinach po-
rannych, kiedy szczególnie starsze 
osoby chcą dojechać na targowi-
sko – dowiadujemy się w zakła-
dzie. 

Nowa linia nr 2 będzie funk-
cjonowała w oparciu o część tych 
samych przystanków, na których 
zatrzymuje się autobus linii nr 1. 
– Autobus nie może zatrzymywać 
się w dowolnych miejscach. Wy-
znaczenie nowych przystanków 
wiąże się z koniecznością przej-
ścia dość długo trwających proce-
dur. Na tę chwilę nie widzieliśmy 
takiej potrzeby, ale nie wyklucza-
my, że w przyszłości takie zo-
staną przez miasto wyznaczo-
ne – dowiedzieliśmy się w MZK  
w Głownie. 

Punktem startowym nowej li-
nii będzie przystanek obok Klubu 
Sportowego „Stal” Głowno z kie-
runkiem jazdy ul. Kopernika – ul. 
Kopernika – Wojska Polskiego – 
Łowicka – Zgierska – Zakopiań-
ska – Główna – Zielona – Popie-
łuszki – Karasicka (przy Domu 
Pomocy Społecznej) i powrót: 
Zabrzeźniańską, Sikorskiego na 
Hutę Józefów. 

Przy okazji przypominamy, że 
pasażerowie wciąż mają w auto-
busie obowiązek zakrywania ust  
i nosa.  mak

przejście dla pieszych jest jednocześnie progiem zwalniającym . 
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linia nr 1 – dotychczasowy przebieg.
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a tu linia nr 2 - widać niewielkie, ale istotne różnice.
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Żeby uruchomić 
drugą linię zakład  
nie musiał 
dokupować 
pojazdu, a jedynie 
wprowadzone zostały 
zmiany organizacyjne 
oraz korekty  
w rozkładzie jazdy 
linii numer 1.
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TVp 2 | Władek „francuz” Jarecki w serialu „Uzdrowisko”

Sukces jest kwestią czasu
Telewizyjna „Dwójka” nie zapomniała  
o Władysławie „Francuzie” Jareckim  
– utalentowanym seniorze z Głowna.  
Po muzycznym sukcesie, jaki odniósł  
przy okazji udziału w talent show „The Voice 
Senior”, przyszedł czas na występ w serialu.

Mowa o nowej propozycji na 
jesienne wieczory, czyli seria-
lu „Uzdrowisko”, emitowanym 
począwszy od 31 sierpnia w dni 
powszednie o godzinie 19.00. 
Jego akcja toczy się w prywat-
nym ośrodku uzdrowiskowym, 
gdzie splatają się losy pracow-
ników oraz pensjonariuszy. Wy-
stępują w nim aktorzy znani za-
równo z realizacji telewizyjnych, 
jak i teatralnych desek, m.in. Ar-
tur Kocięcki, Aldona Orman czy 
Magdalena Waligórska-Lisiec-
ka. Poza stałą obsadą w kolej-
nych odcinkach zobaczymy rów-
nież gości specjalnych, których 
niecodzienne perypetie wpłyną  
na funkcjonowanie uzdrowiska. 

W ramach gościnnych wystę-
pów w pierwszym odcinku no-
wej produkcji podziwialiśmy już 
starania bohaterek telenoweli do-
kumentalnej „Sanatorium miło-
ści”, zaś w drugim mieszkańca 
Głowna – Władysława Jareckie-

go, który wystąpił w roli jedne-
go z uzdrowiskowych muzyków, 
próbujących podbić serca pen-
sjonariuszy repertuarem dancin-
gowym.

nie było miejsca  
na spontan
Zdjęcia do nowej produkcji re-

alizowane były na przełomie lipca 
i sierpnia br. na terenie Konstanci-
na-Jeziorny. Mimo że na ekranie 
zobaczymy Władka „Francuza” 
Jareckiego zaledwie w kilku krót-
kich scenach, sam artysta zapew-
nia, że pracy na serialowym planie 
było sporo.

– Pracowaliśmy intensywnie po 
osiem godzin dziennie przez kil-
ka dni. Zdarzało się, że jedną sce-
nę kręciliśmy ponad pięć godzin. 
W serialu wszystkie szczegóły są 
istotne: postawa ciała, konkret-
ne gesty, ton głosu i to, by wypo-
wiadać dokładnie wcześniej przy-
gotowane kwestie. Z tym miałem 

problemy, bo pamięć już nie ta, 
więc zaproponowano mi czytanie 
tekstu z ekranu. Poradziłem sobie  
i mogę powiedzieć, że była to faj-
na przygoda, ale w takich progra-
mach nie ma miejsca na spontan, 
a to najbardziej lubię – powiedział 

„Francuz” w rozmowie z naszym 
reporterem.

z biegiem lat  
uczy się pokory
Rzecz jasna, udział w serialu 

stał się dla mieszkańca naszego 

miasta okazją, by po raz kolej-
ny zaprezentować widzom talent 
muzyczny. 

Tym razem w jego wykonaniu 
usłyszeliśmy utwór z repertuaru 
Piotra Szczepanika – „Goniąc 
kormorany”.

– Zaśpiewałem, ale mu-
szę przyznać, że realizatorom 
mniej zależało na wątkach mu-
zycznych, bardziej na tym, bym 
po prostu się w serialu pojawił. 
Sama fabuła jest dość prosta, ży-
ciowa, momentami nawet banal-
na, stąd potrzeba urozmaicenia  
i zaintrygowania widza – ocenia 
nasz rozmówca.

Jak przyznaje, z jego perspek-
tywy istotna była sama moż-
liwość zaistnienia w telewizji, 
dalszego promowania swojego 
talentu oraz uczestnictwa w wy-
darzeniach kulturalnych o zróż-
nicowanym charakterze, a więc 
wykorzystywania szansy, jaką po 
wielu latach oczekiwania i prób 
wreszcie zesłał mu los.

– Sukces jest kwestią czasu, 
trzeba go jednak przyjąć z poko-
rą. Z upływem lat tego się wła-
śnie uczę – dodaje.

kto nie widział,  
nadal ma szansę
Drugi odcinek „Uzdrowiska”  

z udziałem Władysława Jareckie-
go na antenie telewizyjnej „Dwój-
ki” mogliśmy zobaczyć we wto-
rek, 1 września, o godzinie 19.00. 
Ci, którzy nie widzieli aktorskich 
starań „Francuza”, nadal mają 
taką okazję. Odcinek zatytułowa-
ny „Dawny gwiazdor” wyemito-
wany zostanie na kanale TVP HD 
w najbliższą sobotę (12 września) 
o godzinie 14.45. W całości do-
stępny jest on również za pośred-
nictwem internetowej platformy 
TVP VOD.  aw

Stryków | Podwójne Narodowe czytanie 2020 

Na żywo w parku, online  
na urzędowej stronie
Głośne czytanie dramatu 
„Balladyna” Juliusza 
Słowackiego odbyło się  
w sobotę, 5 września,  
o godzinie 10.00 w parku 
miejskim w Strykowie.

Gminna Biblioteka Publicz-
na w Strykowie zorganizowała 
wspólne czytanie już po raz ósmy. 
Uczestników imprezy w atmos-
ferę poezji Juliusza Słowackiego 
wprowadziła kierownik biblioteki 
Marzena Rusek. Później do czy-
tania fragmentów dramatu przy-
stąpili zaproszeni goście: Damian 
Drzewiecki, Krzysztof Banduro-
wicz, Joanna Mirowska, Maria 

Chojnacka oraz aktorzy Fundacji 
Form. Art Magdalena Silska i Ka-
mil Kuligowski. W podziękowa-
niu za wspólne czytanie lektorzy 
otrzymali książkę opatrzoną oko-
licznościową pieczęcią pozyskaną 
przez bibliotekę z Kancelarii Pre-
zydenta RP. 

W spotkaniu uczestniczyło kil-
kanaście osób. – Cieszymy się 
bardzo, że tradycja Narodowe-
go Czytania jest kontynuowana  
w Strykowie pomimo koronawi-
rusa – podsumowała spotkanie 
kierownik Rusek. 

Warto dodać, że zgodnie  
z wcześniejszą zapowiedzią gmi-
na Stryków przygotowała również 
film pt. „Gmina Stryków czyta 

Balladynę”. W tym przedsięwzię-
ciu medialnym wzięło udział kil-
kunastu mieszkańców gminy 
Stryków, w tym również przedsta-
wiciele władzy samorządowej. 

Film, o którym pisaliśmy  
w poprzednim numerze Wieści  
z Głowna i Strykowa, można obej-
rzeć m.in. na stronie internetowej 
gminy. 

– Mamy nadzieję, że ta – inna 
niż zwykle ze względu na panu-
jące okoliczności – forma lektu-
ry przypadnie do gustu i zachęci  
do zagłębienia się w nieco zapo-
mniany, ale nadal niezwykły, fa-
scynujący świat polskiej literatury 
klasycznej – zachęcają organizato-
rzy.  mak czytających wspomagali aktorzy fundacji form. Art magdalena Silska i kamil kuligowski.
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Nawet w serialu jego pasją jest muzyka. Władysław „francuz” Jarecki w roli uzdrowiskowego artysty. 
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Stryków | koncert na targowisku 

Disco-polo tym razem tłumów 
nie przyciągnęło
Organizatorzy koncertu 
zespołów disco-polo, 
który odbył się w ostatnią 
niedzielę, 6 września,  
na targowisku  
w Strykowie, kilka dni 
przed imprezą obawiali 
się, że 800 wejściówek, 
które przygotowali, 
może nie wystarczyć. 
Tymczasem okazało się, 
że tłumów na koncercie 
nie było. 

Żeby wejść na koncert, trze-
ba było wcześniej uzyskać wej-
ściówkę. Rozprowadzał je 
Ośrodek Kultury i Rekreacji  
w Strykowie. Można było je 
również otrzymać na miejscu  
przed wejściem na ochraniany 
plac targowy. 

Wejściówki na koncert były 
darmowe, ale konieczne z uwagi 
na ograniczenia liczby osób, któ-
re organizatorzy mogli wpuścić na 
plac. Zgodnie z wytycznymi moż-
na organizować imprezy plenero-
we, w których ma uczestniczyć 
ponad 150 osób, ale na każdego 
uczestnika powinno przypadać 
co najmniej 5 m2 powierzchni.  
– Z naszych wyliczeń wynika, że 
może wejść do 800 osób – dowie-

dzieliśmy się w OKiR Stryków. 
Ponadto na takich koncertach 
uczestnicy powinni zachowywać 
2-metrową odległość pomiędzy 
sobą, a jeśli to niemożliwe – za-
krywać usta i nos. 

Zresztą już przy wejściu trze-
ba było mieć na twarzy masecz-
kę. Ochroniarze tego skrupulat-
nie pilnowali. Później wiele osób 
jednak maseczki pozdejmowa-
ło, a i z zachowaniem dystansu 

społecznego bywało różnie. Tłu-
mów jednak nie było, a słuchacze  
w większości stali grupami,  
w gronie rodziny lub znajomych. 

Ci, którzy chcieli stać w pew-
nej odległości od innych, nie mie-
li z tym najmniejszych proble-
mów. Na placu targowym, który 
na przykład podczas Dni Stry-
kowa bywał zwykle wypełniony 
„po brzegi”, te kilkadziesiąt osób, 
które przyszło, mogłoby stać na-

wet i po kilkanaście metrów od 
siebie. Część osób zresztą nawet 
nie podchodziła pod scenę, tylko 
słuchała muzyki zasiadając np.  
w boksach, gdzie w dni targowe 
odbywa się handel. Choć front-
mani obydwóch zespołów za-
chęcali do podejścia bliżej, przed 
sceną bawiło się od kilku do kil-
kudziesięciu osób jednocześnie. 
Może godzina na zabawę była 
zbyt wczesna? A może ludzie 

krępowali się bardziej widząc tyle 
wolnego miejsca przed sceną? 

Na scenie wystąpiły dwa dość 
znane fanom tego rodzaju muzyki 
zespoły Diwers Dance i Playboys. 
Fanom i nie trzeba ich specjal-
nie przedstawiać. Czy przyczyną 
niezbyt wysokiej frekwencji były 
obawy przed koronawirusem?  
– Ludzie się jednak chyba trochę 
obawiają takich imprez. Tyle się 
o tym mówi cały czas… – zasta-
nawiała się uczestnicząca wraz  
z córką w koncercie Justyna Paw-
lak. 

– Nie dajmy się zwariować, po 
ulicach, do sklepów i pracy nor-
malnie chodzimy. Chyba po pro-
stu się odzwyczailiśmy od takich 
imprez – dodał od siebie partner 
pani Justyny.  mak

Zapraszamy do obejrzenia 
zdjęć oraz filmów na stronie 
www.lowiczanin.info oraz na-
szym profilu na Facebooku.

Gmina Stryków 
Przedłużone 
Świerszczykowe 
wierszyki
Ośrodek Kultury  
i Rekreacji przedłużył 
termin nadsyłania prac 
na konkurs recytatorski, 
który odbędzie się… 
online.

Uczestnicy konkursu „Świersz-
czykowe wierszyki” mają recy-
tować w domach, a zadaniem 
rodzica lub opiekuna ma być za-
rejestrowanie krótkiego wideo  
w roli głównej z recytującym. 
Później wystarczy przesłać plik na 
adres e-mail strykowskiego ośrod-
ka kultury okir_strykow@op.pl. 
Filmik można zrobić np. telefo-
nem komórkowym. 

Konkurs w takiej nietypowej 
formie odbywa się po raz pierw-
szy. W poprzednich latach uczest-
nicy recytowali „na żywo” przed 
komisją konkursową. Na tę chwi-
lę zainteresowanie nie było duże, 
wpłynęło tylko kilka filmów. Dla-
tego też organizatorzy przesunę-
li termin do 30 września, licząc  
na to, że gdy rok szkolny rozpocz-
nie się na dobre, recytować zdecy-
duje się więcej osób. 

W konkursie mogą wziąć 
udział dzieci w wieku od 6 do 10 
lat. Powinni wybrać sobie dosto-
sowany do wieku wiersz polskie-
go poety o dowolnej tematyce. 
Recytacja nie powinna być dłuż-
sza niż 2 minuty. Mile widziane 
będzie też ciekawe przebranie re-
cytatora. Finał wojewódzki kon-
kursu planowany jest w grudniu  
w Łódzkim Domu Kultury.  mak

Gmina Stryków | Wykonawca wyłoniony 

Co będzie zrobione w świetlicy w Pludwinach?
Firma „Gozd-Bruk”  
Piotr Goździk z Gozdowa 
niedaleko Bratoszewic 
przeprowadzi za 87 
tysięcy złotych remont 
pomieszczeń świetlicy 
wiejskiej w Pludwinach 
wraz z wykonaniem 
utwardzenia.

Prace powinny zostać wykona-
ne w ciągu kilku najbliższych ty-
godni. Co zostanie zrobione? 

Zakres robót do wykonania nie 
jest mały. Drobnych, różnych ro-
bót jest sporo. Na przykład od-
remontowany ma zostać podest 
przed wejściem, poprawione 
będą obróbki istniejących drzwi, 
zdemontowane dwa okna i para-
pety oraz zamurowanie otwory 
okienne, uzupełnione będą tyn-
ki i pomalowana część elewacji  
w miejscach, gdzie trzeba będzie 
ją naruszyć. Ponadto zamonto-
wane zostaną m.in. nowe parape-
ty wewnętrzne, uzupełnione tynki 
(np. na suficie pomieszczenia sa-

nitarnego) oraz pomalowane będą 
ściany i sufity w dwóch najwięk-
szych salach. 

Wymienione też mają zostać 
oprawy oświetleniowe we wszyst-
kich pomieszczeniach, na pod-
łodze zaś ułożone zostaną płytki. 
Gmina Stryków nie musi wystę-
pować o pozwolenie na budowę 
do starostwa. Podstawą do wyko-
nania robót jest skuteczne zgło-
szenie robót budowlanych – co 
nieco skraca i upraszcza papierko-
we procedury, których trzeba do-
chować.  mak 

rZUT oKIEM | WzNOWIONe WARSzTATy W NIeSUłkOWIe 

Dom Kultury w Niesułkowie wznowił po wakacyjnej oraz związanej z epidemią koronawirusa przerwie, 
cykliczne warsztaty plastyczne dla dzieci. Na pierwszych zajęciach, które odbyły się w czwartek 3 września, 
zwykłe kamienie zamieniały się za sprawą kilkunastu uczestników warsztatów w kolorowe motyle, biedronki, 
ważki, ryby itp. zajęcia są bezpłatne i będą odbywać się w każdy czwartek. Są przeznaczone dla dzieci od 6. 
roku życia. Instruktorem jest Agata Włodarczyk – artysta plastyk, której pasją jest rękodzieło i sztuka ludowa. mak
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choć frontmani 
obu występujących 
zespołów zachęcali  
do podejścia bliżej, 
przed sceną  
bawiło się od kilku  
do kilkudziesięciu 
osób jednocześnie. 

Tłumów nie było, ale tym, którzy przyszli humory dopisywały i bawili się przy muzyce.
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Gmina Stryków | Pierwsza niedziela września – czas dożynek 

Koronawirus podzielił 
uroczystości
Pierwsza niedziela września to tradycyjnie  
w gminie Stryków czas gminnych dożynek. 
W tym roku jednak, z powodu sytuacji 
epidemiologicznej, władze Strykowa 
zdecydowały, że nie będą organizować dużej, 
wspólnej gminnej uroczystości dożynkowej,  
na której podziękują rolnikom za pracę i Bogu  
za plony. 

Burmistrz Witold Kosmow-
ski poprosił jednak księży pro-
boszczów oraz sołtysów, prze-
wodniczących Kół Gospodyń 
Wiejskich oraz społeczność  
o organizowanie lokalnych uro-
czystości parafialnych. Po to, by 
mimo ograniczeń związanych 
z epidemią, kultywować trady-
cje przodków, ale w tym roku  
w mniejszym gronie. 

W ostatnią niedzielę, 6 wrze-
śnia, we wszystkich parafiach  
z terenu gminy Stryków odpra-
wione zostały msze święte dzięk-
czynne za plony, na których 
modlono się także o boże błogo-
sławieństwo dla rolników. Pod-
czas mszy święcone były chleb, 
miód i kosze kwiatów dożyn-
kowych, które do każdej parafii 
przekazał strykowski samorząd. 

Odczytany został też list burmi-
strza Witolda Kosmowskiego, 
skierowany do rolników z po-
dziękowaniem za ciężką pracę  
i codzienny trud. 

Po mszach parafianie mogli 
poczęstować się poświęconym 
chlebem, który powstał na ba-
zie mąki z zebranych w tym roku 
zbóż oraz miodem. 

Samorządowcy również od-
wiedzili niektóre parafie. Nie 
byli w stanie być na wszystkich 
mszach dożynkowych z uwa-
gi na to, że niektóre odbywały 
się o tych samych godzinach, ale 
np. burmistrz Kosmowski był na 
mszy świętej w Bratoszewicach, 
zastępca burmistrza Tamara Ba-
rańska-Kiemaczyńska i sekretarz 
gminy Aneta Jędrzejczak – w ko-
ściele w Koźlu.  mak

Boczki Domaradzkie

W hołdzie 
przeszłości

Przedstawiciele gminy Głow-
no oraz miłośnicy lokalnej histo-
rii po raz kolejny zgromadzą się 
wokół pamiątkowego pomnika  
w Boczkach Domaradzkich, 
gdzie 12 września 1939 r. zgi-
nął pierwszy wojenny dowódca 
15 Pułku Ułanów Poznańskich  
– ppłk. Tadeusz Mikke. Trady-
cyjna uroczystość rozpocznie się  
w sobotę 12 września o 12.00.  aw

Koźle

Tym razem 
kameralnie 

Z uwagi na pandemię, w mniej-
szym niż zwykle gronie miesz-
kańcy gminy Stryków obcho-
dzić będą 81. rocznicę Bitwy nad 
Bzurą. Sobotnie spotkanie patrio-
tyczne rozpocznie się mszą św.  
o godz. 10 w kościele św. Szcze-
pana w Koźlu. Ok. godz. 10.45 na 
cmentarzu wojskowym wręczone 
zostaną medale „Pro Patria” i zło-
żone kwiaty pod pomnikiem.  aw

Gmina Dmosin | Parafialny wyjazd 

Odwiedzą sanktuaria Małopolski
Do udziału w trzydniowej 
pielgrzymce autokarowej  
zaprasza parafia  
pw. św. Andrzeja Apostoła  
i św. Małgorzaty  
w Dmosinie.

Wyjazd odbędzie się w dniach 
2-4 października i są jeszcze wol-
ne miejsca. W programie religij-
nym znalazły się wizyty m.in.  
w Sanktuarium Matki Bożej 
Szkaplerznej i miejsce pochów-
ku św. Rafała Kalinowskiego  
w Czernej, Sanktuarium Chry-
stusa Cierpiącego w Bielanach 
niedaleko Oświęcimia, czy też  
w Sanktuarium Grobu Bożego 
w Miechowie. Tam, na dziedziń-
cu wewnętrznym klasztoru, znaj-
duje się m.in. gotycko-renesanso-
wa kopia kaplicy w Jerozolimie,  
a w niej Grób Pański oraz kopia 

Całunu Turyńskiego. Miechow-
ska kopia Grobu Pańskiego zo-
stała zbudowana około 1530 roku  
w linii wschód-zachód, tak jak 
grób w Jerozolimie. 

Zaplanowano też m.in. zwie-
dzanie obozu koncentracyjne-
go Auschwitz Birkenau, Ojcow-
skiego Parku Narodowego oraz 
najstarszej w Polsce kopalni soli  
w Bochni. 

Organizatorzy zapewnia-
ją opiekę duchową kapłana, dwa 
noclegi w Domu Pielgrzyma  
w Czernej, ubezpieczenie, po-
siłki. Pielgrzymka odbędzie się 
z zachowaniem obowiązujących 
zaleceń przeciw COVID-19. Piel-
grzymi powinni mieć maseczki, 
organizator zapewni płyny odka-
żające. Zapisy: Joanna Kucińska 
tel. 46 874-62-30 i Jan Gaszyński 
tel. 601 303 660.  opr. mak

Głowno – piaski rudnickie | Harcerski nowy rok

Hufiec ZHP poszukuje nowych twarzy
Chcesz przeżyć niezwykłą przygodę, sprawdzić swoje 
możliwości w niecodziennych sytuacjach, nauczyć 
się nowych umiejętności, poznać historię, a przede 
wszystkim zawrzeć przyjaźnie na całe życie?  
Hufiec ZHP w Głownie poszukuje nowych twarzy.  
Mimo że nowy harcerski rok już się rozpoczął,  
do grona młodych harcerzy wciąż można dołączyć.

Inauguracja nowego roku har-
cerskiego miała miejsce w minio-
ny weekend na terenie Piasków 
Rudnickich. Harcerze brali wów-
czas udział w biwaku, który po-
przedziło samodzielne przygoto-
wanie miasteczka zlotowego oraz 
wspólne gotowanie smacznych 
potraw w kociołkach. 

Zadbano również o odpowied-
nią dozę integracji i aktywności 
fizycznej – młodzież angażowa-
ła się w gry terenowe, konkursy 
sprawnościowe oraz rozgrywki 
piłkarskie. Rzecz jasna, nie obyło 
się bez tradycyjnego harcerskie-
go ogniska. Dla niektórych była to 
szansa, by bliżej poznać zwycza-

je reprezentantów Hufca i zostać  
z nimi na dłużej. 

– Otwierając rok liczyliśmy 
na pojawienie się nowych twa-
rzy i nie pomyliliśmy się. Do na-
szego grona dołączyło już blisko 
10 osób. Wciąż czekamy na tych, 
którzy chcieliby rozpocząć taką 
przygodę, więc można się z nami 
kontaktować – zachęca harcmistrz 
Iwona Waśkiewicz. Szczegóły 
pod nr tel.: 604-273-466. 

Częścią inauguracji roku har-
cerskiego były również warsztaty 
ekologiczne połączone z prakty-
ką jogi oraz pokazem filmowym 
w Piaskach Rudnickich. Więcej o 
nich piszemy na str. 27.  awWspólne gotowanie zbliża. I jedzenie też! – udowadniają harcerze. 
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po mszy św. w kościele w Koźlu parafianie mieli okazję skosztować 
świeżego chleba z miodem. 
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Gmina Kocierzew płd. | Radni jednogłośnie przyjęli rekomendację dla swojej wójt

„Nie” dla sprzedaży inwestycji w Piaskach Bankowych
Wójt gminy Kocierzew Płd. 

Agnieszka Wojda na sesji Rady 
Gminy 9 września została zobo-
wiązana przez radnych do podję-
cia stosownych działań, aby nie 
doszło do sprzedaży inwestycji 
Związku Międzygminnego Bzura 
w Piaskach Bankowych. Chodzi  
o samorządowy Zakład Zagospo-
darowania Opadów, który miał 
tam powstać. 

Wójt gminy Kocierzew Płd. 
była w gronie 14 samorządow-

ców, który podczas zgromadze-
nia członków Związku, 24 sierp-
nia (patrz NŁ 35/20) głosowali za 
sprzedażą inwestycji, podczas gdy 
większość przedstawicieli nasze-
go terenu była temu przeciwni.  

Na sesji w Kocierzewie Płd. 
radni pytali Agnieszkę Wojdę o to, 
co wpłynęło na to, że w tej spra-
wie zmieniła zdanie, wcześniej 
była sprzedaży przeciwna, mia-
ła mówić, że „sprzedaje się tylko 
raz”. Zdaniem radnych, większość 

mieszkańców gminy tej sprzedaży 
jest przeciwna. 

Agnieszka Wojda odpowie-
działa, że głosowała tak jak więk-
szość wójtów i był to głos bezsil-
ności i rozpaczy wobec tego, że 
przez tyle lat inwestycji – na której 
wszystkim zależało i nadal zależy 
– nie udało się zrealizować.  

Zapewniała, że działa w intere-
sie mieszkańców, ale jeszcze nic 
nie zostało sprzedane i gdyby była 
możliwość pozyskania dotacji i 

wznowienia budowy, to ona była-
by z tego zadowolona. W dyskusji 
pojawiły się potyczki słowne i po-
lityczne m.in. o to, kto jest winny 
temu, że ZM Bzura utracił przy-
znane dotacje – czy Zarząd czy 
ówczesny wojewoda łódzki – każ-
dy w tej sprawie miał inne zdanie. 
Ostatecznie radni ustalili, że prze-
głosują rekomendację dla wójt, 
którą mieli przygotowaną. Pomi-
mo różnic politycznych przyjęli ją 
jednogłośnie, 13 głosami za.  mwk

popów | gmina postara się o żłobek?

Wypowiedz się w ankiecie
Jeszcze do piątku 11 września 

mieszkańcy gminy Łowicz mogą 
wypełnić w urzędzie gminy (po-
kój nr 11) ankietę dotyczącą po-
trzeby budowy gminnego żłob-
ka. Jeśli będzie zainteresowanie, 
gmina postara się o dofinanso-
wanie.

Żłobek miałby powstać w przy-
szłym roku w Popowie, w części 
wydzielonej z budynku Szkoły 
Podstawowej im. Janusza Korcza-
ka. To, czy byłoby jedno czy wię-

cej pomieszczeń, zależy też od 
zapotrzebowania, na razie są to 
bardzo wstępne plany.

Gmina wcześniej wysłała do 
wypełnienia 72 ankiety, do do-
mów mieszkańców, o których 
wiadomo, iż mają dzieci w wieku, 
w jakim mogłyby być przyjęte do 
żłobka. W odpowiedzi przyszło 
jednak tylko 7 wypełnionych an-
kiet, dlatego gmina chce dać jesz-
cze szansę wypowiedzenia się po-
zostałym mieszkańcom. tm

Kościół | kolejne zgorszenie w diecezji

Biskup o tym wiedział, 
sprawca chodzi na wolności
Kolejne dowody na to, że biskup łowicki  
Andrzej Dziuba wiedział o aktach wykorzystywania 
seksualnego nieletnich przez co najmniej dwóch, 
a raczej czterech księży z diecezji łowickiej 
opublikował w minionych dniach lewicowy 
antyklerykalny portal OKO.press.

W niedzielę 6 września portal 
opublikował materiał, z którego 
wynika, że kuria diecezjalna ło-
wicka wiedziała już od roku 2002 
– a więc jeszcze za życia bp. Aloj-
zego Orszulika – o tym, że ks. Ja-
rosław W. w tamtym właśnie roku 
miał na parafii w Skierniewicach 
najpierw upić, a potem zgwałcić 
jednego z ministrantów. Dzien-
nikarze rozmawiali z ofiarą, dziś 
pełnoletnim mężczyzną, Janu-
szem S. 

– Kazał mi się wykąpać w ła-
zience dla księży. Powiedział, że 
mogę umyć się jego płynem albo 
płynem ks. Piotra. Później opił 
mnie alkoholem. Zaciągnął do 
łóżka siłą i zgwałcił. Ja absolutnie 

tego nie chciałem, ale on był bar-
dzo silny, agresywny i wulgarny – 
cytuje portal byłego ministranta. 

Biskup został o tym powiado-
miony, reakcji nie było. Ponownie, 
przez innego mężczyznę, przez 
rok kleryka, został powiadomio-
ny o tym w roku 2012. Sprawę 
zakończyły zaprzeczenia ze stro-
ny Jarosława W. i „bohatera” tek-
stu z ubiegłego tygodnia, ks. Pio-
tra S. Biskup powinien był jednak 
o tym powiadomić Watykan – 
uczynił to dopiero w roku 2014. 
W 2015 dostał z Watykanu po-
lecenie wszczęcia postępowania  
w tej sprawie – a mimo to rok póź-
niej biskup skierował ks. Jarosła-
wa W. na samodzielne probostwo 

w jednej wsi (daleko od Łowicza) 
– przy czym W. prowadzi tam też 
– do dziś (!) zajęcia z dziećmi. 

My zapytaliśmy w mailu ku-
rię czy wyniki postępowania wo-
bec Jarosława W. uzasadniają to, 
że może on pracować z dziećmi. 
Czekaliśmy na odpowiedź – jak 
i na odpowiedzi na wiele innych 
pytań, dotyczących tej bulwersu-
jącej sprawy. 

Milczenie
I podobnie jak przed tygo-

dniem odpowiedzi na te pytania 
nie otrzymaliśmy. Także i tym 
razem jedyną reakcją pozostaje 
oświadczenie Kurii opublikowa-
ne w poniedziałek popołudniu. 
Brzmi ono:

Oświadczenie Kurii Diecezjalnej 
Łowickiej

Nawiązując do publikacji me-
dialnych w sprawie ks. Jarosława 
W., oskarżonego o molestowanie 
seksualne Janusza S., Kuria Diece-
zjalna Łowicka informuje, że zgod-
nie ze wskazaniami Motu proprio 

Sacramentorum sanctitatis tutela, 
a także Wytycznych Konferencji 
Episkopatu Polski, akta procesowe  
w tej sprawie zostały przekazane do 
Kongregacji Nauki Wiary. Władza 
diecezjalna oczekuje na werdykt 
Kongregacji.

Nadal bez odpowiedzi są więc 
pytania:

– dlaczego w roku 2006 ku-
ria nie zareagowała na informacje  
o wykorzystywaniu nieletnich 
przez księży Jarosława W. i Piotra 
S., zgłaszane przez ówczesnego 
kleryka Kamila? A jeśli niepraw-
dą jest, że nie zareagowała, to jakie 
działania podjęła?

– dlaczego dopiero w roku 2014 
zgłoszono do Watykanu sprawę 
molestowania przez nich, zgłoszo-
ną dwa lata wcześniej przez także 
byłego kleryka Janusza?

– dlaczego mimo wszczęcia, 
zgodnie z poleceniem z Kongre-
gacji Nauki Wiary, w 2015 roku 
postępowania w s. ks. Jarosława 
W., został on rok później skiero-
wany na proboszcza w parafii,  

w której prowadzi też lekcje religii 
z dziećmi?

– jakim wynikiem zakończyło 
się to postępowanie?

– czy jego wyniki są takie, że 
pozwalają bez obaw powierzać 
mu dalszą posługę kapłańską?

wóda i porno
Na tym jednak nie koniec. 

Wczoraj, 9 września OKO.press 
ujawniło dokumenty, z których 
wynika, że biskup wiedział także 
o innych przypadkach wykorzy-
stywania nieletnich przez wspo-
mnianego ks. Jarosława W. – i nic 
nie zrobił. Otóż portal zamiesz-
cza informację, z której wynika, 
że kilka miesięcy wcześniej, przed 
przeniesieniem do Skierniewic, 
w Żyrardowie, Jarosław W. w to-
warzystwie dwóch innych księży, 
popełniał czyny nierządne i oglą-
dał gejowską pornografię z kilko-
ma ministrantami, których zapro-
sił do mieszkania. 

Relacja księdza, który to wi-
dział, jest szokująca:

Pewnego wieczoru słyszę ja-
kieś, hałasy. Idę do Rajmunda i ła-
pię za klamkę. A tam leży dwóch 
nagich ministrantów i trzech ro-
zebranych księży. Na stole wóda,  
w telewizorze gejowskie porno. 
To był ks. Rajmund R. A obok  
ks. Waldemar M i ks. Jarosław W., 
którzy przyjeżdżali do Rajmunda 
z innych parafii.

Ksiądz Stanisław zamyka 
drzwi i idzie prosto do proboszcza 
parafii. Ten tylko wzruszył ramio-
nami: „A co ja mogę zrobić?”. 

gra pozorów  
przed prokuratorem
Postępowanie w sprawie z Ży-

rardowa, o której poinformował 
prokuraturę inny ksiądz, nieste-
ty dopiero po latach, nie została 
przez tamtejszą Prokuraturę Re-
jonową wszczęta ze względu na 
przedawnienie.  Prokurator   jed-
nak wzywał kurię do poinformo-
wania go jakie wewnątrzkościelne 
postępowanie zostanie w tej spra-
wie podjęte. 

Poinformowano go, że podję-
to działania  – nic więcej. Tym-
czasem ksiądz, który powiadomił 
prokuraturę o tych skandalicznych 
wydarzeniach, będący ich mimo-
wolnym świadkiem, nie został ani 
razu wezwany do kurii do złoże-
nia wyjaśnień. Jeśli główny świa-
dek nie jest wzywany, to znaczy, 
że żadne poważne postępowanie 
się nie toczy.

Aby obie te sprawy wyjaśnić, nie 
trzeba zgody Watykanu. Bo doty-
czą działań i decyzji podejmowa-
nych tu, w Łowiczu, przy Starym 
Rynku. Ale doszło do tego, że na-
dzieją na oczyszczenie nie jest nasz 
biskup – lecz papież. Żenujące. 
 Wojciech Waligórski
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Punkt zapalny
Edukacja | co nam pokażą pierwsze miesiące nowego roku szkolnego?

Ile było warte zdalne nauczanie?
1 września do szkół powrócili uczniowie oraz nauczyciele. Czy jednak spowodowane epidemią trzy miesiące 
zdalnego nauczania wiosną bardzo wpłynęły na poziom wiedzy uczniów? Jakie wady i zalety widzą 
nauczyciele w nauce przez internet? Jak oceniają wiedzę uczniów wyniesioną ze zdalnego nauczania?

Wraz z pojawieniem się pierw-
szych przypadków koronawiru-
sa w Polsce, praktycznie z dnia  
na dzień nauczyciele musieli prze-
stawić się z nauczania klasowego 
na nauczanie zdalne, co nie za-
wsze było łatwe. Z głosów, które 
do nas docierały (zarówno ze stro-
ny nauczycieli, jak i rodziców),  
a o których wiosną kilka razy pi-
saliśmy, wynikało, że programy 
stosowane do kontaktu z uczniami 
często się zawieszały, podczas wi-
deolekcji głos się urywał, bądź też 
zanikał obraz.

Zdalne nauczanie miało rów-
nież swoje zalety, zwłaszcza dla 
tych młodszych uczniów, którzy 
szybko opanowali pracę z kom-

puterem, poznali większość jego 
funkcji, a także urządzeń z nim 
współpracujących. Starsi ucznio-
wie natomiast zmuszeni zostali do 
samodzielnego przerabiania i po-
głębiania wiedzy, co nie zawsze 
było dla nich łatwe, gdyż nie każ-
dy temat (zwłaszcza ze ścisłych 
przedmiotów) jest w przystępny 
sposób omówiony w internecie. 
Jeśli chodzi o nauczycieli, nowa 
forma nauczania zmobilizowała 
ich do większej kreatywności w 
przekazywaniu wiedzy, a radzenie 
sobie w trudnych sytuacjach za-
owocuje zapewne w przyszłości.

Wraz z rozpoczęciem waka-
cji wielu nauczycieli, ale również 
rodziców, odetchnęło z ulgą – a to 
za sprawą odczuwanego przemę-
czenia, przeładowania informa-
cjami, a także zbyt długiego czasu 
spędzanego przed komputerem. 
Oficjalnie wszystko się udało. 
Nauczyciele informowali, że pod-

stawy programowe zostały zreali-
zowane praktycznie w 100%.

– Zdalne nauczanie było dla 
nas, nauczycieli, ciężkim okresem 
– mówi Małgorzata Wiśniewska, 
nauczycielka języka francuskiego 
w Pijarskich Szkołach Królowej 
Pokoju. – Nauka języka to nie tyl-
ko słownictwo, ale przede wszyst-

kim mówienie, a z tym było cięż-
ko i jeśli każdy powiedział chociaż 
zdanie czy dwa, to było dobrze. 
Dlatego też przez dwa najbliższe 
tygodnie będę robiła powtórki ma-
teriału przerabianego zdalnie. Co 
prawda podsyłałam uczniom linki 
do różnych stron, blogów czy fil-
mików, ale nie wiem ilu uczniów 
i w jakim stopniu z tego skorzy-
stało. Ci ambitniejsi na pewno tak. 

– Jeśli chodzi natomiast o pra-
ce pisemne, które im zadawałam,  
w niektórych przypadkach dało 
się wyczuć korzystanie z trans-
latora czy pomocy osób trzecich  
– nie ukrywa nauczycielka.

– Zdalna nauka to niespodzian-
ka i wyzwanie dla wszystkich. Nie 
planowałam takiej nauki – przy-
znaje Urszula Tworek, nauczy-
cielka biologii w I LO. – Nie było 
łatwo, ale wyciągam wnioski. 
Pokonuję problemy techniczne, 
szkolę się, rozmawiam z ucznia-

mi. Na szczęście miałam sporo 
ocen, więc pisemnych sprawdzia-
nów nie robiłam – nie mam za-
ufania do egzekwowania wiedzy 
on-line. Oceniałam pisemne pra-
ce domowe, projekty, prezentacje. 
Rozmawiałam i oceniałam wiado-
mości uczniów za pośrednictwem 
np. Skype’a. 

– W mojej ocenie zdalna nauka 
ma swoje plusy i minusy – konty-
nuuje. – Z jednej strony, w reżimie 
normalnej pracy w szkole trwa 
gonitwa za podstawą programo-
wą w rytm 45-minutowej lekcji,  
a tymczasem zdalne kształcenie 
jest okazją do większej samodziel-
ności i jednocześnie zaangażowa-
nia ucznia do pracy (co akurat nie 
wszystkim się podoba). 

– Oczywiście zamierzam 
sprawdzić wiadomości w trady-
cyjnej formie – pisemnie, w szko-
le. Zakres materiału i termin usta-
lę z uczniami. Mam nadzieję,  
że dobre oceny potwierdzą naby-
tą umiejętność samodzielnej nauki  
– dodaje Urszula Tworek.

– Zdalne nauczanie było dla 
wszystkich wielkim wyzwaniem, 

dosłownie dla wszystkich – dy-
rekcji, nauczycieli, uczniów i ro-
dziców, bo każda z tych grup pra-
cowała ponad limity wcześniej 
przewidzianych godzin – mówi 
nam Michał Kosiński, nauczy-
ciel chemii w SP3. – Jako oso-
by odpowiedzialne za edukację 
młodzieży wiele się nauczyliśmy  
na temat nowych technologii i ich 
wykorzystania. Nawet jeśli nie bę-
dzie powrotu do „zdalnej szkoły”, 
to jestem przekonany, że te narzę-
dzia wykorzystamy w codziennej 
pracy, poszerzając ją o dodatkowe 
multimedia. 

On osobiście jest przekonany, 
że: – Na pewno każdy nauczy-
ciel starał się w pełni sił przekazać 
tyle wiedzy uczniom, ile mógł ka-
nałami zdalnymi. Czasem były to 
zwykłe maile, czasem podsyłane 
linki do materiałów w internecie  
z bardzo pomocnymi filmami  
i animacjami, często też nauczy-
ciele łączyli się z uczniami po-
przez różnego rodzaju komunika-
tory internetowe takie jak „zoom”. 

– Nie ma co się oszukiwać – 
mówi. – Z początku jakość takich 
lekcji musiała być mniejsza niż 
zajęcia stacjonarne. Mam jednak 
wrażenie, że z kolejnymi miesią-
cami sytuacja się stabilizowała i 
wypracowano podobny efekt do 
kształcenia w placówce. Meryto-
rycznie materiał był przerobiony 

katarzyna 
służewska

katarzyna.sluzewska@lowiczanin.info
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pomocy osób trzecich.
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bez zastrzeżeń, plany nauczania 
spełnione w całości przewidziane 
na semestr i rok. 

– A jak było z samodzielną na-
uką? Nie zawsze była ona samo-
dzielna, część osób wykorzysta-
ła ten trudny czas do poprawy 
swoich ocen ponad prezentowa-
ne wcześniej możliwości. W zdal-
nych kanałach informacji nauczy-
ciele nie mieli często możliwości 
obiektywnej weryfikacji samo-
dzielności przy rozwiązaniu za-
dania lub napisaniu sprawdzianu. 
Słyszę dużo opinii, że było to wy-
jątkowo niesprawiedliwe, ale czy 
sytuacja, z którą się zetknęliśmy, 
może być traktowana w katego-
rii sprawiedliwe/niesprawiedliwe? 
Bardzo wątpię – ocenił. 

– Zarówno ja, jak i całe gro-
no pedagogiczne, z wielkim za-
angażowaniem dyrekcji pochy-
lamy się nad wszelkimi brakami  
u uczniów, jeśli ktoś takie zgła-
sza – kontynuuje. – Osobiście na 
każdej lekcji pytam czy należy po-
wrócić do jakiegoś wcześniejsze-

go tematu, czy dla każdego ucznia 
z osobna zagadnienia są zrozu-
miałe. Zawsze część zajęć poświę-
cam krótkiej powtórce tematów  
z zeszłych semestrów, które mogą 
się zazębiać z bieżącym. Nikt nie 
zostanie na mojej lekcji z tym sam. 
Jeśli tylko jakiś uczeń zgłosi mi 
problemy i braki, zostanę z nim 
po lekcjach i pomogę pro publico 
bono. Mam jednak też szczęście, 
że moja poprzedniczka bardzo do-
brze prowadziła zdalne nauczanie 
i uczniowie po nieśmiałych pierw-
szych lekcjach odświeżyli swoją 
wiedzę na satysfakcjonującym po-
ziomie.

Nawet najlepiej przygotowane 
lekcje prowadzone przez internet 
nigdy nie przekażą wiedzy w tak 
dobry sposób jak nauka stacjo-
narna, której towarzyszy pomoc 
zarówno nauczyciela, jak i ko-
legów z klasy. O tym też wspo-
mniał chemik z SP3. – Czego 
całkowicie zabrakło? Atmosfe-
ry szkoły, bliskości kolegów/ko-
leżanek z ławki. Łatwiej jest się 
młodzieży uczyć, kiedy czują 
wsparcie znajomych – sytuacja 
epidemii musiała w nich wyro-
bić, czasem może zbyt wcze-
śnie, większą świadomość odpo-
wiedzialności za własną naukę,  
za własną przyszłość.

Tydzień po rozpoczęciu roku 
szkolnego uczniowie uczą się 
już trybie stacjonarnym. Po kil-
ku dniach nowego roku szkolne-
go nauczanie odbywa się bez za-
kłóceń. Wszyscy mają nadzieję,  
że ten rok będzie spokojniejszy, 
a egzaminy ósmoklasistów oraz 
maturalne odbędą się w normal-
nych warunkach. 

Nieborów | Rowerzyści i spacerowicze szukający ciszy i spokoju mają problem

Motocykliści szaleją na ślepej DK70
Ślepy odcinek dawnej drogi krajowej nr 70 od pewnego czasu stał się popularny 
wśród motocyklistów, którzy nawet w tygodniu spotykają się tam  
na szybkie jazdy, a jak niektórzy twierdzą, nawet na nielegalne wyścigi.  
– Strach tamtędy jechać – komentuje to jeden z mieszkańców Nieborowa,  
który podobnie jak wielu innych starą siedemdziesiątką lubi jeździć rowerem.

– Cisza i spokój to już prze-
szłość – mówi nam jeden z miesz-
kańców gminy Nieborów. Od 
momentu wybudowania nowej 
DK 70 oraz autostrady A2, stara 
część krajówki, od ulicy Lipowej 
w Nieborowie, przy którym znaj-
duje się zajazd Rozdroże w kie-
runku awaryjnej bramy wiodącej 
na A2, jest rzadko używana przez 
kierowców. 

Co jakiś czas przejedzie tam 
ktoś, kto chce, jadąc drogami ser-
wisowymi, skrócić sobie sobie 
drogę do powiatowej drogi Ar-
kadia – Bełchów, albo do Micha-
łówka, jadąc przerzuconym nad 
autostradą przejściem dla zwie-
rząt. Dlatego szeroka droga, bie-
gnąca przez las, stała się chętnie 
odwiedzana przez rowerzystów, 
przede wszystkim ze względu na 
bezpieczeństwo, ciszę i spokój. 
Tak jednak było do czasu.

– Nie wiem co robić, to na-
prawdę urokliwe miejsce. Przy-
jemnie jeździło się tam na rowe-
rze, ale teraz unikam tej drogi, bo 

zwyczajnie się boję – mówi nam 
jeden z rowerzystów. Motocykli-
ści spotykają się zazwyczaj na le-
śnym parkingu i stamtąd startują. 
Z obserwacji osób, które ich wi-
działy, motocykle są na rejestra-
cjach skierniewickich i żyrardow-
skich. Zdarzają się też przypadki 
dowożenia na miejsce motocykli 
na lawetach. Po co? Czy na testo-
wanie?

– Najgorsze jest to, że to nie 
jest jeden motocykl, ja widziałem  
w akcji dwa, które z dużą prędko-
ścią jeździły w przeciwne strony, 
mijając się ze sobą gdzieś pośrod-
ku tej drogi. Znaczną część trasy 
pokonują na jednym kole – opo-
wiada nam świadek. Taka jazda 
trwała w kółko przez 15 minut  
– tyle wytrzymał na tej drodze.

Inny nasz rozmówca mówi 
wprost, że od takich rzeczy jest 
tor, wspomniana droga jest cały 
czas publiczna, jeżdżą po niej nie 
tylko rowerzyści. Zaczął się se-
zon grzybowy, więc i na tej drodze 
przybyło samochodów. Przy tak 
niebezpiecznej, szybkiej jeździe, 
i to na tylnym kole, motocyklista 
nie będzie miał szans zatrzymać 
się, gdy ktoś wyjedzie samocho-
dem lub wyjdzie pieszo z leśnej 
dróżki.

Wójt gminy Nieborów Jaro-
sław Papuga powiedział nam, że 
analizuje z urzędnikami sprawę. 
– Ponieważ ruch na tej drodze jest 
minimalny, planowaliśmy wy-
znaczyć po obu jej stronach pasy 
dla rowerzystów, którzy chętnie  
z niej korzystają, po to, by czuli się 
bezpiecznie. Motocykliści okazu-
ją się dla nas problemem – przy-
znaje. W sprawie tej rozmawiał 
z policjantami z nieborowskie-
go posterunku, też znają spra-
wę, ale dopóki się motocyklistom 
nie udowodni, że łamią prawo, to 
mogą korzystać z drogi, gdyż jest 
ona publiczna.

Wójt jest jednak zdetermi-
nowany, aby rozwiązać sprawę. 
Chce stworzyć pętlę dla rekreacyj-
nej jazdy rowerem dla turystów 
i mieszkańców. Tak, aby jadąc 
wspomnianą drogą można było 
dojechać do dróg serwisowych 
przy obecnej DK70, a następnie 
wrócić do Nieborowa po planowa-
nym odcinku ścieżki rowerowej  
i tym, który już wybudowano. 
Trasa liczyłaby około 7 km.

Przyznał nam, że rozważa ogra-
niczenie prędkości na tej drodze 
przynajmniej do 70 km/h, a może 
nawet niższej, to jednak trzeba 
sprawdzić. – To teren leśny, moż-

na to uzasadnić chociażby zagro-
żeniem spotkania z dzikimi zwie-
rzętami – mówi wójt. 

No i najważniejsze: Jarosław 
Papuga deklaruje, że sprawdzi 
możliwość zainstalowania na tej 
drodze progów zwalniających. 
To wydaje się najlepszym pomy-
słem, aby ukrócić na tej drodze 
szybką i niebezpieczną jazdę mo-
tocyklistów i kierowców samo-
chodowych. – To jest droga poza 
terenem zabudowanym, musimy 
więc sprawdzić czy jest taka moż-
liwość – zastrzega jednak wójt.

Zapytaliśmy rzecznik praso-
wą Policji w Łowiczu Urszulę 
Szymczak, czy znany jest policji 
problem motocyklistów spotyka-
jących się na dawnej DK 70. Od-
powiedziała, że w ostatnim czasie 
policjanci odnotowali dwa zgło-
szenia w tej sprawie. Wysłane na 
miejsce patrole na miejscu jednak 
nikogo nie zastały. – W związ-
ku z tego typu zgłoszeniami, bę-
dziemy na bieżąco monitorować 
sytuację w tym rejonie, jeśli tego 
typu praktyki się potwierdzą, po-
dejmiemy odpowiednie działania 
by je wyeliminować – powiedzia-
ła nam Urszula Szymczak, zachę-
cając jednocześnie, aby osoby, 
które w sprawie motocyklistów 
z nami się kontaktowały skorzy-
stały z Krajowej Mapy Zagrożeń, 
umieszczając na niej lokalizację 
i opis zagrożenia. Wówczas poli-
cjanci będą dodatkowo zobligo-
wani do kontrolowania tej drogi. 

toMasz 
bartos

tomasz.bartos@lowiczanin.info

część osób 
wykorzystała ten 
trudny czas do 
poprawy swoich 
ocen ponad 
prezentowane 
wcześniej 
możliwości.

ReklAmA
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Gmina Bielawy | Powstanie kolejna wieża przekaźnikowa

Play chce budować w Droguszy
W Droguszy  
ma pojawić się wieża 
przekaźnikowa sieci 
Play. Konkrety nie są 
jednak jeszcze znane.

Jak powiedział nam wójt gmi-
ny Sylwester Kubiński, mimo  
że budowa wieży spotkała się  
ze sprzeciwem ze strony miesz-
kańców Droguszy, władze gminy 
Bielawy nie mogą podjąć dzia-
łań, które zatrzymałyby dotyczą-
ce jej procesy administracyjne. 
Wynika to z faktu, iż w przy-
padku budowy wieży inwestorzy 
nie muszą przedstawiać rapor-
tu środowiskowego – w przepi-
sach określone są dokładnie wy-
magania, które taka wieża musi  
spełniać. Jeżeli więc zostają speł-
nione, nie jest wymagany taki ra-
port.

Zapytaliśmy Dyrektora Wy-
działu Architektoniczno-Budow-
lanego ze Starostwa Powiatowe-

go w Łowiczu, Kamila Malejkę, 
o to czy takie pozwolenie zosta-
ło już wydane. Nasze pytanie 
spotkało się ze zdziwieniem dy-
rektora – pozwolenie nie zosta-
ło wydane, co więcej – o takim 
przedsięwzięciu w starostwie nie 
słyszano.

Kolejne zapytanie skierowali-
śmy więc do biura prasowego sie-
ci komórkowej Play. Taką odpo-
wiedź uzyskaliśmy:

„Inwestycja w Droguszy obec-
nie jest na etapie przygotowań 

formalno-prawnych, których 
składową jest także uzyskanie po-
zwolenia na budowę. Ze względu 
na złożoność procesu inwestycyj-
nego, na obecnym etapie spółka 
nie jest w stanie podać dokładne-
go przedziału czasowego wystą-
pienia z wnioskiem o pozwolenie 
na budowę.”

Jan Pilewski z biura prasowe-
go Play poinformował nas także, 
że operator otrzymuje wiele ape-
li od mieszkańców z całej Polski, 
by przyspieszyć działania inwesty-
cyjne, nawet z miejsc, gdzie jesz-
cze niedawno można było spotkać 
głosy sceptyczne.

Najczęściej negatywne nasta-
wienie do takich przedsięwzięć 
wynika ze strachu o zdrowie. 
Jak zapewnia Play, warto jednak 
zwrócić uwagę na to, skąd pocho-
dzą informacje o złym wpływie 
infrastruktury telefonii komórko-
wych, m.in. wież przekaźniko-
wych – często takie dane są nie-
sprawdzone i pochodzą z mało 
wiarygodnych źródeł. 

Jan Pilewski powiedział nam, że 
wszystkie realizowane przez Play 
inwestycje (w tym ta w Droguszy) 
powstają w oparciu o uzyskane 
zgody i decyzje wymagane obo-
wiązującymi przepisami prawa. 
– Zarówno proces inwestycyjny 
związany z rozwojem i moderni-
zacją sieci, jak i wykorzystywa-
ne technologie, są bezpieczne dla 
zdrowia i życia ludzi oraz środo-
wiska naturalnego – zapewnia.

W rozporządzeniu Rady Mi-
nistrów z dnia 9 listopada 2010 r.  
w sprawie przedsięwzięć mogą-
cych znacząco oddziaływać na 
środowisko, określone są para-
metry, którymi charakteryzują się 
przedsięwzięcia mogące szko-
dzić środowisku. Jak zapewnia 
Play, wieże budowane przez sieć 
powstają zgodnie z wytycznymi. 

Pozostaje także kwestia este-
tyczna – niektórym wysoki na kil-
kadziesiąt metrów maszt w pobli-
żu domu może się zwyczajnie nie 
podobać. To już są jednak kwestie 
indywidualne.  ks

Gmina Bolimów | Deklaracja o wysokości opłat za odpady

Korekty deklaracji opłat za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi

Podczas sesji Rady Gminy  
31 sierpnia głosowaniu poddana 
została uchwała w sprawie zmia-
ny deklaracji o wysokości opłat  
za gospodarowanie odpadami ko-
munalnymi. Uchwała przeszła 
jednogłośnie.

– We wzorze deklara-
cji usunięto punkty dotyczą-
ce nieruchomości, na których  
znajdują się domki letnisko-
we lub inne nieruchomości  
wykorzystywane na cele rekre-
acyjno-wypoczynkowe, w związ-

ku z wcześniejszą zmianą Regu-
laminu utrzymania czystości  
i porządku w gminie – poinfor-
mowała nas Magdalena Psarska, 
pracownik Referatu Gospodarki, 
Rozwoju gospodarczego i Pro-
mocji.

Przypomnijmy, że wobec 
nieruchomości letniskowych 
gmina zdjęła z siebie obowią-
zek odbierania z nich śmieci  
– od kilku miesięcy ich właści-
ciele są zobowiązani zawierać 
indywidualne umowy na odbiór 
odpadów z firmami tym się zaj-
mującymi.

Osoby, które wypełniły po-
przednią wersję deklarację, nie 
będą musiały ponownie tego ro-
bić.  ksl

Gmina Bielawy | Waliszew Stary

6 ofert w przetargu  
na remont gminnej drogi

Przedsiębiorstwo Robót Inży-
nieryjno-Drogowych z Łowicza 
Sp. z o.o. złożyło najkorzystniej-
szą ofertę w przetargu na remont 
gminnej drogi o 1 km w Walisze-
wie Starym w gminie Bielawy. 
Zaproponowało cenę 206.647,90 
zł brutto oraz 96-miesięczną gwa-
rancję. 

Oferentów w przetargu ogło-
szonym przez Urząd Gminy było 
aż 6. Najdrożej roboty wyceniła 

firma Andro+ Romana Fijałkow-
skiego z Brzezin – na 440.759,80 
zł – przy krótszej, bo 60-miesięcz-
nej gwarancji. Droga w Walisze-
wie Starym zostanie poddana fre-
zowaniu, po czym pokryta nową 
warstwą asfaltową na takiej samej 
szerokości jak obecnie – 5 m. Za-
kres prac przewiduje również po-
bocza o szerokości 75 cm. Roboty 
mają zostać wykonane do 14 paź-
dziernika.  mwk

Łyszkowice | Przedszkole samorządowe

Henryka Czajka  
dyrektorem na 5 lat
Od 1 września Henryka Czajka jest już nie tylko  
pełniącą obowiązki, ale pełnoprawną dyrektor Przedszkola 
Samorządowego w Łyszkowicach. To wynik konkursu,  
w którym była jedyna kandydatką.

Przypomnijmy, że dotychcza-
sowa dyrektor Halina Kucińska 
już przed pierwszym ogłoszeniem 
konkursu, jeszcze w marcu (drugi 
raz był ogłaszany w czerwcu) za-
powiedziała, że nie weźmie w nim 
udziału i przejdzie na emeryturę  
– co nastąpiło 26 sierpnia. Przypo-
mnijmy, że Halina Kucińska była 
dyrektorem placówki od stycznia 
2011, a już wcześniej pełniła dy-
rektorskie obowiązki. 

26 sierpnia wójt powierzył peł-
nienie obowiązków dyrektorskich 
Henryce Czajce. To doświadczo-
na nauczycielka, która przez 19 lat 
pracowała w nieistniejącej już dziś 
Szkole Podstawowej w Czatolinie, 

a następnie od 2005 roku w Przed-
szkolu w Łyszkowicach. Obo-
wiązki dyrektorskie pełniła już 
wcześniej, w czasie dłuższych nie-
obecności w placówce Haliny Ku-
cińskiej, można więc powiedzieć, 
że nastąpiła logiczna kontynuacja.

Dyrektor Czajka mówiła nam, 
że przejmuje obowiązki w trud-
nych czasach zagrożenia Co-
vid-19, co stwarza przed nią i całą 
kadrą dodatkowe obowiązki, ale 
zaznacza, że placówka dobrze sta-
wia czoło temu wyzwaniu. Poza 
tym, pierwszym celem, jaki sta-
wia przed sobą nowa dyrektor, jest 
staranie o certyfikat „Przedszkola 
promującego zdrowie”.  tm

Najczęściej  
negatywne 
nastawienie do takich 
przedsięwzięć  
wynika ze strachu  
o zdrowie. 
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powiat łowicki | Jednostki w krajowym Systemie Ratowniczo-gaśniczym

Jesteśmy przygotowani do takich wezwań
7 września w Komendzie Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Łowiczu 
podpisano porozumienie przedłużające funkcjonowanie Krajowego Systemu 
Ratowniczo-Gaśniczego w gminie Łyszkowice oraz Zduny. Umowę podpisywali 
komendant powiatowy Arkadiusz Makowski, prezes OSP ze Złakowa 
Kościelnego Marcin Stańczyk, wójt gminy Zduny Krzysztof Skowroński  
oraz prezes OSP Kalenica Zbigniew Sukiennik.

– Obie jednostki OSP włączo-
no do krajowego systemu na pięć 
lat w 2015 roku i teraz prowa-
dzone są działania zmierzające  
do przedłużenia tego okresu  
– poinformował Tomasz Ledzion, 
oficer prasowy PSP w Łowiczu. 
Takie porozumienie to więc ruty-
nowa czynność, niemniej dobra 
okazja do przypomnienia czym 
jest Krajowy System Ratowniczo-
-Gaśniczy.

Krajowy System Ratowniczo-
-Gaśniczy funkcjonuje w Polsce 
od 1995 roku. Jego podstawowym 
celem jest ochrona życia, zdrowia, 
mienia lub środowiska poprzez 

walkę z pożarami i innymi klę-
skami żywiołowymi, ratownictwo 
techniczne, chemiczne i od 1997 
roku również poprzez ratownic-
two ekologiczne i medyczne.

Uwagę na to, jak ważny jest 
ten system, zwrócił Marcin Stań-
czyk, prezes OSP w Złakowie.  
– Ten system zwiększa poziom 
bezpieczeństwa u nas w regio-
nie. Jednostki OSP będące w kra-
jowym systemie są alarmowane  
w pierwszej kolejności. Każda 
taka jednostka posiada system se-
lektywnego alarmowania, gdzie 
załącza nas Łowicz i wtedy załą-
cza naszą syrenę i my się zbiega-

my i przygotowujemy się do wy-
jazdu. Mogę śmiało stwierdzić,  
że jesteśmy przygotowani do ta-
kich wezwań. Tym bardziej,  
że przez te ostatnie 5 lat, od kie-
dy jesteśmy w tym krajowym re-
jestrze, pozyskaliśmy bardzo dużo 
niezbędnego sprzętu do ratowa-
nia życia i mienia ludzkiego, a to 
dzięki dofinansowaniu z różnych 
zewnętrznych źródeł oraz fundu-
szy gminy czy środków własnych.

Stańczak wspomniał również 
o sposobie szkolenia strażaków, 
a także poinformował o liczeb-
ności zastępu. – Powiatowa Straż 
Pożarna organizuje kursy z za-

kresu krajowego systemu ratow-
niczo-gaśniczego (podstawowy, 
techniczny), a przez zewnętrzną 
firmę prowadzony jest kurs kwa-
lifikowany pierwszej pomocy. Na 
tą chwilę mamy 29 druhów prze-
szkolonych do wyjazdu.

Krzysztof Skowroński, wójt 
gminy Zduny, wypowiedział się 
natomiast o liczebności prze-
szkolonych jednostek na terenie 
gminny. – W gminie istnieją trzy 
jednostki rozrzucone po gmi-
nie, aby w każdym momencie  
i w jak najkrótszym czasie do-
trzeć do zdarzenia. W tej chwili 
wydaje mi się, że w gminie Zdu-
ny to jest chyba już konieczne 
maksimum. Jesteśmy tak rozło-
żeni logistycznie po gminie, że to 
jest chyba optimum.

Wójt przyznał również, że 
gmina wspiera oraz wyposaża  
w sprzęt lokalne OSP. – Staram się 
jak tylko mogę. Oczywiście pozy-

skujemy środki z każdego źródła. 
Powiem, że rok 2019 był wyjątko-
wy dla OSP, bo pozyskano prawie 
450 tys. z różnych źródeł, w różnej 
formie oczywiście, poprzez fun-
dusz ministerstwa sprawiedliwo-
ści, wojewódzki fundusz ochro-
ny środowiska, różne dotacje typu 

5000+. Ten rok nie będzie od tego 
odbiegał, a może nawet przewyż-
szy poprzedni.

W powiecie łowickim do kra-
jowego systemu włączonych jest 
łącznie 21 jednostek OSP, których 
praca koordynowana jest przez 
PSP.  ksl

Gmina Sanniki | OSP czyżew

Dofinansowanie dla strażaków
Ochotnicza Straż Pożarna  

z Czyżewa otrzymała dofinanso-
wanie na częściową termomoder-
nizację budynku jednostki. Pienią-
dze w kwocie 16.000 zł przyznał 
Fundusz Składkowy Ubezpiecze-
nia Społecznego Rolników. Pro-
jekt „Wspieranie jednostek OSP 

z terenów wiejskich w ramach ter-
momodernizacji, remontu i rewi-
talizacji budynków użyteczności 
publicznej ratownictwa, edukacji 
dla społeczności lokalnej” zakła-
da, że termomodernizacja zosta-
nie wykonana do końca bieżące-
go roku.

Jak powiedział nam Artur Ma-
ślankiewicz z urzędu w Sanni-
kach, w ramach zadania ma zostać 
m.in. wykonana elewacja jednost-
ki. Szczegółowy zakres działań 
jest jednak w trakcie ustalania.

Na realizację wszystkich za-
dań, które zostaną sfinansowane 
w ramach projektu, Fundusz prze-
widział 4 mln złotych, z czego 
wsparcie dla jednej jednostki nie 
może być wyższe niż 20 tys. zł.  ks

patoki | Nowy asfalt na drodze do Dk92

Drog-Bet wykona trzecią drogę
Gmina Nieborów  
wyłoniła wykonawcę drogi 
łączącej Patoki z drogą 
krajową nr 92  
Warszawa-Poznań.

Będzie nim Drog-Bet z Socha-
czewa, który zrealizuje na dłu-

gości 795 m nową nawierzchnię 
wraz z poboczami za 191 tys. zł. 
To o 9 tys. zł poniżej kwoty, która 
została zabezpieczona przez gmi-
nę na zadanie. 

Inwestycja ma być zrealizowa-
na do końca września. Drog-Bet  
w tym roku wykonał na tere-

nie gminy już dwie inne drogi:  
w Dzierzgówku Filipówce (168 
tys. zł) oraz na ul. Rudej w Bed-
narach (241 tys. zł). Droga w Pa-
tokach mogła być w tym roku zre-
alizowana dzięki oszczędnościom 
poczynionym na tych dwóch 
wcześniejszych drogach.  tb

podpisanie porozumienia przedłużającego funkcjonowanie KSrG 
przez komendanta powiatowego Arkadiusza makowskiego, prezesa 
OSP w złakowie kościelnym mariusza Stańczyka i wójta gminy zduny 
krzysztofa Skowrońskiego.
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Łowicz | Dożynki parafialne w kościele św. Ducha 

Wieniec przygotowali mieszkańcy Pilaszkowa 
Skromniej niż w latach ubiegłych, a to z powodu 
sytuacji epidemicznej, wyglądały dożynki 
parafialne w kościele św. Ducha w Łowiczu,  
które odbyły się w ostatnią niedzielę, 6 września. 

Wieniec dożynkowy przygo-
towali w tym roku mieszkańcy 
Pilaszkowa. Co roku w przygo-
towania parafialnych dożynek an-
gażują się mieszkańcy innych wsi 
z terenu parafii. 

Starostą i starościną dożynek 
byli w tym roku Jacek Gajda oraz 
Urszula Pastusiak, mieszkańcy 
Pilaszkowa. Wieniec nieśli nato-
miast druhowie miejscowej OSP 

w asyście mieszkanek. W orsza-
ku dożynkowym, który najpierw 
powitał i pobłogosławił przed ko-
ściołem, a później poprowadził 
procesyjnie na mszę św. ksiądz 
proboszcz Władysław Moczarski, 
byli nie tylko starostowie dożynek, 
ale też i przedstawiciele sołectw  
z bochnami chleba i miodem. 

Msza została odprawiona w in-
tencji rolników oraz w podzięko-

waniu za tegoroczne plony. Mia-
ła skromniejszy charakter przede 
wszystkim z tego względu, że 
nie było odbywającej się od wie-
lu lat po mszy dożynkowej w po-
łudnie tradycyjnej biesiady wokół 
kościoła. W poprzednich latach 
mieszkańcy wsi, którzy przygo-
towywali wieniec, przygotowy-
wali wespół z wszystkimi innymi 
osobami, które chciały w tej kwe-
stii pomóc, poczęstunek. Chętnie 
angażowały się w przygotowa-
nie poczęstunku koła gospodyń 
wiejskich i po prostu mieszkań-
cy. Chętnie też pomagali, na przy-
kład w logistyce, rozkładaniu sto-
isk czy asystowaniu przy wieńcu 
dożynkowym strażacy z miej-
scowych OSP. Stało się to nawet 
czymś w rodzaju jakby rywaliza-

cji poszczególnych miejscowości, 
które przygotowywały wieniec  
i poczęstunek. Każda z wsi stara-
ła się mieć nie tylko najładniejszy 
wieniec, ale też i najsmaczniejszy 
poczęstunek. – Przy dobrej pogo-
dzie była to fajna, przykościelna 
integracja. Czy jeszcze powróci 
do nas normalność? Czy można 
będzie biesiadować po staremu? 
– rozważał w rozmowie z reporte-
rem Nowego Łowiczanina Paweł 
Królikowski z osiedla Dąbrow-
skiego w Łowiczu. 

Po mszy świętej parafianie 
mieli okazję, by poczęstować się 
kromką chleba z miodem.  mak

Zapraszamy do obejrzenia 
galerii zdjęć i filmu na naszym 
portalu www.lowiczanin.info

Domaniewice | Niezwykły 8 września w sanktuarium 

Odpust i dożynki z koronawirusem w tle 
Zawsze 8 września  
– bez względu jaki to  
był dzień tygodnia  
– do wizerunku Matki 
Bożej Pocieszycielki 
Strapionych  
w Domaniewicach 
przybywały co roku 
rzesze pielgrzymów. 

Niektórzy pielgrzymowali pie-
szo, inni z dalszych zakątków die-
cezji i nie tylko przyjeżdżali auto-
busami, których wiele parkowało 
nieopodal sanktuarium. W tym 
roku parafia apelowała, by nie or-
ganizować dużych pielgrzymek ze 
względów epidemicznych. Dlate-
go też i frekwencja na głównej 
mszy świętej celebrowanej na pla-
cu przy sanktuarium była niższa 
niż w latach ubiegłych. Plac był za-
pełniony mniej więcej w połowie. 

W święto Narodzenia Naj-
świętszej Maryi Panny, jak to  
w odpust, tutaj połączony z do-

żynkami, tłumy zjeżdżały na mszę 
świętą, ale potem chętnie odwie-
dzały stragany, by zjeść watę cu-
krową, obwarzanki, spotkać zna-
jomych. Na placu w sąsiedztwie 
szkoły i ośrodka zdrowia zwykle 
„instalowały się” karuzele, dmu-
chańce, strzelnice itd. 

W tym roku było dużo skrom-
niej, mniejsza była ta otoczka od-
pustu. Zdecydowanie mniej było 

straganów, dmuchańców i temu 
podobnych atrakcji. Mniejsze też 
było zainteresowanie nimi. 

– Rok czy dwa lata temu karu-
zele stały przez kilka dni, był na-
wet taki duży „diabelski młyn”,  
a i handlujących było ze dwa, trzy 
razy tyle. W tym roku się nie po-
handluje za bardzo. Utarg będzie 
dużo niższy i chyba przyjdzie do 
takich sytuacji przywyknąć – ża-

lił się starszy mieszkaniec Łodzi, 
który rozstawił 8 września swój 
stragan z kapeluszami, apaszkami 
i dodatkami do ubrań. 

W tym roku w Domaniewi-
cach nie było też biskupa łowic-
kiego, mszę św. współcelebrował 
proboszcz z parafii św. Ducha  
w Łowiczu, ks. Władysław Mo-
czarski. Mszy świętych tego 
dnia wyznaczonych było kilka, 
by był mniejszy tłok na placu i  
w sanktuarium. Odprawione zo-
stały o godz. 8.00, 10.00 i głów-
na suma o godz. 12.00. Oraz msza 
św. o godz. 18.00 była sprawowa-
na w sanktuarium z transmisją 
na plac apelowy. Na każdej mszy 
świętej było też – wzorem ubie-
głych lat – święcone ziarno do za-
siewu.

wójt: wirus  
nas też dotyczy
Przed mszą kilka słów do rol-

ników i wiernych powiedział 
wójt gminy Domaniewice Pa-
weł Kwiatkowski. – Dziś doma-

niewickie święto. Pewnie nie tak 
wyobrażaliście sobie ten dzień. 
Zawsze były tłumy pielgrzymów 
i gości, było kilkanaście wień-
ców, kosze z darami naszej zie-
mi i pachnące chleby. Mamy to 
wszystko i dziś, ale w mniejszej 
ilości – mówił wójt Kwiatkow-
ski. – Wydawało się, że wirus jest 
gdzieś obok, że nas nie dotyczy. 
Niestety nie. Mogliśmy się o tym 
przekonać, gdy wirus zaatakował 
nasz urząd – mówił, nawiązując 
do tego, że przed kilkoma tygo-
dniami w Urzędzie Gminy w Do-
maniewicach stwierdzone zostało 
ognisko wirusa. Wójt Kwiatkow-
ski też zresztą przebywał na kwa-
rantannie, zakończył ją przed kil-
koma dniami. 

Wójt przeprosił też za utrud-
nienia związane z ograniczeniami 
pracy urzędu z powodu epidemii 
i poprosił o wyrozumiałość. Po-
dziękował rolnikom nie tylko za 
ciężką pracę, ale również za kon-
tynuowanie tradycji. – Żeby każ-
dy następny rok nie był gorszy 

od poprzedniego. Wierzę w to, że 
Maryja nasza domaniewicka nad 
nami czuwa – mówił. 

ks. Moczarski: bóg jest 
z tymi, którzy go miłują
Proboszcz Moczarski w trakcie 

homilii przypomniał, że poważne 
epidemie już dwa razy przecho-
dziły przez te okolice. – W pierw-
szej połowie XIX wieku i później 
pod koniec wieku przez nasz te-
ren przeszła zaraza cholery. Nie 
było na nią lekarstwa. W koście-
le, przed Bogiem ludzie szuka-
li ratunku. A dzisiaj? Pełne plaże 
nad morzem, pełno łódek na Ma-
zurach, a tylko kościoły puste (…) 
Co chcecie zatracić ducha czy cia-
ło? – stawiał retoryczne pytanie. – 
Oczywiście trzeba być mądrym  
i roztropnym podczas epidemii, 
ale Bóg jest z tymi, którzy Go mi-
łują – mówił ks. Moczarski. 

Opowiedział też zasłyszaną 
przez jego znajomego sytuację  
z plaży nad morzem. Była sło-
neczna niedziela, rodzina była 
na plaży. Dziecko przypomniało 
sobie, że jest niedziela i spytało  
w związku z tym o to, czy będą 
dzisiaj szli do kościoła. – Nie 
synu, dzisiaj nie pójdziemy, bo jest 
zaraza – odparł mu ojciec.  mak

Główna uroczystość odbyła się na placu przy domaniewickim 
sanktuarium. Nie zabrakło mieszkańców w strojach ludowych. 
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W tym roku wieniec dożynkowy przygotowali mieszkańcy Pilaszkowa. 
Starostą dożynek był Jacek gajda, starościną Urszula Pastusiak. 
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centralny port Komunikacyjny | którędy szybka kolej?

Z 3 wariantów zrobiło się 10

toMasz 
Matusiak

tomasz.matusiak@lowiczanin.info Poważnie traktujemy 
sprzeciwy i dlatego 
przynosimy teraz nową 
paczkę rozwiązań. 

Konrad Majszyk,  
dyrektor cpK  

ds komunikacji i pr.

Już nie trzy, a dziesięć potencjalnych wariantów przebiegu linii Kolei Dużych Prędkości  
(linia 85 w ciągu nr 9) przez tereny okolic Łowicza, bierze pod uwagę spółka Centralny Port 
Komunikacyjny. Warianty te nie zostały dotąd szerzej zaprezentowane opinii publicznej.  
Nam udało się dotrzeć do nieoficjalnych informacji o ich przebiegu.

Warto przypomnieć, że w kwe-
stii linii nr 85 pierwsze decyzje 
już zapadły. 17 czerwca pisaliśmy 
na naszym portalu lowiczanin.
info, że na zachodnim wylocie 
z Łodzi wybrany został wariant 
południowy przebiegu linii. Wy-
bór ten był wynikiem negocja-
cji spółki z marszałkiem woje-
wództwa łódzkiego Grzegorzem 
Schreiberem. 

Teraz, jak nam się udało usta-
lić, mapy z proponowanymi ko-
lejnymi wariantami przebiegu 
kolei otrzymali wójtowie gmin, 
przez teren których miałaby prze-
biegać linia kolei. Nowe propo-
zycje przedstawiono im po raz 
pierwszy, jak się dowiadujemy, 
27 lipca.

Wśród nich są: Danuta Supera 
(gmina Dmosin), Adam Ruta 
(gmina Łyszkowice), Jarosław 
Papuga (gmina Nieborów) i Sta-
nisław Linart (gmina Bolimów). 

Władze spółki apelowały do 
wójtów, aby na tym etapie nie 
przedstawiali tych koncepcji 
mieszkańcom, a z drugiej strony 
poprosiły ich o opinię – i wska-
zanie jednej, preferowanej z tych 
dziesięciu.

Wójtowie zgodnie uznali taki 
tryb działania za dość kuriozalny. 
Stwierdzili, że sprawa jest zbyt 
poważna, by mieli podejmować 
w niej decyzję bez wcześniej-
szych konsultacji społecznych. 
Dlatego też żaden z nich w od-
powiedzi wysłanej do CPK nie 
wskazał żadnej linii.

Czy CPK ma już wybraną 
koncepcję, a procedura jest tylko 
formalnością? 

Tego nie możemy stwierdzić, 
choć wśród włodarzy samorzą-
dów rodzą się takie przypuszcze-
nia. Poniżej natomiast podajemy 
to, co nieoficjalnie udało nam się 
ustalić na temat proponowanych 
wariantów dla poszczególnych 
gmin.

gmina łyszkowice
Trzy z proponowanych koncep-

cji na terenie gminy Łyszkowice 
pokrywają się, przebiegając od 
Teresina na południowym-zacho-
dzie, przecinając się już na terenie 
gminy z drogą wojewódzką 704. 
Dalej biegną w kierunku północ-
no-wschodnim, niemal równo-
legle do autostrady, przez Uchań 
Górny, Kalenice, Kolonię Łysz-
kowice (omijałaby Łyszkowice od 
południa), dalej przez Łagów, Se-
ligów, do granicy gminy w rejo-
nie Polesia. Powodowałoby to, że 
znaczna część terenów wymienio-

nych miejscowości znalazłaby się 
w dość wąskim pasie pomiędzy 
autostradą a linią KDP.

Inny wariant przecinałaby gra-
nicę gmin Dmosin i Łyszkowice 
pomiędzy Kuźmami a Trzcianką 
i Uchaniem Górnym, dalej prze-
biegałby łukiem w kierunku pół-
nocno-wschodnim, mijając dość 
blisko Łyszkowice od strony za-
chodnio-północnej (Czatolina). 
Za zbiornikiem wodnym docho-
dzi do rozgałęzienia tej koncep-
cji na trzy odrębne – wzdłuż au-
tostrady przez okolice Bobiecka, 
ku granicy z gminą Nieborów  
w okolicy Dzierzgowa, albo ku 
Serokom do granicy z gminą Ło-
wicz (są wersje bardziej na pół-
noc, w kierunku Zawad oraz bar-
dziej na wschód, w stronę Parmy. 

Kilka z proponowanych kon-
cepcji, które dalej się rozgałęziają, 
zakłada przecięcie granicy gmin 
Dmosin i Łyszkowice w okoli-
cach miejsca, gdzie przecina je 
autostrada A2 i biegnie (w mniej-
szej lub dalszej odległości od au-
tostrady) w kierunku Czatolina  
i Łyszkowic. 

Dalej rozbiegają się znacznie 
– jeden po przecięciu autostrady 
biegnie na południowy wschód od 
niej przez okolice Łagowa, Seligo-
wa, Polesia, w kierunku Bełcho-
wa. Inny – dość szerokim łukiem 
omija Łyszkowice od północy 

przez Czatolin i Wrzeczko, dalej 
dochodzi do autostrady i biegnie 
wzdłuż niej.

Zaskoczeniem może być ostat-
ni z wariantów. Na terenie gminy 
Łyszkowice zaczynałby się, po-
dobnie jak jeden z wcześniej za-
kreślonych, pomiędzy Kuźmami 
a Trzcianką i Uchaniem Górnym. 
Dalej kolej biegłaby na północny-
-wschód, przecinając autostradę 
w okolicy Kalenic, dalej oddala-
łaby się od niej w kierunku pół-
nocno-zachodnim przez Czatolin. 
Następnie biegłaby przez krót-
ki odcinek na terenie gminy Do-
maniewice (Reczyce), by znów 
wchodzić na teren gminy Łysz-
kowice, przez Wrzeczko, Gzin-
kę, Nowe Grudze, Stare Grudze  
i wkraczałaby na teren gminy Ło-
wicz (Wygoda). Propozycja wy-
daje się o tyle zaskakująca, że 
wcześniej nie było mowy o prowa-
dzeniu linii przez gminę Łowicz. 

gmina nieborów
Większość z prezentowanych 

koncepcji zakłada, że nowa li-
nia dużej prędkości spinałaby się 
z istniejąca linią linią kolejową  
w Dzierzgówku, dalej biegła-
by równolegle do autostrady, od 
jej północnej strony, przez tereny 
Nadleśnictwa Nieborów w oko-
licy Dzierzgówka, Dzierzgowa,  
a następnie przez Piaski. Więk-
szość z nich granicę z gminą Bo-
limów przekracza w Piaskach  
w pobliżu autostrady, ale dwie 
kierują się nieco bardziej na pół-
noc, w stronę Łasiecznik.

Są też dwie koncepcje, w któ-
rych linia byłaby prowadzona 
do gminy Nieborów, nie bezpo-
średnio z gminy Łyszkowice,  
a przez gminę Łowicz. Według 
pierwszej z nich łączyłaby się 
z istniejąca linią w Arkadii, na-
stępnie przecinałaby gminę Nie-
borów niemalże w linii prostej 
– przez Arkadię, DK 70, aleję 
Legionów Polskich (na północ 
od Nieborowa) i potem wzdłuż 
granicy Sypnia i Łasiecznik. 

Dodana po konsultacjach opcja 
najbliżej miasta Łowicza zakła-
da, że kolej na teren gminy Nie-
borów wjeżdżałaby na pograni-
czu Zielkowic i Mysłakowa, na 
północ (w dość bliskiej odległo-
ści) od parku w Arkadii, a następ-
nie przecinała gminę przez Mysła-
ków, Bednary i Bednary-Kolonię. 

gmina bolimów
Połowa prezentowanych kon-

cepcji akurat na większości terenu 
gminy Bolimów mieści się w sze-
rokim pasie wzdłuż autostrady A2 

przez okolice Piasków i Wólki Ła-
sieckiej, na południe od Bolimo-
wa, na północ od puszczy. Rozłą-
czają się one dopiero za Kolonią 

Bolimowską-Wsią, ale wszyst-
kie zasadniczo kierują się wzdłuż 
autostrady w kierunku północno-
-wschodnim, granicę województw 
przekraczają, w różnych punk-
tach, za Józefowem, za wyjątkiem 
jednej, która skręca bardziej na po-
łudnie, przez Wolę Szydłowiecką, 
w kierunku Kamionki.

Są też propozycje, w których 
kolej mijałaby Bolimów od pół-
nocy. Pierwsza z nich zakłada, 
że granice gmin Nieborów i Bo-
limów przekraczałaby pomię-
dzy Trzcinówką a Łasiecznikami  
i dalej biegła na północny-wschód 
przez okolice Łasiecznik (na po-
łudnie od zbiornika wodnego), 
Podsokołowa, Bolimowskiej Wsi  

Władze spółki 
apelowały do wójtów, 
aby nie przedstawiali 
tych koncepcji 
mieszkańcom,  
a z drugiej strony 
poprosiły ich o opinię 
– i wskazanie jednej, 
preferowanej z tych 
dziesięciu. Wójtowie 
zgodnie uznali taki 
tryb działania za dość 
kuriozalny.

orientacyjny przebieg planowanych wariantów linii KDp, na podstawie danych z naszych nieoficjalnych ustaleń.
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co zMieniły konsultacJe sPołeczne?
został wreszcie opracowany, 
zapowiadany pierwotnie  
na początek lata, raport  
z ogólnopolskich konsultacji 
przeprowadzonych przez spółkę 
centralny Port komunikacyjny 
pomiędzy 10 lutego a 10 marca 
tego roku. Nadal nie daje on 
odpowiedzi na pytanie, którędy 
dokładnie ma przebiegać kolej 
Dużych Prędkości.  
Wiemy jednak jak zarząd 
cPk odniósł się do uwag, 
zgłaszanych m.in. przez 
społeczne komitety zawiązane  
w powiecie łowickim.
W ramach konsultacji wpłynęło, 
przez formularz elektroniczny, 
mailem czy tradycyjną pocztą, 
łącznie blisko 50.000 wniosków, 
z których blisko 2/3 dotyczyło 
inwestycji kolejowych. 
Nas najbardziej interesuje  
ciąg nr 9, a w nim budowa nowej 
linii nr 85: Warszawa – cPk 
– łódź – Sieradz – kalisz – 
Poznań, z odnogami (planowany 

czas prac przygotowawczych  
– do 2023 roku). 

czy uda się 
ominąć puszczę? 
Prawdopodobnie tak, 
szybka kolej bliżej 
łowicza?
W zgłaszanych uwagach 
znalazł się postulat poszerzenia 
branego pod uwagę korytarza 
linii 85 (odcinek Warszawa  
– cPk – łódź) na odcinku 
cPk – łódź w kierunku tak 
północnym, jak i południowym,  
z uwzględnieniem łowicza  
i Skierniewic. Rozwiązanie takie 
miałoby w zamyśle umożliwić 
ominięcie terenu Bolimowskiego 
Parku krajobrazowego. 
W raporcie czytamy, że postulat 
ten został „częściowo przyjęty”. 
– Po przeanalizowaniu uwag  
z rejonu Bolimowa  
i Nieborowa zdecydowano się 
na poszerzenie korytarza  
w kierunku północnym i objęcie 

nim istniejącej linii kolejowej  
nr 3 (odcinek Warszawa  
– kutno) oraz część węzła 
łowicz – czytamy w raporcie. 
– ze względu na szczególne 
uwarunkowania związane  
z walorami kulturowymi rejonu 
Nieborowa i Arkadii, a także 
przyrodniczymi (Bolimowski 
Park krajobrazowy), uznano, 
iż na potrzeby dalszych analiz 
korytarz powinien zostać tu 
poszerzony, w celu uzyskania 
większej elastyczności przy 
opracowywaniu bardziej 
szczegółowych wariantów 
przebiegu linii kDP.
ze względu na uwarunkowania 
przestrzenne nie uznano 
natomiast za celowe, aby 
linia była prowadzona przez 
Skierniewice, bo powodowałoby 
to jej nadmierne wydłużenie.
W raporcie czytamy też, że 
ostateczny wybór przebiegu 
linii w rejonie Bolimowa będzie 
uwarunkowany położeniem 

lotniska. 
Wykorzystanie istniejącej linii?
kolejnym z postulatów 
zgłoszonych w trakcie konsultacji 
było wykorzystanie na odcinku 
Warszawa – łódź którejś  
z istniejących już linii, poprzez 
jej modernirację i dostosowanie 
do potrzeb kDP. Wykorzystanie 
istniejącej infrastruktury było 
propozycją wielokrotnie 
podnoszoną m.in. przez 
społeczny komitet z czatolina.
Ten postulat został jednak przez 
cPk odrzucony. W raporcie 
czytamy, że zarówno istniejące 
połączenie łodzi i Warszawy 
przez Skierniewice, jak i to przez 
łowicz, nie spełnia warunków 
wymaganych dla kDP, m.in.  
ze względu na zbyt dużo łuków. 

łyszkowicom  
wystarczy  
już autostrada
kolejna ze zgłoszonych 
koncepcji zakłada wykorzystanie 

linii łowicz – łódź,  
a argumentem za nią miało  
być ominięcie łyszkowic  
i okolicznych miejscowości  
– pomysłodawcy argumentują 
to tym, że przechodzi już tam 
autostrada A2. 
Postulat ten został „częściowo 
przyjęty, jako podstawa  
do korekty granic korytarza 
inwestycji kolejowych”. Jak 
już wczesniej wspominaliśmy, 
istniejąca już linia łowicz – łódź 
nie spełnia warunków, by można 
ją adaptować do kDP (nie daje 
też możliwości wprowadzenia do 
stacji łódź – fabryczna, której 
obsługa – jak wprost przyznano 
w raporcie – ma być kluczowa 
dla inwestycji). 
– ze względu na uwzględnienie 
poszerzenia korytarza ciągu nr 9 
w rejonie łowicza, wynikającego  
z postulatów z rejonu Bolimowa  
i Nieborowa (obszary  
o szczególnych 
uwarunkowaniach 

konserwatorskich  
i przyrodniczych) – czytamy 
w raporcie – konsekwentnie 
poszerzeniu uległ korytarz 
inwestycji w gminie łyszkowice o 
fragment linii nr 15, zwiększający 
elastyczność w zakresie 
dopracowywania wariantów linii 
kDP na dalszych etapach prac.

co dalej?
cPk informuje, że kolejnym 
etapem prac nad projektem 
będzie strategiczna ocena 
oddziaływania na środowisko. 
Ocenie tej zostanie poddany 
projekt dokumentu, sporządzony 
z uwzględnieniem wyników 
konsultacji omówionych  
w raporcie. W ramach 
strategicznej oceny 
oddziaływania na środowisko 
odbędzie się kolejny etap 
konsultacji społecznych, 
podczas których możliwe będzie 
wyrażenie opinii, zgłoszenie 
uwag lub wniosków. tm

i Humina, do granicy województw 
w okolicy Babskich Bud. 

Dalej mamy dwie dość podob-
ne koncepcje. W pierwszej nić 
przecina granicę gmin Nieborów 
i Bolimów u styku Brzóstowej, 
Trzcinówki i Łasiecznik, i dalej 
biegnie przez Łasieczniki, niemal 
dokładnie na północny wschód, 
przez groblę na zbiorniku wod-
nym. W drugiej, linia biegnie na 
wschód po granicy gmin Niebo-
rów i Bolimów między Sypniem 
a Łasiecznikami, zbiornik wodny 
przekracza wzdłuż jego północ-
nego brzegu. Obie te koncepcje 

zbiegają się za Rawką, w okolicy 
Ziąbek i do granicy województw 
biegną przez tereny leśne w oko-
licy Humina.

Tam też łączą się z najbardziej 
na północ poprowadzoną kon-
cepcją. Granicę gmin Nieborów 
i Bolimów przekraczałaby ona  

w Karolewie (przy domu seniora) 
i biegła w kierunku wschodnim, 
na północ od Sokołowa, na połu-
dnie od Ziąbek, przez Humin (Do-
bra Ziemskie).

***
Oficjalnie nie wiadomo jesz-

cze, która z przedstawionych kon-

cepcji będzie realizowana. Kiedy 
będą mogli się raz jeszcze wypo-
wiedzieć na ten temat mieszkańcy 
– też nie wiadomo, na razie nie są 
planowane spotkania. Wiadomo, 
że konsultacje będą musiały być 
przeprowadzone – bo to wynika  
z przepisów ustawowych – na eta-

pie uzgodnień środowiskowych, 
ale to już nad jednym, konkretnym 
wariantem. Z pewnością nie da się 
takiej inwestycji przeprowadzić  
w taki sposób, by wszyscy byli 
zadowoleni. Niezależnie od tego, 
która opcja zostanie wybrana, dla 
kogoś będzie oznaczała znaczące, 

życiowe zmiany – włącznie z ko-
niecznością przesiedlenia.

Poważnie traktujemy sprzeciwy 
i dlatego przynosimy teraz nową 
paczkę rozwiązań – mówi Nowe-
mu Łowiczaninowi Konrad Maj-
szyk, dyrektor CPK ds komunika-
cji i PR. 
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Lucyna Kujawiak (1966–2020) 
– Kolejny rok szkolny i znów skurczył się nasz 
świat – świat szkolnej społeczności…  
Ciężka choroba zabrała nam przedwcześnie 
kolejnego „Anioła Codzienności”  
– nauczyciela Zespołu Szkolno-Przedszkolnego 
w Lubiankowie – Lucynę Kujawiak – ciepło 
napisali o swojej śp. koleżance przedstawiciele 
społeczności szkolnej.

Lucyna Kujawiak zmarła  
5 kwietnia tego roku. – Nawet jej 
nie mogliśmy godnie, w sposób 
szczególny, na jaki niewątpliwie 
zasługiwała, pożegnać, ze wzglę-
du na obowiązujące wtedy ogra-
niczenia związane z epidemią ko-
ronawirusa – mówią nauczyciele. 
Zapewniają jednak, że na zawsze 
ciepłe wspomnienia związane 
z „Lucy” – bo tak ją wiele osób 
nazywało – pozostaną w ich ser-
cach.

Lucyna Kujawiak, z domu 
Jóźwiak, pochodziła z Głowna. 
Urodziła się 3 marca 1966 roku 
w rodzinie Ireny i Henryka Jóź-
wiaków. Miała młodszego bra-
ta Tomasza. Wychowywana była 
przede wszystkim przez swoją 
mamę, gdyż tata zmarł wcześnie. 
Ukończyła Szkołę Podstawową 
nr 1 w Głownie, a następnie miej-
scowe liceum. Później kształciła 
się w Studium Nauczycielskim  
w Zgierzu. 

Po ukończeniu nauki zawodu 
podjęła pracę w Szkole Podsta-
wowej w Lubiankowie i pracowa-
ła tam do chwili przedwczesnej 
śmierci. Pracując już w szko-
le, kontynuowała naukę zaocz-
nie. Pracę magisterską obroniła 
w 1994 roku, a na drodze awansu 
zawodowego osiągnęła stopień 
nauczyciela dyplomowanego. 
Działała również w strukturach 
Związku Nauczycielstwa Pol-
skiego w Głownie.

Pozostawiła w żałobie męża 
Zdzisława. Była kochającą 
mamą, wychowała dwóch do-
rosłych już synów: Bartłomieja 
i Kacpra. Jej długa i ciężka cho-

roba, w czasie której starała się 
pracować zawodowo, pokazała 
jak silnym była człowiekiem. Za-
wsze uśmiechnięta i empatycz-
na, myśląca o innych, również,  
a może przede wszystkim o ro-
dzinie, swoich uczniach. 

Swoją pracę dydaktyczną  
w szkole w Lubiankowie rozpo-
częła 1 września 1985 roku, tuż 
po śmierci ojca – by finansowo 
wesprzeć rodzinę. Najpierw peł-
niła rolę wychowawcy przed-
szkolnego, a następnie edukacji 
wczesnoszkolnej. Chętnie podej-
mowała jednak kolejne wyzwa-
nia zawodowe, uzupełniając swo-
je kwalifikacje. Kończyła kolejne 
studia podyplomowe, umożli-
wiające jej nauczanie informaty-
ki, wychowania fizycznego czy 
gimnastyki korekcyjnej. 

Kochała sport, był jej praw-
dziwą pasją. Była fanem ak-

tywności fizycznej i zapalonym 
kibicem – szczególnie rywaliza-
cji szkolnych i sportu amatorskie-
go. Gdy zdrowie nie sprzyjało  
i nie mogła pracować w charak-
terze nauczyciela wychowania 
fizycznego, chętnie obserwowa-
ła pracę swoich koleżanek i ko-
legów, udzielała wskazówek, 
podpowiadała pomysły. Była też 
współorganizatorką zajęć aero-
biku dla nauczycieli i rodziców 
uczniów z ZS-P Lubianków. 
Znanym jej powiedzeniem było: 
„sport to zdrowie – wyczyn to ka-
lectwo”. 

Nauczyciele wspominają, że 
jako koleżanka i przyjaciółka 
była niezawodna. Opowiadają, 
że była osobą odpowiedzialną, 
energiczną, życzliwą i otwartą  
na drugiego człowieka, a jej 
szczególnym darem była umiejęt-
ność łatwego nawiązywania kon-
taktów z pracownikami, rodzi-
cami i dziećmi. Potrafiła dotrzeć 
nie tylko do umysłów, ale też  
i do serc dzieci.

– Żyła dla innych, zawsze wy-
ciągała pomocną dłoń, zawsze 
można było liczyć na jej wspar-
cie, bezinteresowność – wspo-
minają. Jako nauczyciel i wycho-
wawca dbała o potrzeby uczniów, 
nie szczędząc sił i czasu. Wszyst-
ko co robiła, czyniła z pasją  
i chętnie dzieliła się swoim do-
świadczeniem. Była też autorką 
wielu scenariuszy uroczystości 
szkolnych i gminnych, a także... 
autorem wierszy i rymowanek, 
które pomagały uczniom przy-
swoić trudniejsze zagadnienia. 

Była zawsze zaangażowana  
w sprawy szkolne. Czasami nieco 
przysłaniały one realia dnia co-
dziennego. Na przykład po jed-
nej ze szkolnych rad pedagogicz-
nych, tocząc zajmującą rozmowę, 
wsiadła z koleżanką do jej samo-
chodu i wróciła z nią do domu, 
pozostawiając swój samochód 
na szkolnym parkingu. O swoich 
najbliższych mówiła z ogromną 
miłością, czułością i szacunkiem. 
Była dumna z osiągnięć swoich 
synów, z narodzin wnuczki. 

Przez wiele lat była prezesem 
ogniska ZNP w szkole w Lubian-
kowie, członkiem zarządu od-
działu ZNP w Głownie. Została 
odznaczona Złotą Odznaką ZNP. 

– Pochowaliśmy ją z wielkim 
smutkiem, w niebywałych oko-
licznościach „pandemii”, w dniu 
14 kwietnia na cmentarzu miej-
skim w Głownie. Odeszła od nas 
na wieczność, ale zawsze będzie 
blisko z nami. Żegnamy ją z ci-
chym westchnieniem, i nieustają-
cym żalem – wspominają bliscy. 
 mak 
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lucyna kujawiak pracę 
w szkole w lubiankowie 
rozpoczęła w 1985 roku, 
by finansowo wesprzeć 
rodzinę. Najpierw 
była wychowawcą 
przedszkolnym, a później 
nauczycielem edukacji 
wczesnoszkolnej. chętnie 
podejmowała kolejne 
wyzwania zawodowe, 
uzupełniając kwalifikacje. 
kończyła kolejne 
studia podyplomowe, 
umożliwiające jej 
nauczanie informatyki, 
wychowania fizycznego 
czy gimnastyki korekcyjnej. 
kochała sport, był jej 
prawdziwą pasją. 

   lucyna Kujawiak 
(1966–2020)

Okruchy życia
oDESZlI oD NaS | 23.08.2020 – 4.09.2020

  23 sierpnia: ewa Waleria 
Nowak, l.86, głowno.

  24 sierpnia:  
Barbara Wijatyk-lebioda, l.65;  
Ryszard krasowski, l.62, Osiny.

  25 sierpnia: Jan Budzyń, l.60.
  27 sierpnia:  

marian morawski, l.67.

  30 sierpnia: 
maciej Piotrowski, l.69.

  1 września:  
edmund głowacki, l.81.

  2 września:  
zdzisław Odolczyk, l.76.

  4 września:  
Danuta Piestrzeniewicz, l.80.

ReklAmA

Jako nauczyciel  
i wychowawca 
dbała o potrzeby 
uczniów,  
nie szczędząc sił 
i czasu. Wszystko 
co robiła, czyniła 
z pasją i chętnie 
dzieliła się swoim 
doświadczeniem.

Kościół | Spotkanie młodzieży

Tym razem nie w Łowiczu
12 września w kościele pa-

rafialnym pw. św. Wawrzyńca  
w Sochaczewie odbędzie się  
IV Diecezjalne Spotkanie Mło-
dzieży. Jak zapowiadają organi-
zatorzy, tematem przewodnim 
będzie „Wolę niebo...” – czyli re-
alizowanie powołania do święto-
ści. Początek o 9.30. 

Trzy poprzednie edycje Die-
cezjalnego Spotkania Młodzie-

ży zorganizowane były w parku 
Błonie w Łowiczu i tu też pla-
nowane było tegoroczne spotka-
nie. Przeniesiono je do Sochacze-
wa, bo powiat łowicki ze względu  
na dużą liczbę zarażonych koro-
nawirusem, znalazł się czasowo  
w tzw. czerwonej strefie. 

W programie nauczania, msza 
św., koncert muzyki chrześcijań-
skiej i adoracja.  mwk
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Gmina chąśno | czym skutkuje rozstrzygnięcie konkursu?

Będą dwie książki o gminie 
W ostatnim tygodniu sierpnia poznaliśmy rozstrzygnięcie ogłoszonego 
przez Urząd Marszałkowski w Łodzi konkursu, który wyłonił wykonawców 
projektu „Gmina Chąśno – historia pokoleń”. Wybrana została oferta 
Stowarzyszenia Dla Naszej Wsi z Wicia. Projekt o tej samej nazwie 
realizuje już Stowarzyszenie „Razem Dla Gminy Chąśno”, które otrzymało 
dofinansowanie z Fundacji PZU.

W konkursie na realizację zgło-
szone zostały cztery oferty. Kon-
kursowa komisja, utworzona 
przez urzędników urzędu mar-
szałkowskiego, przyznała Stowa-
rzyszeniu „Dla Naszej Wsi” 43,5 
punktu, pozostałe trzy otrzymały 
po 39,5 – były to oferty Stowarzy-
szenia „Razem Dla Gminy Chą-
śno”, Łowickiego Towarzystwa 
Przyjaciół Nauk oraz Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Karsznicach 
Dużych. Te trzy podmioty złożyły 
odrębne oferty, choć od początku 
zamierzały współpracować, gdy-
by któryś z nich wygrał.

Wśród członków i sympatyków 
stowarzyszenia z gminy Chąśno, 
co prawda nieoficjalnie, ale dość 
powszechnie, mówiono o tym,  
że największe szanse będzie mia-
ło stowarzyszenie z Wicia. Stąd 
też jego wygrana nie była zasko-
czeniem.

– Swoją drogą sposób ocenia-
nia tego konkursu nie jest dla mnie 
przejrzysty – mówił nam Dariusz 
Reczulski, wójt gminy, jeden  
z pomysłodawców wydania publi-
kacji na temat jej historii. – Jeśli 
w kryteriach jest na przykład do-
świadczenie w przygotowywaniu 
czasopism i publikacji, a Łowic-
kie Towarzystwo Przyjaciół Nauk 
przegrywa z założonym niedaw-
no stowarzyszeniem, to jest to co 
najmniej zastanawiające – stwier-
dza wójt. 

Praca agnieszki Jarki
Stowarzyszenie z Wicia, które 

wygrało konkurs w urzędzie mar-

szałkowskim, realizację zleciło 
Agnieszce Jarce – polonistce, an-
glistce, wicedyrektor I LO w Ło-
wiczu, która już wcześniej miała 
zamiar publikacji takiego mate-
riału.

Konkurs rozstrzygnięto pod ko-
niec sierpnia, a termin na zreali-
zowanie projektu upływa z koń-
cem roku. Samorząd wojewódzki 
przyznał na realizację zadania 40 
tys. zł. Napisanie rzetelnego opra-
cowania w ciągu czterech mie-
sięcy może wydawać się bardzo 
trudne, czy wręcz niemożliwe, ale 
Agnieszka Jarka ma już materiały, 
które zbierała od około trzech lat. 
Nie znaczy to, że nie potrzebuje 
kolejnych, dlatego prosi o pomoc 
wszystkie osoby z gminy Chąśno 
skłonne podzielić się wspomnie-
niami, fotografiami, dokumenta-
mi czy innymi materiałami. – Po-
chodzę z tej gminy, dorastałam  
i wychowałam się w Skowrodzie 

Północnej – mówi Agnieszka Jar-
ka. – Brakowało mi książki po-
święconej gminie, o jakiej myśla-
łam już od kilku lat. 

Charakter planowanej publika-
cji Agnieszka Jarka określa jako 
„popularnonaukowy”. Znajdą się 
w nim twarde dane, ale też wie-
le osobistych relacji i opowieści. 
Ma ona poruszać różne zagadnie-
nia dotyczące gminy, jej dziejów  
i kultury, na pewno wiele miejsca 
będzie poświęcone twórczości lu-
dowej. Dużym ograniczeniem są 
jednak, wynikające z założeń pro-
jektowych, wymiary – publikacja 
ma mieć ok. 130 stron. Tekst bę-
dzie uzupełniany ilustracjami, ale 
autorka od razu zastrzega, że nie 
będzie to album – zdecydowa-
nie więcej będzie do czytania niż  
do oglądania.

Nie jest jeszcze znana data pre-
miery i spotkania promocyjnego, 
wiadomo tylko, że ma się ono od-
być jeszcze w tym roku.

Publikacja to jednak nie wszyst-
ko, co Agnieszka Jarka planuje  
w ramach tego projektu. Ma za-
miar zorganizować też otwarte 
lekcje leksykalne z gwary łowic-
kiej dla dzieci ze szkół podstawo-
wych w Mastkach, Błędowie i in-
nych, które będą zainteresowane. 
Poza tym, można już nadsyłać 
prace fotograficzne na konkursy 
„Gmina Chąśno w obiektywie”. 
Są to dwa podobne konkursy,  
na fotografię przedstawiającą 
gminę Chąśno. Pierwszy adreso-
wany jest do dzieci ze szkół pod-
stawowych, a pula nagród wynosi 
w nim 4.000 zł, drugi dla wszyst-
kich, niezależnie od wieku, z pulą 
3.000 zł. Prace można już nadsy-
łać. Ich prezentacja oraz wręcze-
nie nagród nastąpi podczas spo-
tkania promocyjnego.

W ramach projektu ma też po-
wstać krótki film na temat gminy, 
który również ma mieć premierę 
w trakcie promocji książki. 

Praca stowarzyszenia  
z gminy chąśno
Projekt, który będzie realizo-

wała Agnieszka Jarka, został za-
inicjowany przez Stowarzyszenie 
Razem Dla Gminy Chąśno, któ-
re zgłosiło go do wojewódzkie-
go budżetu obywatelskiego na 
ten rok. Trudno więc dziwić się,  
że z rozczarowaniem w stowarzy-
szeniu przyjęto rozstrzygnięcie 
konkursu, w którym na wykonaw-
cę zostało wybrane stowarzysze-
nie z sąsiedniej gminy Kocierzew 
Południowy.

„Razem Dla Gminy Chąśno” 
prowadziło na terenie gminy kam-
panię zachęcającą do głosowania. 
Po tym jak głosami mieszkańców 
(1478 głosów) projekt został wy-
brany do realizacji, stowarzysze-
nie przystąpiło do konkursu na 
jego wykonanie. Widząc, że jest 
też konkurencyjna oferta, nieza-
leżnie od tego pozyskało na niego 
dofinansowanie z fundacji PZU 

– miało to być formą zabezpie-
czenia w razie przyznania przez 
UMWŁ wykonania komuś inne-
mu (tak jak to się stało).

W każdym razie zbieranie ma-
teriałów do tej książki już się roz-
poczęło (można się zgłaszać po-
przez stowarzyszenie, albo przez 
urząd). Formalnie projekt jest 
realizowany od 1 sierpnia. Sto-
warzyszenie blisko współpracu-
je przy tym z Urzędem Gminy  
w Chąśnie. Nie ma jeszcze pod-
pisanych umów z autorami, któ-
rzy zajmą się opracowaniem na-
ukowym materiału i napisaniem 
książki, ale stowarzyszenie poro-
zumiało się już w tej sprawie z re-
gionalistami z Łowickiego Towa-
rzystwa Przyjaciół Nauk. 

Towarzystwo także przystępo-
wało do konkursu na wykonanie 
tej publikacji. 

Wszystko wskazuje na to,  
że książką zajmą się specjali-
ści od dziejów Ziemi Łowickiej 
– Tadeusz Żaczek, Marek Woj-
tylak i Katarzyna Skierska-Pięta. 
Ten projekt ma być zrealizowany 
do końca maja przyszłego roku. 
Zasadniczo ma to być typowe 

opracowanie historyczne, jakie-
go pomysł zrodził się w Urzędzie 
Gminy Chąśno już kilka lat temu.

nie było książki  
o gminie,  
teraz będą dwie
Sytuacja, w której równolegle 

będą powstawały podobne książ-
ki, wydaje się kuriozalna (bo choć 
jedna ma być naukowa, a dru-
ga popularnonaukowa, to jednak 
zbieżna będzie ich tematyka, nie 
mówiąc już o tytule). Nie jest też 
na pewno komfortowa dla ich au-
torów. Nie wiadomo na przykład 
czy dani mieszkańcy, którzy już 
zobowiązali się współpracować  
z jednymi, będą chcieli pomóc 
także drugim.

Agnieszka Jarka mówi jednak, 
że trzeba spojrzeć na tę sytuację 
pozytywnie – powstaną dwie pra-
ce, mieszkańcy będą mieli wy-
bór, każdy będzie mogli porów-
nać i ocenić, która jest dla niego 
ciekawsza – mówi Agnieszka 
Jarka. – One nie będą identycz-
ne, materiału jest naprawdę dużo, 
trudno byłoby wyczerpać temat 
historii gminy w jednej publika-
cji. Sama raczej nie zmieszczę  
w określonych w projekcie ra-
mach wszystkiego, co mogłabym 
zawrzeć, pole do działania jest 
szerokie.

Irena Kolos, przewodnicząca 
Stowarzyszenia Razem Dla Gmi-
ny Chąśno, mówi, że nie ma pre-
tensji do autorki drugiej pracy, 
ani do stowarzyszenia z Wicia,  
bo przecież nikt z nich nie złamał 
regulaminu. Prawo przystąpie-
nia do otwartego konkursu mie-
li wszyscy. – Być może ta sy-
tuacja powinna być sygnałem  
dla Urzędu Marszałkowskie-
go, że w przyszłości warto nieco 
zmienić zasady realizacji zadań  
z budżetu obywatelskiego  
– mówi Irena Kolos,

Uważa ona, że to autorzy pro-
jektu, którzy mają określoną kon-
cepcję, powinni mieć głos przy 
wyborze wykonawcy. – Zgłasza-
jąc wniosek i przekonując ludzi 
do głosowania na niego, wyko-
naliśmy w zasadzie połowę całej 
pracy, a teraz ostateczny kształt 
nada temu ktoś inny – mówi Irena 
Kolos. – Nie chcę mówić, że ktoś 
„spije śmietankę”, bo przed panią 
Jarką też jest bardzo dużo pracy, 
której nie można umniejszać. 

toMasz 
Matusiak

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

Jeśli w kryteriach 
jest doświadczenie 
w przygotowywaniu 
czasopism  
i publikacji, a łowickie 
Towarzystwo Przyjaciół 
Nauk przegrywa  
z założonym niedawno 
stowarzyszeniem,  
to jest to co najmniej 
zastanawiające  
– stwierdza wójt. 

Gmina Łyszkowice | co z imprezami?

Dożynki dopiero za rok
Po raz pierwszy od 2015 roku 

nie odbędą się oficjalne dożyn-
ki gminy Łyszkowice. Epidemia 
Covid-19 mocno skomplikowała 
gminie planowany na ten rok ka-
lendarz imprez.

Szczególnie szkoda np. takich 
imprez sportowych jak czerwco-
we „Biegamy Polesie” (organizo-
wane przez fundację z Polesia ze 
wsparciem gminy) czy „Oldskulo-
we trampki” (organizowane przez 
GOKiS), bo cieszyły się one za-

wsze dużą frekwencją. Są też do-
bre informacje. Planowana na 
drugą połowę roku rekonstrukcja 
historyczna zrzutu „Cichociem-
nych” w Czatolinie została przeło-
żona na pierwszą połowę przyszłe-
go roku – co najważniejsze, wójt 
Adam Ruta aneksował umowę  
z Urzędem Marszałkowskim WŁ, 
a to oznacza, że nie przepadnie 
pozyskane poprzez LGD „Gniaz-
do” dofinansowanie na to wyda-
rzenie w wysokości 32 tys. zł. tm

Łowicz | europejskie Dni Dziedzictwa

Muzeum zaprasza na trzy wystawy
Tegoroczna odsłona corocznych Europejskich  
Dni Dziedzictwa rozpocznie się 12 września. Jak już 
mogliśmy się przyzwyczaić, również Muzeum  
w Łowiczu przyłącza się do tej międzynarodowej akcji. 
Hasło EDD w tym roku brzmi: „Moja Droga”. 

W tym roku w Muzeum  
w Łowiczu przygotowywane są 
na tę okazję aż trzy nowe wystawy 
czasowe. Pierwsza z nich, „175 
lat żelaznej drogi do Europy”, jest 
wystawą plenerową, z okazji 175. 

rocznicy otwarcia kolejowej linii 
warszawsko-wiedeńskiej. Przybli-
ży początki kolei, okoliczności jej 
powstania i funkcjonowania.

W klimacie kolejowym pozo-
staniemy przechodząc na drugą 

wystawę – „Dworce Świata”. Wy-
stawa opiera się na pocztówkach 
ze zbiorów „Stacji Muzeum”. 
Pocztówki te w większości pocho-
dzą z okresu międzywojennego  
i ukazują dworce w Polsce i za 
granicą. Starsze, sprzed 1914 roku, 
są tym cenniejsze, że przedstawia-
ją budynki dworcowe od dawna 
nieistniejące.

Trzecia wystawa poświęcona 
będzie już fotografii przyrodni-
czej. „Opowieść o lesie” – bo taki 

jest jej tytuł – powstała z głównej 
ekspozycji ostatniego Między-
narodowego Festiwalu Filmów 
Przyrodniczych. Prezentowane są 
w niej prace najlepszych polskich 
autorów zdjęć przyrody. Znajdzie-
my w niej prace autorstwa Adama 
Adamskiego, Michała Ludwicza-
ka, Łukasza Łukasika, Tomasza 
Ogrodowczyka, Magdaleny Sarat, 
Dariusza Sarnowskiego, Ryszarda 
Sąsiadka, Radosława Trzcińskie-
go, Marka Trzeciaka i Wojciecha 
Wójcika.

Od 12 do 20 września wystawy 
te będzie można w łowickim mu-
zeum oglądać bezpłatnie.  tm

agnieszka jarka prosi zainteresowanych o materiały do książki, 
można je przekazywać także przez Stowarzyszenie Dla Naszej Wsi. 
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pUNKTy prZyjMoWaNIa oGŁoSZEń DroBNych Do „NoWEGo ŁoWIcZaNINa”: BIUro oGŁoSZEń ŁoWIcZ, Ul. PIJARSkA 3A; BEDNary, SkleP P. PAPIeRNIk 24A; BoBroWNIKI 27, SkleP P. PAcleR; BolIMóW, Ul. fARNA 1 SkleP 
„eWA”, P. PAPIeRNIk; DoMaNIEWIcE, Ul. głóWNA 26, SkleP P. JAkUBIAk; GąGolIN poŁUDNIoWy, SkleP „kOS”; IŁóW: Pl. RyNek STAROmIeJSkI 21; SkleP P. PAPIeROWSkIegO; KIErNoZIa, RyNek kOPeRNIkA, kIOSk P.  WeSOłOWSkIeJ; 
KocIErZEW póŁNocNy: SkleP „NA PółNOcNym” KUraBKa 17a, SkleP P. TOPOlSkIeJ; ŁoWIcZ, OS. BRATkOWIce, kIOSk lOTTO; ŁySZKoWIcE, SkleP „DUeT”, Ul. gmINNA 6; NIEBoróW, Al. legIONóW POlSkIcH 18, SkleP P. fIgATA;  
NoWa SUcha 22, SkleP P. SIeWIeRy; oSTróW 20, SkleP P. BeJDy; oSMolIN: Ul. RyNek 2, SkleP P. SeRWAcH; Ul. RyNek 19, SkleP SPOŻyWczO-PRzemySłOWy; pSZcZoNóW 147, SkleP P. lIPIńSkIegO; SaNNIKI, Ul. WARSzAWSkA 183,  
SkleP P. OlkOWIcz; SoBoTa, Pl. zAWISzy czARNegO 12, SkleP P. BIńczAk; STachlEW 113a, SkleP P. WIeRzBIckIeJ; STary DęBSK 6a, SkleP SPOŻyWczO-PRzemySłOWy, ŚlESZyN, Ul. góRNA 5,SkleP P. mączyńSkIeJ;  
ZaWaDy 67, SkleP P. SOkAlSkIeJ; ZŁaKóW BoroWy 139a, SkleP P. PIeckI;

„WIEŚcI Z GŁoWNa I STryKoWa”: BIUro oGŁoSZEń GŁoWNo, Ul. łOWIckA 40; GŁoWNo, Ul. BIelAWSkA 3, SkleP WIelOBRANŻOWy; DMoSIN 1: PIekARNIA BOŻeNA, kRzeSzeWSkA; STryKóW: STARy RyNek 1;  Ul. cmeNTARNA 12.

„NoWy ŁoWIcZaNIN” WyDaNIE Dla żychlINa I oKolIc”: BEDlNo 28 SkleP mINI-mAg; DoBrZElIN SkleP „mAgDA”, Ul. Wł. JAgIełły; pacyNa, Ul. TOWAROWA 4, SkleP P. m. DURkI; plEcKa DąBroWa, SkleP „mONIkA”;  
poDcZachy 16, SkleP SPOŻyWczO-PRzemySłOWy; ŚlESZyN, Ul. góRNA 5, SkleP P. mączyńSkIeJ; żychlIN, Ul. 29 lISTOPADA 28, SkleP SPOŻyWczO-PRzemySłOWy.

WyDaWca I rEDaKcja NIE poNoSZą oDpoWIEDZIalNoŚcI Za TrEŚć oGŁoSZEń I rEKlaM opUBlIKoWaNych ZGoDNIE Z arT. 36 USTaWy  Z DNIa 26.01.1984 r. „praWo praSoWE”

ReklAmA

samochodowe
kupno

 Skup samochodów, najlepsze ceny, 
tel. 725-361-836.

 Subiekt Nieborów auto-kasacja, 
sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

sprzedaż
 AUDI A2, 1,4 diesel, 2001r, 

tel. 795-006-505.

 AUDI A3, 1.9 TDI, 2004 r., 
tel. 600-853-062.

 AUDI A4, 1.6, 1998, gaz, hak, 
klimatyzacja automatyczna, I właściciel  
w Polsce, tel. 694-453-524.

 AUDI A4, 1.9 TDI, 2005 rok, 320.000 km, 
tel. 604-259-395.

 BmW 318D, 2004 rok, 6.600 zł, w 
rozliczeniu mogę przyjąć mniejszy, 
tel. 604-706-309.

 cHeVROleT Trax, 1.4 Turbo benzyna, 
tel. 508-317-721.

 fIAT Seicento, 1,1, 2003 rok, 
tel. 605-266-154.

 fIAT UNO benzyna/gaz, 2000 r., 
tel. 784-298-833.

 fIAT Bravo, 2007 rok, 9.000 zł, 
tel. 602-613-573.

 fIAT Panda, 2004 rok, tel. 509-479-016.

 fIAT Panda III, 1.2, 2012 rok, 59.000 km, 
tel. 695-323-452.

 fORD focus, 1.6, 2005 rok, 142.000 km, 
tel. 518-295-873.

 HyUNDAI I20, 1.2, 2010 rok, 51.000km, I 
właściciel, tel. 722-090-134.

 HyUNDAI i30, 1.6 cRDI, 2009 rok, stan 
rewelacyjny, 12.200zł, w rozliczeniu mogę 
przyjąć mniejszy, tel. 513-375-786.

 kIA ceed, 1,6 benzyna, 2010 rok, 
tel. 606-519-851.

 lT28, na części, tel. 511-383-203.

 OPel corsa, 1.2, 2010 rok, 
tel. 604-088-657.

 OPel corsa, 2008r., tel. 667-115-453.

 OPel corsa, 1.2 lPg, 1999r., 1.400zł, 
tel. 602-584-266.

 OPel Vectra, 1.6 lPg, 2000r., 2.200zł, 
tel. 602-584-266.

 OPel Vectra B1.8, 1999 r., możliwa 
zamiana, tel. 721-737-343.

 OPel Vectra c gTS, 1.9 TDI, 2009 
rok, skrzynia „6”, 13.200 zł, w rozliczeniu 
przyjmę tańszy, tel. 513-375-786.

 OPel zafira, 2.0 DTI, 2004 r., 
tel. 784-078-045.

 OPel zafira, 1.9, 2006, tel. 504-019-557.

 OPel zafira, 1.8b, 2003 rok, 
tel. 606-348-077.

 PeUgeOT 206, 1.4b, 2007 rok, 
tel. 606-348-077.

 ReNAUlT megane classic, 1.4 benzyna/
gaz, 1998 r., tel. 501-561-767.

 SkODA yeti, 2011/2012 rok, 109.000 km, 
I właściciel, serwisowany, tel. 691-863-492.

 SUzUkI Swit, tel. 660-027-612.

 SeAT Altea, 1.6 8V Sr benzyna/gaz, 
2005 rok, ważne Oc, przegląd, 15.500 zł 
do negocjacji, tel. 660-095-485.

 SeAT Toledo, 2.0 TDI, 2007 rok, 140 km, 
tel. 692-745-175.

 TOyOTA Avensis, 2.0D Sedan, 2005r, 
6500zł, tel. 602-584-266.

 TOyOTA Avensis, 2.0 D-4D, 2006 rok, 
wersja D-cat, 13.200 zł, w rozliczeniu 
przyjmę tańszy, tel. 604-706-309.

 TOyOTA corolla Verso D4D, 136km 
2,2, 2008rok, 223000 km, 7 osób, 
tel. 605-889-421.

 TOyOTA corolla, 2.0D4D, 2009 rok, 
bogate wyposażenie, serwisowana, 
16.800zł, w rozliczeniu mogę przyjąć 
mniejszy, tel. 513-375-786.

 TOyOTA Rav 4, 2.0 D4D, 2005 rok, 
tel. 664-007-149.

 TOyOTA yaris, 1.0 benzyna, 2003 rok, 
biały, 3-drzwiowa, opony zimowe, 3.000 zł, 
tel. 602-328-606.

 TOyOTA yaris, 1.4D4D, 2003 
rok, klimatyzacja, cena atrakcyjna, 
tel. 513-375-786.

 VOlVO S40, 2.0D, 2005 rok, czarny 
metalik, bogato wyposażony, 10.900 zł, 
tel. 513-375-786.

 VW Bora, 1.9TDI, 2002 rok, klimatyzacja, 
stan rewelacyjny, tel. 604-706-309.

 VW golf III, 1.9 TDI 5,0, 1996 rok, stan 
bdb, tel. 696-441-703.

 VW golf kombi, 1.6 TDI, 2015 rok, 
56.000km, I właściciel, tel. 600-944-728.

 VW golf V, 1.9TDI, 2005 rok, 166.000km, 
salon Polska, tel. 782-033-989.

 VW Polo classic, 1998 rok, I właściciel, 
stan bdb, w oryginale, tel. 504-672-586.

 VW Polo, 1.4, 2009 rok, klimatyzacja, 
11.200zł, tel. 513-375-786.

 VW golf, 1,9 TDI, 2006, tel. 664-173-486.

 VW golf IV, 1.9, 2001r, tel. 693-442-038.

 VW Polo classic, 1,6, 1997 rok,  
I właściciel, stan bdb, tel. 604-931-778.

 VW POlO, 1.4 TDI, 2002, klimatyzacja, 
komplet kół zimowych, stan bdb., 
tel. 696-730-280.

 VW Touran TDI, 2013 rok, 
tel. 502-751-126.

inne
 Blacharstwo, lakiernictwo samochodowe, 

najtaniej, tel. 728-765-159.

motorowe
kupno

 Stare motocykle, części, tel. 513-185-357.

sprzedaż
 Simson s51 enduro, tel. 665-940-321.

 Ogar 200, zarejestrowany, opłacony, stan 
bdb, tel. 502-751-126.

 Romet Ogar, tel. 509-339-587.

garaże
wynajem

 Wynajmę garaż na osiedlu Bratkowice, 
tel. 668-403-654.

nieruchomości
kupno

 kupię ziemię, gm. łyszkowice i okolice, 
tel. 502-602-463.

 grunty rolne przyjmę w dzierżawę 
w gminie łyszkowice oraz w gminach 
sąsiednich, tel. 506-740-092.

 Jestem zainteresowany długoterminową 
dzierżawą ziemi, Tymianka lipa, 
tel. 517-956-166.

sprzedaż
 Sprzedam działki budowlane, Nieborów, 

ul. Spacerowa, tel. (46) 838-58-58.

 Sprzedam gospodarstwo rolne 
7,56ha z budynkami, gm. Nowa Sucha, 
679.000zł, tel. 507-145-139.

 Sprzedam działkę rolną o pow. 1,32 ha, 
Popów, tel. 730-651-543.

 Sprzedam ziemię 3 ha, Wejsce, 
tel. 605-411-913.

 Sprzedam mieszkanie w centrum 
łowicza 2 pokoje z kuchnią o powierzchni 
40 mkw., tel. 698-841-938, 698-841-944.

 mieszkanie os. Noakowskiego,36 mkw.,  
II piętro, tel. 577-014-868.

 m-3, łódź, 51,14 mkw., blisko Politechniki 
i szpitala kopernika, 270.000 zł, 
tel. 728-325-594.

 Działka budowlana przy drodze łowicz-
Strzelcew, tel. 793-024-030.

 Sprzedam działkę rolno-budowlaną 
w zdunach o pow. 1,19 ha. Atrakcyjna 
lokalizacja, tel. 793-321-028.

 Sprzedam działkę budowlaną 3400 
mkw z budynkiem gospodarczym 
370mkw., łagów, gmina łyszkowice, 
tel. 604-497-153.

 ziemię, działkę, bloki, tel. 607-809-288.

 ziemię, działkę, bloki, tel. 607-809-288.

 Warszawa prymasa Tysiąclecia, 
nowe 47m2, II piętro, 3 pokoje do 
zamieszkania, tel. 796-080-680.

 Pilnie sprzedam działki budowlane 
Parma Trakt łowicki koło łowicza, 
tel. 725-416-972.

 mieszkanie 65 mkw, oś. Dąbrowskiego, 
IV piętro, tel. 608-350-252.

 Działka budowlana 2200 mkw., 
mysłaków, media, tel. 665-981-200.

 kamienica i działki w centrum łowicza 
oraz działki koło Walewic, tel. 665-464-794.

 Działka zadrzewiona świerkiem 17-l., 3,6 
ha, łasieczniki, tel. 601-575-188, po 16.

 Sprzedam działki budowlane od 20 zł 
cena do uzgodnienia koło Nieborowa, 
tel. 669-162-492, po 18.

 Sprzedam mieszkanie 50 mkw. parter 
Os. Bratkowice bl. 12, tel. 512-443-958.

 Sprzedam 4 hektary ziemi, okolice 
łowicza, tel. 661-269-105.

 Sprzedam działkę rolną z częściowym 
zalesieniem o powierzchni 1,15 ha w 
miejscowości Bobrowniki, tel. 697-630-164, 
697-567-928.

 Sprzedam mieszkanie 3 pokojowe, 
centrum łowicza, cena 265 tys., II piętro , 
tel. 669-169-258, po 16.00.

 Dom (wszystkie media), działka 546 m. 
łowicz ul. kaliska., tel. 608-572-855.

 Działka 1,22 ha, zielkowice I tel 
609-106-174.

 Sprzedam działki budowlane o łącznej 
powierzchni 10.000 mkw. przy ul. Płockiej/
małszyckiej w łowiczu, tel. 514-876-245.

 Sprzedam punkt pocztowy, 
tel. 693-975-425.

 Polesie, 9.400 mkw., tel. 603-878-783.

 Działka 900 mkw, uzbrojona, Bełchów 
Osiedle, tel. 880-280-527.

 Sprzedam działkę, tel. 531-540-090.

 Działka rolno-budowlana, 7000 mkw, 
Rogóźno, tel. 694-842-134.

 Sprzedam mieszkanie m-3, 48mkw., 
osiedle Bratkowice, tel. 501-248-347.

 Sprzedam lub zamienię dom pod 
łowiczem na bloki, tel. 606-967-338.

 Sprzedam ziemię rolną Anielin, 
sprzedam ziemię rolną 2,8 ha (2 działki po 
1,4 ha obok siebie) obecnie obsadzona 
czarną porzeczką (Tiben), tel. 664-135-210.

 Sprzedam ziemię 2,13 ha, Piaski 
Bankowe, gmina Bielawy, tel. 796-254-573.

 m-3, łódź, 51,14 mkw., blisko Politechniki 
i szpitala kopernika, 270.000 zł, 
tel. 728-325-594.

 Sprzedam ziemię 2,17 ha w marywilu, 
działka numer 155, tel. 695-533-346.

 Pół bliźniaka, stan surowy zamknięty, 
łowicz, tel. 609-009-558, po 16.00.

 Działka budowlana 3000 mkw., gmina 
Dmosin, tel. 609-810-727.

 Sprzedam działkę 1.700 mkw. w Starym 
Waliszewie, tel. 503-998-339.

 Działka 2.600 mkw., głowno, 
tel. 886-423-100.

wynajem
 Wynajmę lub sprzedam wulkanizację 

z budynkami, Napoleońska 6, łowicz, 
tel. 502-163-313.

 Przyjmę ziemię w dzierżawę, 
tel. 693-944-068.

 Wynajmę lokal użytkowy 70 mkw., ul. 
zduńska, tel. 607-442-383.

 Wynajmę lokal na krakowskiej pod biura, 
mieszkania, przedszkole, tel. 607-809-288.

 Oddam w najem mieszkanie w łowiczu, 
tel. 608-621-402.

 Wynajmę m-3, 48 mkw., I piętro, 
tel. 692-722-045.

 mieszkanie 50mkw., po remoncie, III p., 
łowicz Tkaczew 6, tel. 600-981-402, po 16.

 Do wynajęcia mieszkanie m-3 na os. 
Dąbrowskiego, tel. 693-833-080.

 Wynajmę kawalerkę Warszawa Ochota, 
ul. grójecka, tel. 608-684-292.

 Wynajmę 2-pokojowe, łódż, 
tel. 606-373-441.

 Wynajmę mieszkanie w łodzi (Widzew), 
3 pokoje, umeblowane, tel. 782-908-033.

 Wynajmę m-3, Dmosin,  
tel. 692-749-175.

kupno różne
 Bagnety, monety, medale, starocie, 

tel. 606-941-752.

 kupię topolę, dęba, inne, 
tel. 696-379-599.

sprzedaż różne
 ekogroszek workowany 27 mj suchy bez 

spieków 850 zł ! dostawa, tel. 504-504-783.

 Sprzedam bramy, lodówkę i stół, 
tel. 660-027-612.

 Sprzedam 3 solidnie wykonane 
stojaki do transportu i magazynowania 
okien. cena do uzgodnienia, Sanniki, 
tel. 510-993-571.

 Agregat prądotwórczy 7,2 kW, cena 
1800 zł, tel. 507-429-601.

 Rusztowania warszawskie, 
tel. 500-262-573.

 Oddam drewno za wyczyszczenie lasu, 
tel. 796-080-680.

 Betoniarka, lodówka czarna nowa, 
atlas do ćwiczeń, części do Seata Toledo, 
tel. 530-370-088.

 Sprzedam sadzonki truskawek odmiana 
Rumba, tel. 503-956-610.

 Sprzedam Akordeon, tel. 604-323-345.

 Skrzynki jedynki, palety, drabiny, wagi, 
wąż gumowy, tel. 665-464-794.

 Piec c.O, pompkę, naczynie zbiorcze 
i bojler 50 litrowy, tel. 574-204-008.

 Widłak, tel. 665-464-794.

 krzesła, stół, tel. 500-519-872.

 Sprzedam bale drewniane sosnowe, 
tel. 508-317-721.

 Sprzedam agregat prądotwórczy 230- 
380V, 12,5kW, tel. 691-961-226.

 Waga inwentażowa, tel. 663-675-150.

 Sprzedam meble: kanapa narożna szara, 
wersalka bordo, mały segment czarny, 
ława szafa i obuwnik orzech cena do 
uzgodnienia, tel. 728-259-071.

 Przewód do wody 500m średnica 
75, dwa duże zbiorniki na wodę, 
tel. 791-000-972.

 kręgi, pokrywy, przepusty, płytki 
chodnikowe w kolorze, tel. 531-467-981.

 Drewno kominkowe, opałowe 
(workowane). Skrzynki uniwersalki, jedynki, 
klepki. Producent, tel. 501-658-261.

 Drewno opałowe, tel. 798-877-090.

 Piasek płukany, pospółka, żwir, podsyp, 
transport, tel. 600-895-026.

 Palety 1.200x1.000, tel. 502-919-192.

 pianina, fortepiany,  
tel. 604-443-118.

 Okna PcV (balkonowe, mieszkaniowe, 
piwniczne), piec c.O 19 kw, 
tel. 602-592-863.

 Wersalka, lodówka, kwiaty doniczkowe, 
tel. 516-347-960.
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 grzejniki żeliwne, tel. 606-188-034.

 Sprzedam skrzynki plastikowe 15 kg, 
tel. 692-749-175.

 Overlock 3-nitkowy, stębnówka Textima, 
tel. 506-996-360.

 Sprzedam silnik 5 kW, topolę, 
tel. 660-180-544.

 Wózek widłowy Stihl 5015, 2002r, 
sprawny technicznie, 6.800zł, 
tel. 602-584-266.

 Akumulator trakcyjny 48V/650A, 
2017, 3500zł (w rozliczeniu stary), 
tel. 602-584-266.

 Wózek widłowy RAk instalacja gazowa, 
1990r, 6500zł, tel. 602-584-266.

 Sprzedam płot ogrodzeniowy, metalowy, 
tel. 693-478-893.

 krzesła pokojowe tanio, tel. 730-807-126.

praca
dam pracę

 zatrudnię mechanika samochodowego 
w łowiczu, tel. 502-251-751.

 zatrudnię kierowcę kategorii c+e 
chłodnia kraj zagranica, tel. 605-094-166.

 Zatrudnię do pracy przy maszynowym 
układaniu kostki. Umowa o pracę. 
atrakcyjne wynagrodzenie, 
tel. 601-593-011.

 zatrudnimy do montażu maszyn 
mechatronika lub mechanika, borserwis@
gmail.com, tel. 697-714-820.

 zatrudnię hydraulika, pomoc hydraulika, 
tel. 691-991-000.

 zatrudnię dekarzy lub pomocników, 
okolice Dmosina, tel. 609-846-316.

 przyjmę do pracy na skład węglowy, 
wymagane prawo jazdy kat. B, okolice 
Łowicza, tel. 603-653-020.

 zatrudnię pracownika do sklepu 
z alkoholami, tel. 698-841-938.

 firma RegINASOckS zatrudni 
do formowania skarpet osobę 
z doświadczeniem, Otolice 68 , tel. 603-
709-330, w godz. 10-15.

 zatrudnię pracownika do prac 
wykończeniowych, tel. 607-164-101.

 przyjmę do pracy szwaczki 
chałupniczki (dwuigłówka, overlock, 
stępnówka) proste szycie dzianina, 
tel. 504-549-404.

 zatrudnię kierowcę kat. c+e (chłodnia); 
wyjazdy z Tesco Teresin. Dobre zarobki, 
tel. 608-067-847.

 zatrudnię kierowcę c+e, transport 
krajowy. Dobre zarobki, tel. 608-067-847.

 Przyjmę do dociepleń budynków, 
tel. 507-458-670.

 zatrudnię pracownika do prac 
wykończeniowo-remontowych, 
tel. 607-343-338.

 zatrudnię pracowników budowlanych 
(docieplenia, gładzie, malowanie, 
wykończenia wnętrz), tel. 510-308-974.

 Zatrudnię na stanowisko sprzedawcy, 
hurtownia materiałów budowlanych, 
Głowno, dobre wynagrodzenie., 
tel. 605-086-824.

 Zatrudnię pracowników 
ogólnobudowlanych i brukarzy, praca 
Łowicz i okolice, tel. 697-778-557.

 zatrudnię kierowcę kat. c, 
tel. 504-985-644.

 Przyjmę osoby do zbioru fasoli z terenu 
łowicza, tel. 503-956-610.

 Prezero Service centrum zatrudni 
osobę na stanowisko kierowca/
ładowacz, wymagana kat. c, praca na 
terenie łowicza, Żyrardowa i okolic, 
tel. (46) 830-35-25.

 Prezero Service centrum zatrudni osobę 
na stanowisko ładowacz, bez kwalifikacji, 
praca na terenie łowicza, Żyrardowa 
i okolic, tel. (46) 830-35-25.

 zatrudnię kierowcę kat. c, c+e, 
również dorywczo w ruchu krajowym, 
tel. 601-385-525.

 Zatrudnię kierowcę c+E, transport 
międzynarodowy. Wysokie zarobki, 
wyjazdy tygodniowe, tel. 502-605-719.

 firma Wirbud meble w Osmolinie 
zatrudni dozorcę-palacza najchętniej 
z uprawnieniami, tel. (24) 277-62-44, 
tel. 603-444-907.

 Dorywczo przyjmę do pracy w kuchni, 
tel. 508-127-207.

 zatrudnię do zbioru jabłek 
i karczowania sadu. Praca na 2 miesiące, 
tel. 669-877-998.

 Przyjmę do solarium młodą dziewczynę, 
tel. 601-147-409.

 zatrudnię pracownika 
ogólnobudowlanego, wykończenia. Stała 
i pewna praca, tel. 667-447-351.

 Do koszenia trawy i grabienia liści, 
tel. 601-385-678.

 zatrudnię mężczyzn do zbioru jabłek, 
tel. 535-495-170.

 firma serwisowa z branży grzewczej 
zatrudni pracownika do prac serwisowych 
lub przyuczenia z prawo jazdy kategorii B, 
tel. 501-072-557.

 firma w łowiczu zatrudni mężczyzn 
do pracy w zakładzie recyklingu odzieży, 
tel. 784-073-289.

 zatrudnię kierowcę kat. B jazda po kraju, 
tel. 796-199-706.

 zatrudnię szwaczki, możliwość pracy 
chałupniczej, głowno, tel. 502-420-340.

 zatrudnię kierowcę c+e, 
tel. 669-046-682.

 zatrudnię do zbioru jabłek, 
tel. 669-356-370.

 Przyjmę do pizzerii w łowiczu kierowcę 
na stałe oraz weekendowo, tel. 504-859-
387, 885-353-500.

 zatrudnię dziewiarza do maszyn STOll, 
UNIVeRSAl, tel. 607-818-142.

 Do sprzątania z orzeczeniem 
o niepełnosprawności, umowa o pracę + 
premia, tel. 530-378-426.

 Do ochrony z orzeczeniem 
o niepełnosprawności, umowa o pracę, 
tel. 530-378-426.

 zatrudnimy kierowców kat. c+e 
do przewozu kontenerów morskich, 
Hamburg-Polska, weekendy w domu, 
wysokie zarobki, stabilne warunki pracy, 
tel. 506-836-200.

 Zatrudnię do dociepleń 
samodzielnych, praca okolice gminy 
Zduny, tel. 500-583-446.

 zatrudnię kierowcę c+e na kraj 
z doświadczeniem, tel. 699-902-911.

 przyjmę do pracy: ślusarz, 
spawacz, pomocnik - może być do 
przyłuczenia, umowa lub dorywczo, 
tel. 501-930-953.

 zatrudnię murarzy, tel. 721-136-023.

 Przyjmę szwaczki i chałupniczki, 
tel. 604-475-553.

 zatrudnię operatora koparki 
dwudrogowej, tel. 509-570-604.

 zatrudnię do zbioru jabłek, okolice 
Patoki, kozłów, możliwość zakwaterowania, 
tel. 664-324-016.

 zatrudnię szwaczki na overlock, 
stębnówkę i dwuigłówkę, głowno, 
tel. 665-217-483.

 zatrudnię kierowcę c+e na 
wywrotkę, stałe kółka Teresin-katowice, 
tel. 604-634-249.

 zatrudnię szwaczki 1 zmiana, głowno, 
tel. 518-203-421.

 zatrudnię pomoc szwalni, głowno, 
tel. 668-008-211.

 zatrudnię stolarza do budowy konstrukcji 
drewnianych- dorywczo,  
tel. 607-701-177.

 Zatrudnię chałupniczki lub zespoły 
do stałej współpracy, proste szycie, 
tel. 796-707-200.

 zatrudnię piekarza/cukiernika na 
dobrych warunkach, tel. 504-573-701.

 chałupniczkę do szycia, praca 
całoroczna, tel. 601-306-165.

 Zatrudnię szwaczki, jedna 
zmiana, stała praca w Głownie, 
tel. 602-457-089.

 zatrudnię szwaczki, wymagana 
umiejętność szycia na maszynach 
overlock, dwuigłówka, stebnówka, głowno, 
tel. 889-479-029.

 Poszukujemy pracownika, roboty 
budowlane, wykończeniowe, okolice 
głowna, tel. 607-606-414.

szukam pracy
 Podwójna obsada kierowców c+e 

poszukuje pracy na chłodnie Pl- Hiszpania-
Pl, tel. 665-071-670.

usługi wideo
 Wideofilmowanie. fotografia, 

tel. 698-535-780.

remontowo-
budowlane
usługi

 Docieplanie budynków, gładzie, 
malowanie, płyty k/g, panele 
podłogowe i ścienne, glazura, terakota, 
tel. 607-343-338.

 malowanie, gipsowanie, glazura, terakota, 
sufity podwieszane. Przystępne ceny, 
tel. 691-768-451.

 Tynki, remonty, docieplenia, tanio, 
tel. 510-300-753.

 Docieplanie budynków,malowanie, 
wykańczanie wnętrz, tel. 511-735-802.

 Docieplenia stropu, styrobeton, 
zamiennik styropianu, tel. 605-416-083.

 Wylewki, tynki agregatem, 
tel. 605-416-083.

 malowanie, gipsowanie, ścianki gk, 
sufity podwieszane, itp. Wolne terminy, 
tel. 663-801-457.

 Wykończenia wnętrz, gipsowanie, 
malowanie, docieplenia budynków, prace 
ogólnobudowlane. Przystępne ceny, 
tel. 889-151-594.

 Wylewki agregatem, 
tel. 698-480-048.

 Usługi minikoparką, przeciski kretem, 
tel. 668-591-725.

 Tynki maszynowe, tel. 796-954-454.
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 Układanie kostki brukowej, 
tel. 667-837-817.

 cyklinowanie, polerowanie, 
tel. 501-249-461.

 Docieplanie budynków, tel. 608-380-169.

 złota Rączka” bieżące naprawy, 
wymiany, hydraulika, elektryka i inne, 
tel. 608-028-762.

 Układanie kostki brukowej, opaski wokół 
nagrobków, tel. 667-189-380.

 Usługi kruszarką (rozbiórki), 
przesiewaczem, walcem, ładowarką, 
koparko-ładowarką, koparką gąsiennicowa, 
wywrotką, transport maszyn budowlanych, 
rolniczych, tel. 693-565-564.

 Układanie kostki brukowej, 
tel. 605-565-647.

 Ogrodzenia panelowe, metalowe, siatki, 
betonowe, łupane, bramy, furtki, balustrady, 
wiaty, fundamenty, tel. 798-877-090.

 Dachy, pokrycia dachowe, konstrukcje, 
obróbki, tel. 609-846-316.

 Ogrodzenia - montaż, tel. 606-303-471.

 Remonty wykończenia od A-z, 
tel. 739-021-981.

 Stawianie, renowacja kominów, wylewki, 
tel. 739-021-981.

 kierowanie budowami, projekty 
indywidualne, adaptacje, tel. 693-184-322.

 Tynki maszynowe profesjonajne, wylewki, 
tel. 604-144-668.

 Tynki tradycyjne, mułkowane, 
murowanie, tel. 725-668-616.

 Remonty, wykończenia, tel. 511-568-525.

 Usługi minikoparką, wywrotka do 3,5 
tony, tel. 608-632-134.

 Usługi koparko-ładowarką, usługi 
wywrotką, 15 ton, tel. 784-464-959.

 Okna: naprawa, regulacja, 
tel. 609-135-411.

 Serwis klimatyzacyjny - atrakcyjne ceny, 
Bełchów Sosnowa 6, tel. 508-868-498.

 cyklinowanie bezpyłowe, 
tel. 504-960-515.

 Tynki, tel. 575-661-940.

 malowanie, tel. 514-347-542.

 Dachy: profesjonalnie, papa 
termozgrzewalna, malowanie, 
smarowanie, rynny, gwarancja!, 
tel. 735-300-550.

 Budowy, remonty, docieplenia, 
tel. 794-230-700.

 Brukarstwo, tel. 579-243-494.

 malowanie, gipsowanie, tapetowanie, 
panele, płyta g/k, wykańczanie poddaszy, 
tel. 535-466-501.

 Docieplenia budynków, elewacje, 
glazura, terakota, adaptacja poddaszy, 
kompleksowe wykończenia wnętrz. fVAT, 
tel. 606-737-576.

 Dachy, rynny, akcesoria, 20 lat 
doświadczenia, tel. 512-033-338.

 Remonty. kompleksowe wykończenia, 
dekoracje ścienne, skuwanie tynków, 
wyburzanie, tel. 794-697-553.

 Posadzki maszynowe, zacieranie 
mechaniczne, tel. 785-246-112.

 zrobię bramy i ogrodzenia, 
tel. 505-928-735.

 Budowa domów, budynków 
gospodarczych, tel. 783-117-546.

 remonty, glazura, terakota, gładzie, 
malowanie, tel. 721-108-965.

 Posadzki maszynowe, zacieranie 
mechaniczne, tel. 785-246-112.

sprzedaż
 Rusztowania warszawskie, 

tel. 500-262-573.

 Drut zbrojeniowy, słupki ogrodzeniowe, 
tel. 665-464-794.

 extra czarna ziemia ogrodowa, po 
obróbce mechanicznej, tel. 601-239-779.

 Żwir (kamień) 16-35 mm do ogrodu, 
odwodnień i drenażu, kopalnia maurzyce, 
tel. 601-239-779.

 Sprzedaż piasku, kruszyw, ziemi 
ogrodowej sortowanej, tel. 693-565-564.

 Dachy, rynny, akcesoria, 
tel. 513-019-010.

 Sprzedam pustaki kramzytowe, 
tel. 660-117-565.

usługi 
instalacyjne

 Usługi hydrauliczne: kompleksowo. 
Przeciski podziemne, przyłącza wod.-kan., 
usługi koparko-ładowarką, oczyszczalnie 
przydomowe, również jako podwykonawca, 
tel. 601-379-355.

 Tanio kamery, ekspres, tel. 728-188-127.

 Anteny, telewizory naprawa, 
tel. 791-210-176.

 Instalacje elektryczne, tel. 601-142-125.

 Usługi elektryczne, tel. 509-838-364.

 Fotowoltaika, tel. 727-534-450.

 Hydraulika kompleksowo, 
tel. 601-818-310.

 Usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne. złota rączka, 
tel. 506-891-289.

 Vertal: żaluzje poziome, pionowe, rolety 
materiałowe, antywłamaniowe, siatki 
przeciw owadom. Produkcja, montaż, 
tel. 602-736-692.

 Przyłącza wodno-kanalizacyjne, usługi 
minikoparką, tel. 535-466-501.

 Drobna hydraulika, biały montaż, 
tel. 535-466-501.

 Usługi hydrauliczne, tel. 785-543-610.

 Profesjonalne instalacje sygnalizacji 
włamania, pożaru, kontroli dostępu, 
nadzoru wizyjnego (monitoring), 
tel. 601-207-689.

usługi inne
 Wycinka drzew, tel. 696-008-528.

 cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, 
tel. 782-718-483.

 Wycinka drzew, usługi podnośnikami 
koszowymi 27-metrowymi, tel. 668-591-725.

 Rozdrabnianie gałęzi, wycinka drzew, 
zakrzaczeń, koszenie traw i prace 
ogrodnicze, tel. 667-732-751.

 masz problem z komputerem: zadzwoń., 
tel. 504-070-837.

 kamaz - przewóz: piasek, żwir, ziemia, 
itp., tel. 784-464-959.

 Okna: naprawa, regulacja, 
tel. 609-135-411.

 Odnawianie wanien, tel. 600-979-826.

 mycie malowanie dachów elewacji, 
tel. 726-811-028.

 Domofony: tradycyjne i cyfrowe. 
Instalacje i centralki telefoniczne, 
tel. 601-207-689.

 Naprawa telewizorów, łowicz Topolowa 
19, tel. (46) 837-70-20, tel. 728-227-030.

 Dj wokalista wolne terminy, 
tel. 697-609-470.

 renowacja mebli stylowych, 
nowoczesnych, wycena gratis, 7 dni w 
tygodniu, tel. 883-589-669.

matrymonialne
 Poznam atrakcyjną kobietę do miłych 

spotkań, tel. 781-196-232.

 Rozwodnik mogący wziąć ślub kościelny 
szuka Pani do 48 lat może być z dzieckiem 
do stałego związku, może być z Ukrainy, 
tel. 880-454-989.

 Poznam kobietę szczerą, uczciwą, 
duży temperament, wiek 44-63, sms, 
tel. 606-735-889.

nauka
 Angielski, tel. 609-874-395.

 Angielski, nauczyciel, egzaminator 
maturalny, tel. 662-611-189.

 matematyka, informatyka, 
tel. 695-537-664.

 korepetycje stacjonarnie i on-
line, angielski. Przygotowanie do 
egzaminów 8-klasisty oraz maturalnych, 
tel. 535-077-033.

 kanadyjczyk polskiego pochodzenia: 
nauka angielskiego i francuskiego, 
wszystkie poziomy, tel. 604-621-125.

 Pomoc w nauce angielskiego 
i francuskiego dla uczniów szkół 
podstawowych i średnich, tel. 604-621-125.

 matematyka- szkoła podstawowa, 
egzamin 8-klasisty, tel. 577-499-553.

 matematyka- szkoła średnia, kursy 
maturalne, tel. 577-499-553.

 Język angielski, niemiecki, 
tel. 782-613-909.

 korepetycje: fizyka, matematyka, 
przygotowanie do matury, tel. 604-449-538.

 matematyka, tel. 607-440-582.

 Nauka Języka Angielskiego Jacek 
Romanowski, tel. 607-440-582.

 matematyka, Angielski, tel. 515-459-141.

rolnicze – kupno
płody rolne

 Skup zbóż paszowych: jęczmień 590 
zł, pszenżyto 570 zł, pszenica 670 zł, 
transport/załadunek, leśniczówka k./
Soboty, tel. 505-406-917.

 kupię zboża, tel. 508-471-814.

 Skup zboża, auto samozaładowcze, 
tel. 607-202-732.

 zboże, tel. 603-945-983.

 kupię mieszankę zbożową, 
tel. 600-696-620.

 kupię zboże, tel. 693-157-117.

 kupię zboże paszowe, tel. 668-478-617.

 kupię 1 tonę jęczmienia lub mieszanki, 
okolice głowna, tel. 880-136-475.

hodowlane
 Sprzedam krowę wycielenie 14.09, 

likwidacja stada, tel. 663-491-143.

 Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny, 
tel. 603-711-760.

maszyny
 kupię c-328, c-330, c-360, c-355, 

c-380, mTz, mf-255, T-25 Władimirec 
bez dokumentów, do remontu, 
tel. 502-939-200.

 Kupię pług dwuskibowy w dobrym 
stanie, tel. 728-824-150.

 Skup ciągników, tel. 725-361-836.

 kupię przyczepę samozbierającą, 
tel. 502-616-392.

inne
 kupię ciągnik, kombajn, orkan, 

tel. 607-809-288.

rolnicze - 
sprzedaż
płody rolne

 Sprzedam słomę w okrągłych belach, 
tel. 663-074-485.

 Sprzedam żyto, tel. 692-916-507.

 Sianokiszonka baloty + transport, 
tel. 664-981-618.

 Sprzedam sadzonki truskawek, odmiany 
Rumba, tel. 608-109-956.

 Świeże wytłoki jabłkowe, FVaT, 
dostawa do klienta, tel. 693-025-909.

 Sprzedam pszenżyto Tomko, 
tel. 668-165-645.

 Pszenżyto, pszenica, jęczmień, żyto 
Popów k./łowicza, tel. 609-353-426.

 Sprzedam pszenicę około 10 ton, 
tel. 690-159-971.

 Sprzedam żyto i pszenżyto I rok po 
centrali, tel. 504-181-655.

 Sprzedam owies ok 11 ton, 
tel. 666-019-753.

 Sprzedam pszenżyto meloman, tel. 698-
179-395, po 16.00.

 Sprzedam słomę w belach 30 szt, 20 zł/
belka, tel. 726-497-938.

 Sprzedam pszenżyto Probus i grenado 
oraz żyto Dańkowskie granat i I rok po 
centrali, tel. 699-932-027.

 Pszenżyto Borowik, tel. 791-542-072.

 Pszenżyto Octavio, tel. 880-263-930.

 Wysłodki z jabłek i z pomidora, 
tel. 785-240-260.

 kapusta kwaszona, ogórki kiszone, hurt, 
detal, fVAT, tel. 508-194-191.

 Wytłoki jabłkowe, wysłodki 
buraczane, wapno nawozowe, żużel, 
tel. 600-323-947.

 Sprzedam pszenżyto siewne na lekką 
ziemię, tel. 785-567-451.

 Sprzedam pszenżyto i jęczmień, 
tel. 886-488-950.

 Sprzedam pszenżyto Orinoko, pszenica 
euforia, po centrali, tel. 519-122-521.

 Żyto, pszenżyto, pszenica, 
tel. 723-296-983.

 Pszenżyto Orinoko, Awokado, pierwszy 
odsiew, tel. 692-199-767.

 Zboża ozime - siewne, inne nasiona 
rolnicze. Firma Nasienna GraNUM, 
Łowicz ul. Katarzynów 46, dostawa 
od 1 tony nasion , tel. (46) 837-23-05, 
46-837-23-01.

 kukurydza na kiszonkę 2,30 ha, 
tel. 509-838-266.

 Pszenżyto, jęczmień, żyto, 
tel. 606-218-403.

 Pszenżyto „Salto” i „Panteon”, 
tel. 666-937-442.

 Sprzedam łubin, tel. 795-594-078.

 Sprzedam sadzonki truskawek, 
tel. 790-365-746.

 Otręby słodowe (młóto suszone) 
workowane. Transport, tel. 669-886-188.

 Żyto hybrydowe i populacyjne do siewu 
po centrali, tel. 663-360-730.

 Pszenżyto meloman, pszenica ozima 
euforia po centrali, tel. 692-365-635.

 Pszenżyto meloman i Oktawio, 
tel. 606-188-034.

 Sprzedam siano w balotach, 
tel. 509-570-604.

 Sprzedam pszenicę euforię, 
tel. 603-754-598.

 Sianokiszonka baloty 20 sztuk, 
tel. 607-197-339.

 Pszenżyto do siewu po centrali 
czyszczone, tel. 609-406-170.
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 Sprzedam żyto, tel. (46) 839-29-72, 
tel. 601-379-628.

 Pszenżyto do siewu, tel. 698-244-821.

 Sprzedam żyto, tel. 607-376-264.

 Sprzedam pszenicę comandor, pierwszy 
odsiew, tel. 664-778-301.

 Sprzedam zboże paszowe, 
tel. 668-478-617.

 Kukurydza na kiszonkę 1,5 ha, 
Złaków, tel. 692-996-054.

 Pszenżyto meloman, żyto dańkowskie 
Rubin po czyszczalni Pektus 1 rok ze 
Strzelc, tel. 885-254-502.

 Żyto i pszenżyto, Rogóźno, 
tel. 724-407-007.

 Pszenżyto z jęczmieniem, Boczki, 
tel. (46) 838-46-17.

 Sprzedaż zbóż ozimych hodowla 
Strzelce KWS Danko, ceny zakładowe, 
sprzedaż Bielawy, rynek 14, 
tel. 607-189-155.

 Pszenżyto Awokado i meloman 1 rok 
z centrali, tel. 531-791-123.

 Sprzedam pszenżyto do siewu, 
tel. 669-960-974.

 Sprzedam pszenżyto Probus, 
tel. 660-180-544.

 Sprzedam pszenicę 5 ton, luzem, 
tel. 609-386-125.

 Sprzedam jęczmień ozimy 1 rok po 
centrali odmiana kosmos, tel. 601-067-778.

 ziemniaki paszowe kopane prosto z pola 
20gr, tel. 693-535-262.

 Kukurydza na kiszonkę 1,5 ha, 
Złaków, tel. 692-996-054.

 Jęczmień paszowy, tel. 512-256-902.

 Pszenica, odmiana Bilanz, 
tel. 606-987-042.

 Sprzedam sadzonki truskawki Rumba, 
Hanoye, tel. (46) 838-84-54.

 Żyto do siewu 1 rok po centrali, 
tel. 721-169-137.

 gryka, łubin, gorczyca, żyto, kukurydza, 
owies, mieszanka, pszenica, pszenżyto, 
tel. 506-115-015.

 Pszenżyto i pszenica po wymianie, 
tel. 692-375-540.

 Sprzedam żyto jare Antonińskie oraz 
pszenicę ozimą formację, czyszczone, 
tel. 661-755-647.

 Pszenżyto, pszenica, tel. 600-858-370.

 Sprzedam buraczek na paszę, 
tel. 785-411-997.

hodowlane
 Jałówki i krowy cielne, tel. 607-150-316.

 Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
tel. 721-296-923.

 Sprzedam prosięta, goleńsko, 
tel. 782-233-997.

 Sprzedam jałoszkę 2 miesięczną Hf, 
tel. 691-049-357.

 Sprzedam byczka, tel. 607-389-802.

 Sprzedam byczka i jałoszkę Simantal, 
tel. 695-090-723.

 Sprzedam jałówkę wycielenie 25.09, 
tel. 887-614-924.

 Sprzedam dwie jałówki wysoko cielne. 
Termin wycielenia połowa października, 
tel. 600-287-313.

 Sprzedam jałówkę wysokocielną, 
tel. 669-870-572.

 Jałówka wysokocielna, tel. 663-675-150.

 Sprzedam prosiaki, tel. 606-438-323.

 Sprzedam jałówkę cielną, wycielenie 6 
października, tel. (24) 285-96-01.

 Prosięta, tel. 510-259-018.

 Sprzedam barana kamreuńskiego 
5 m-cy oraz kogutki silki, 
tel. 515-746-342.

 Sprzedam prosięta, tel. 605-918-707.

 Sprzedam cielaki, tel. 888-953-006.

 Sprzedam prosiaki, tel. 536-880-865.

 Dwie kózki, tel. 500-754-672.

 Prosiaki 8 sztuk, tel. 606-987-042.

 Jałoszka, tel. 508-678-424.

 Jałówka wysokocielna, tel. 603-791-932.

 Byczek biało-czerwony 6 miesięcy, 
tel. 518-103-986.

 Dwa byczki, jałoszka, tel. 604-245-140.

maszyny
 kosiarka rotacyjna bębnowa, stan dobry, 

opryskiwacz ciągany 1000 l, szerokość 
belki 15 m, stan bdb, pług 5-skibowy 
zagonowy, stan dobry, tel. 519-890-955.

 Brona aktywna Pegoraro 3m, siewnik 
kongskilde 3m 1999r, tel. 886-135-119.

 Owijarka Sipma, przyczepa 6t, 
zgrabiarka i rozrzutnik dwuosiowy, 
tel. 667-373-504.

 kosiarki, gałęziarki, tel. 513-666-808.

 kosiarki, gałęziarki, tel. 513-666-808.

 Przyczepka do przewozu zwierząt, tanio, 
tel. 695-491-233.

 kosiarka listwowa, skrzynki plastkiowe, 
tel. 791-000-972.

 Sprzedam kombajn karlik, 
tel. 888-114-186.

 Prasa claas Variant 180, 
tel. 664-173-486.

 Przyczepa samozbierająca, 
tel. 605-266-154.

 Przyczepa do balotów, tel. 795-583-677.

 Sprzedam rozrzutnik 3,5 tony, 
tel. 888-385-100.

 Sprzedam przyczepę zbierająca T-055 
i siewnik poznaniak, tel. 888-532-271.

 Sprzedam kopaczkę dwurzędową 
i przyczepę 4,5 tony, tel. 572-224-265.

 kombajn zbożowy Deutz-fahr 
m1080, heder 3m, kabina, sieczkarnia, 
tel. 511-241-504.

 Sprzedam pług 4skibowy zagonowy 
kVeRNelAND, tel. 782-161-047.

 Sprzedam pługi 3 skibowe + dostawka, 
tel. 664-759-891.

 Rozrzutnik jednoosiowy, śrutownik 
bijakowy i kutywator, tel. 696-415-738.

 Sprzedam opryskiwacz Ternit 400 litrów, 
tel. 660-850-505 Dzwonić po 20.00.

 Rozrzutnik 3,5 tony, pług dwuskibowy, 
siewnik poznaniak i piec na ekogroszek 8 
letni, tel. 603-591-501.

 gruber 9 łap 2,10 szerokość, pług 
4 skibowy, agregat uparwowo-siewny 
i zwykły agregat, tel. 788-983-178.

 kultywator 2,8 m + wałek, brony 5, 
tel. 604-181-160.

 Przyczepa samozbierająca, lance 
hydrauliczne do opryskiwacza Hardi, 
rozsiewacz Amazone zAU-1500, 
tel. 727-472-512.

 Pług 4x35 cm Staltech, tel. 600-696-620.

 Rozrzutnik obornika krone Optimat 
4-tonowy, tel. 508-194-191.

 ładowacze czołowe do Ursus c-330, 
c-360, 3512, T-25 hydrauliczne lub na 
linkę, tel. 608-686-489.

 Pług 4skibowy na wysokiej słupicy, 
tel. 608-686-489.

 Sprzedam siewnik Poznaniak, duży 
kosz, tel. 601-533-397.

 Pług zagonowy 3-skibowy na wysokiej 
słupicy Unia Tur; agregat z podwójnym 
wałkiem; siewnik poznaniak, talerzówka, 
tel. 609-562-159.

 ładowarka teleskopowa JcB520/55, 
tel. 516-154-260.

 Sprzedam kopaczkę ciągnikową i opony 
c-360 tylne, tel. 606-438-323.

 kupię kombajn (Bolko, Anna, karlik), 
sadzarkę, cyklop, troll, rozrzutnik, 
glebogryzarkę, kopaczkę, inne, 
tel. 511-713-596.

 Rozrzutnik 2-osiowy, 1988, 
tel. 692-199-767.

 Pług 4-skibowy, owijarka do bel 
i zgrabiarka, tel. 509-838-266.

 Prasa, kostka rozrzutnik jednoosiowy, 
rozsiewacz kos, siewnik kukurydza/burak, 
tel. 696-736-701.

 Sprzedam, zamienię c-355, 
tel. 504-019-557.

 Talerzówka 2x11 talerzy, tel. 514-518-658.

 Rozrzutnik 1-osiowy, opryskiwacz 300 
litrów, tel. 697-094-770.

 Sprzedam przyczepę wywrotkę 
1-osiową, tel. 504-015-641.

 Pług 5-skibowy podorywkowy, 
tel. 517-623-689.

 kombajn Bizon, 1987 rok, 
tel. 601-227-927.

 Sprzedam prasę rolującą, 
tel. 728-152-636.

 Sprzedam pługi obrotowe 3, 4-skibowe 
kverneland na resorze, tel. 605-884-584.

 Sprzedam siewkę do nawozu 
kverneland, 2012 rok, tel. 605-884-584.

 Sprzedam traktor kubota, 2012 rok, 140 
km, salonowy, tel. 605-884-584.

 Sprzedam łyżki i paleciaki, 
tel. 605-884-584.

 Sprzedam agregaty uprawowo-siewne 3 
metry z hydropakiem, tel. 605-884-584.

 Sadzarka do ziemniaków w bardzo 
dobrym stanie, tel. 609-687-241.

 Śrutownik z mieszalnikiem, dojarka 5 
km 3 pulsatory, tel. 721-169-137.

 Wyciąg obornika krotoszyn, beczka 
asenizacyjna, tel. 721-169-137.

 kopaczka elewatorowa 2-rzędowa, 
sadzarka do krzewów i wialnia do zboża, 
tel. 501-206-533.

 Pług 3, brony 5, kopaczka, 
tel. 887-380-863.

 Sprzedam Orkan II, śrutownik bijakowy, 
tel. 609-501-056.

 Rozrzutnik 2-osiowy z nadstawkami, 
tel. 604-973-885.

 Sprzedam kosiarkę sadowniczą, 
rozrzutnik 1-osiowy, tel. 514-529-618.

 Sprzedam kombajn Anna, 
tel. 782-478-048.

 zgrabiarka claas liner 3000, 
tel. 694-860-866.

 Sprzedam sieczkarnię 1-rzędową 
mengele, pług 2-skibowy, lina stalowa 16, 
tel. 697-270-723.

 Sprzedam przyczepę samozbierającą 
idealna do zielonek, tel. (46) 861-60-35.

 Rozrzutnik obornika, tel. (46) 861-60-35.

 Przyczepa 6 ton, rozrzutnik obornika 
1-osiowy, tel. 604-854-729.

 Rozsiewacz lejek plastikowy stan bardzo 
dobry, tel. 697-963-855.

 Sprzedam mieszalnik 750 kg, 
tel. 721-130-841.

 Sprzedam narzędzia rolnicze, 
tel. 607-889-255.

 Rozrzutnik fortschritt Joskin, 
tel. 506-115-015.

 Rozrzutnik 1-osiowy po remoncie, 
opryskiwacz 300 litrów, blok silnika 330, 
używany, tel. 725-847-441.

 Rozrzutnik, pług 2-skibowy, szortownik, 
talerzówka, tel. 604-245-140.

inne
 Najlepsze folie kiszonkarskie, czarne, 

czarno-białe,srebrne.Tylko teraz najlepsza 
cena. Wysyłka - dowóz - stacjonarnie 
/Janinów 13, 99-423 Bielawy, 
tel. 504-504-783.

 Pompa do wody czystej, podająca 
na wysokość 60 metrów, może mieć 
zastosowanie jako pompa głębinowa, 
zasilana na 220, tel. 604-401-770.

 Tunele foliowe z nawadnianiem 32x8, 
tel. 725-368-799.

 Sprzedam zbiornik schładzalnik 
mleka 600 litrów, dojarkę i osprzęt, 
tel. 506-421-980.

 Sprzedam gnojowice od krów 
zagęszczoną obornikiem (okolice łowicza 
i zduny) z dowozem beczkowozem 18 tys 
litrów, tel. 605-938-319.

 Obornik koński oddam, głowno, 
tel. 506-169-967.

 Dojarka z konwią, basen Alfa lawal 
435l, tel. 781-482-667.

 Sprzedam obornik i dojarkę, Parma, 
tel. 733-805-066.

 Sprzedam basen frigomilk 650 litrów, 
tel. 601-217-319.

 obornik bydlęcy z dowozem, 
tel. 667-277-322.

 Sprzedam obornik, tel. 727-472-512.

 Sprzedam dojarkę WeSTfAlIA 
przewodową 4 aparaty, tel. 608-591-942.

 Sprzedam obornik bydlęcy, 
tel. 693-157-117.

 Sprzedam obornik bydlęcy, 
tel. 669-346-302.

 Sprzedam żmijkę do zboża 8 metrów, 
tel. 664-778-301.

 Sprzedam zbiornik na mleko 1996, Japy 
1.200 litrów, tel. 518-246-920.

 Sprzedam obornik i dojarkę, Parma, 
tel. 733-805-066.

 Sprzedam felgę do c-330, tylną, 
tel. 515-746-342.

 Basen 330 litrów. Dojarka Alfa laval 
2-konwiowa, tel. 888-856-439.

 Silosy zbożowe, tel. 538-455-989.

rolnicze - usługi
 Ubijanie kiszonki, tel. 727-507-949, 

603-817-389.

 koszenie kukurydzy nowymi 
sieczkarniami claas Jaguar z odwozem 
przyczepami objętościowymi 
o pojemności 30-40m3. f.H.U. Burzyński, 
tel. 696-130-651.

 Białkowanie obór, tel. 518-168-598.

 Serwis traktorów: New Holland, massey 
ferguson, tel. 697-778-780.

 Okna: naprawa, regulacja, 
tel. 609-135-411.

 cięcie kukurydzy nową sieczkarnią 
krone Big X600. + zestawy, ubijanie. firma 
Servol, tel. 502-518-607.

 Dojenie krów, tel. 726-811-028.

 zrobię bramy do stodoły, garażu, obory 
oraz ogrodzenia, tel. 505-928-735.

 Usługi rolnicze, orka, talerzowanie, 
tel. 509-339-587.

zwierzęta
sprzedaż

 Szczeniaki owczarka niemieckiego, 
długowłose, tel. 662-212-754.

 Szczeniaki Owczarka Niemieckiego, 
tel. 603-840-324.

 Owce, baranki,  
tel. 693-172-904.

 Pekińczyki,  
tel. 604-436-938.

 Owczarek 1 rok,  
tel. 604-436-938.
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ważne telefony
   Infolinia pKp: Intercity 703 200 200,  
Koleje Mazowieckie 22 364 44 44,  
Łódzka Kolej aglomeracyjna (42) 
205 55 15
  Informacja pKS 609-846-204
 pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Straż pożarna 998 alarmowy
 Komenda powiatowej państwowej 
Straży pożarnej w Łowiczu 46 830 25 
50, 46 830 25 69
 policja 997 alarmowy
 Komenda powiatowa policji  
w Łowiczu 46 837 95 00
 policyjny telefon zaufania 837-80-00
 pogotowie energetyki cieplnej  
46-837-59-16
 pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 pog. energetyczne 991, 46-830-15-00
 pGE: przerwy w dostawach prądu  
422 222 222, infolinia 422 222 298
 awarie oświetlenia ulicznego  
w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 Warsztat konserwatorski ŁSM: 
46-837-42-33 (całodobowo);  
609-135-423 (po godz. 15.00)
 Taxi osobowe: 46-837-34-01; 46-191-91; 
46-830-05-00; 606-486-555; 600-508-308;  
Dworcowa: 602-774-552
 Taxi bagażowe: 46-837-35-28 

dyżury przychodni
 Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. Ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h).

infolinie
  Infolinia NFZ w sprawie koronawirusa  

czynna całą dobę – 800 190 590
  Infolinia państwowej Inspekcji Sani-
tarnej województwa łódzkiego:  
czynne codziennie w godz. 8.00–22.00 
695 422 338, 663 114 439, 782 236 442, 
782 277 228, 663 154 463, 665 386 932
  Infolinia dla mieszkańców woj. łódz-
kiego czynna całą dobę: 42 664 19 04
 Sanepid w Łowiczu 46 837 64 94, 
alarmowy (całodobowy) 604 691 091
 powiatowa Stacja Sanitarno-Epide-
miologiczna w Skierniewicach 
46 83346 00, 46 83330 21, 509425343

apteki
 Łowicz – apteka całodobowa: 

    ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02
 Bielawy, ul. garbarska 10, tel. 839-22-76
 chąśno 64, tel. 838-18-25
 Domaniewice, ulica główna 9,  

tel. 838-33-85; ul. górna 1A, tel. 911-55-44
 Kiernozia, Rynek kopernika 12,  

tel. 24-277-91-58; ul. kościuszki 6, tel. 24-
277-97-64; ul. łowicka 12A, 24-382-11-66

 Kocierzew płd. 101, tel. 839-42-42
 Łyszkowice, ul. kościelna 3, tel. 46-838-

87-86; ul. Wolności 6B, tel. 606-221-872
 Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 Bełchów, Przemysłowa, tel. 46-837-11-83

 Sobota, Pl. zawiszy, tel. 46-838-22-81
 Zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 Zduny 34, tel. 46-838-75-35

msze św. w niedziele
 Kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 
10.00, 12.00, 18.00. 
 Kościół pw. Dobrego pasterza: 7.00, 
8.00, 10.00, 11.15, 12.30, 17.00
 Katedra: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 Kościół o.o. pijarów:  8.00, 9.30, 11.00, 
12.30, 16.00. 
 Kościół Sióstr Bernardynek: 8.00, 10.00
 Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 
pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00
 Kaplica seminaryjna: 10.00

urzędy i instytucje
 Starostwo powiatowe w Łowiczu 
Wydział organizacyjny 46 837 59 02
 Urząd Miejski w Łowiczu 46 830 91 51
 powiatowy Urząd pracy 46 830 98 00
 powiatowy Inspektorat Weterynarii 
46 837 55 78
 rzecznik Konsumentów 46 830 00 64
 poradnia psychologiczno-pedago-
giczna w łowiczu 46 837 42 71
 pcpr w łowiczu 46 837 03 44
 Urząd Stanu cywilnego 830 91 81 /80
 pomoc przy zakupie leków, podsta-
wowych artykułów spożywczych  
i higieny osobistej 792 792 412 
 ZGM tel. 837 60 63
 ZUK tel. 837 36 62
 ZUM tel. 46 830 91 82
 Zakład obsługi przedszkoli Miejskich 
tel. 46 837 49 76
 Miejski ośrodek pomocy Społecznej  
tel. 46 837 41 55, 46 837 39 43
 Środowiskowy Dom Samopomcy 
tel. 46 837 41 11
 Biblioteka Miejska w Łowiczu 
46-837-76-03
 Biblioteka powiatowa w Łowiczu 
46 837 38 74
 Łowicki ośrodek Kultury 46 837 40 01
 Sąd rejonowy w Łowiczu:  
Wydział cywilny 46 830-43-01,  
Wydział karny 46 830-43-02  
Wydz. Rodzinny i Nieletnich 46 830-43-03; 
Wydział ksiąg Wieczystych 46 830-43-05;  
Obsługa Interesanta 46 830-43-10
 pTTK o/Łowicz, Stary rynek 3 
tel. 513 767 511;
 ZaZ „ja-Ty-My” Łowicz tel. 511 917 282
 Urząd Gminy Bolimów 46 83803 05, 
 UG Bielawy 46 838 26 95
 UG chąśno 46 838 14 23
 UG Domaniewice 46 830 17 60
 UGKiernozia 24 277 90 80, 
 UG Kocierzew pd. 46 838 48 25
 UG Łowicz 46 830 26 30;
 UG Łyszkowice 46 838 87 78
 UG Nieborów 46 838 56 13, 
 UG Sanniki 24 277 78 10
 UG Zduny 46 838 74

boiska i hale sportowe
 orlik, ul. Grunwaldzka 9, 735-048-951
 orlik ul. Bolimowska, tel. 516-031-268
 Stadion piłkarski ul. Starzyńskiego 6/8,   

    tel. 46-837-62-08

 Stadion ul. Jana Pawła II 3, tel. 46-837-51-06
 hala oSir nr 1 ul. jana pawła II nr 3,  

    tel. 46-837-51-06, czynna 7.00-15.00 
 hala oSir nr 2 ul. Topolowa 2,  

    tel. 46-837-09-04
 orlik przy Sp nr 1, tel. 519-130-551,    

   czynne: pon.-pt. 12-20.00, sob.-ndz. 12-20;
 Boisko przy Sp nr 4, tel. 46 837-36-94
 Boiska przy I lo im. chełmońskiego   

    w Łowiczu 46 837-42-00

baseny w Łowiczu
 Baseny zewnętrzne OSiR, ul. kaliska 5, 

czynne codziennie w godz. 10-19
 pływalnia kryta OSiR, ul. kaliska 5, 

czynne codziennie w godz. 12-20

muzea i wystawy
 Muzeum w Łowiczu czynne od wtorku 
do niedzieli w godzinach 10.00-16.00 
(ostatnie wejście o 15.30). Bilety do 
muzeum: normalny 12 zł, ulgowy 7 zł, 
rodzinny (2 dorośli + 2 dzieci do 18 r.ż.) 
30 zł, na wystawy czasowe 3 zł, wstęp 
bezpłatny na wystawy stałe - wtorek
Wystawy stałe:
•Sztuka Baroku w polsce 
•historia miasta i regionu
•Etnografia Księstwa Łowickiego
•Izba pamięci żydów Łowickich
•Europejskie Dni Dziedzictwa:  
„175 lat żelaznej drogi do Europy” 
– wystawa plenerowa z okazji rocznicy 
otwarcia kolejowej linii warszawsko-wie-
deńskiej; „Dworce Świata” – pocztówki 
ze zbiorów „Stacji muzeum”; „opowieść 
o lesie” – wystawa poświęcona fotografii 
przyrodniczej; czynne od 12 do 20 wrze-
śnia, wstęp bezpłatny.
 Skansen przy Muzeum w Łowiczu  
czynny od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00 (ostatnie wejście o 15.30).Bi-
lety: normalny 6 zł, ulgowy 4 zł, rodzinny 
(2 dorośli + 2 dzieci do 18 r.ż.) 15 zł, bilet 
spacerowy 2 zł, wstęp bezpłatny - piątek
 Skansen w Maurzycach czynny 
codziennie w godzinach 10.00-18.00 
(ostatnie wejście o 17.30). Bilety: normal-
ny 10 zł, ulgowy 6 zł, rodzinny (2 dorośli + 
2 dzieci do 18 r.ż.) 28 zł, spacerowy 4 zł.
• „plakat w skansenie polskim”  
– wystawa ponad 40 plakatów historycz-
nych oraz fiszek, przygotowana przez 
edwina Wilbika z muzeum Rolnictwa im. 
ks. krzysztofa kluka w ciechanowcu; 
czynna do 30 września.
 Galerii Browarna w Łowiczu,  
ul. Podrzeczna 17, tel. 691 979 262
 „Książkowe inspiracje” – fotograficzna 
wystawa pokonkursowa; czynna  
do 15 września, Biblioteka miejska  
w łowiczu, Al. Sienkiewicza 62.
 #obliczaMiasta2020 – wystawa zdjęć 
członków facebookowej grupy  
„W obiektywie łowiczaków”; czynna do 
6 października; Nowa Pracownia w łowi-
czu, ul. Podrzeczna 20. Wstęp wolny.
 Muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary Rynek 20, tel. 46 837 66 45; 
czynne: pon.–czw. w godz. 10.00–16.00, 
pt.–sob.w godz. 10.00–14.00.
 Muzeum Guzików w Łowiczu – ekspo-
zycja ozdobnych i zwyczajnych guzików 
z całego świata; czynna od pon. do pt. w 

godz. 10-19, sob. 9-15; galeria łowicka, 
ul. Stanisławskiego 10, wstęp wolny.
  Izba pamięci Stanisława Klickiego,  
I piętro Baszty im. gen. klickiego w łowi-
czu, czynna w niedz. 16-18; wstęp wolny.
 Motonostalgia Muzeum Motoryzacji, 
Nieborów 231a – czynne: piątek, sobota  
i niedziela w godz. 10.00-18.00. Bilety: nor-
malny 12 zł, ulgowy 10 zł (dzieci i młodzież 
do lat 15, emeryci, renciści od 65 roku 
życia), dzieci do lat 7 bezpłatnie. 
 pałac w Nieborowie czynny we wtorki, 
środy, czwartki w godz. 10.00–16.00,  
w piątki, soboty i niedziele 12.00–18.00;  
Do zwiedzania udostępnione wnętrze 
Pałacu w Nieborowie z wyłączeniem 
gabinetu Żółtego, Sypialni Wojewody  
i gabinetu zielonego na piętrze pałacu.  
Wyłączone do odwołania: ekspozycja 
majoliki Nieborowskiej w budynku ma-
nufaktury, Stara Oranżeria w Nieborowie, 
Świątynia Diany w Arkadii (z zachowa-
niem wglądu do wnętrza Sali Panteonu).  
Bilety: do Pałacu w Nieborowie 20 zł – 
normalny, 15 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci  
i młodzież (ucząca się od 7 do 26 lat).
 ogrody w Nieborowie czynne codzien-
nie w godz. 10.00–18.00. Bilety: 16 zł 
– normalny, 10 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci 
i młodzież (ucząca się) 7–26 lat.
 ogrody w arkadii czynne codziennie  
w godz. 10.00–18.00. Bilety: 16 zł –  
normalny, 10 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci  
i młodzież (ucząca się) 7–26 lat. 
Bilety łączone do ogrodów w Arkadii  
i w Nieborowie: 28 zł – normalny,  
16 zł – ulgowy, 2 zł – dzieci i młodzież 
(ucząca się od 7 do 26 lat).
 „Bolimów –na drodze ku niepodle-
głości” – wystawa historyczna; wernisaż: 
13 września w budynku dawnej plebanii 
przy ul. farnej 35 w Bolimowie; czynna 
do 16 października, w celu obejrzenia wy-
stawy należy kontaktować się z gminnym 
Ośrodkiem kultury w Bolimowie.
 Sanniki: Zespół pałacowo-parkowy  
– codziennie w godz. 8.00-22.00. Bilety 
do pałacu –10 zł (normalny), 3 zł (ulgo-
wy). Na teren parku – wstęp wolny. 
•„ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natansonów 
i Dziewulskich” – wystawa stała dot. 
historii właścicieli dóbr sannickich.
•„apparent verba silens” („pozorne 
brzmienie ciszy”) – wystawa malarstwa 
Włodzimierza kwiatkowskiego, czynna 
do końca września.
 park przy pałacu w Sannikach  
czynny codziennie w godz. 8.00-22.00
 Sromów: Muzeum ludowe rodziny 
Brzozowskich tel. 46 838-44-72, czynne 
od poniedziałku do soboty w godz. 9–17, 
w niedziele w godz. 12.00–17.00.
 pałac i Stadnina Koni w Walewicach:  
zwiedzanie wyłącznie po rezerwacji, tel. 
693 422 684; bilety do pałacu: ulgowy 
10,00 zł, normalny 15,00 zł; bilety do 
stadniny: ulgowy 5 zł, normalny 8,50 zł.
 „powrót do przeszłości 1919–2014  
– 95. rocznica przybycia do Łowicza 
10 pułku piechoty” – wystawa zdjęć w 
dużym formacie; zSP nr 1, w łowiczu, ul. 
Podrzeczna 30.

koncerty
 piątek, 25 września:
godz. 19.30 – Ł Festiwal: Trupa Trupa 

– koncert zespołu w składzie: grzegorz 
kwiatkowski, Tomek Pawluczuk, Wojtek 
Juchniewicz i Rafał Wojczal; Dziedziniec 
łowickiego Ośrodka kultury w łowiczu, 
ul. Podrzeczna 20. Bilety: 15 zł
 Sobota, 26 września:
godz. 19.30 –  Ł Festiwal: Bisz/
radex „Duch oporu” – koncert 
premierowy Radexa łukasiewicza, lidera 
zespołu Pustki, i Jarka Bisz (B.O.k) 
Jaruszewskiego, jednego z najbardziej 
cenionych polskich raperów. Dziedziniec 
łowickiego Ośrodka kultury w łowiczu, 
ul. Podrzeczna 20. Bilety: 15 zł

kino Fenix 
łowicz ul. Podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 czwartek, 10 września:
godz. 16.00 – czworo dzieci i coś – 
familijny / fantasy prod. Wielka Brytania, 
reżyseria: Andy De emmony; 110 min.
godz. 18.00 i 20.00 – pętla – film sen-
sacyjny, prod. Polska, reżyseria: Patryk 
Vega, czas: 120 minut.
 piątek – czwartek, 11–17 września:
godz. 16.30 – Vitello – animacja / 
familijny, prod. Dania / Wielka Brytania; 
reżyseria Dorte Bengtson; czas: 72 min. 
godz. 18.00 i 20.00 – pętla – film sen-
sacyjny, prod. Polska, reżyseria: Patryk 
Vega, czas: 120 minut.

inne
 Sobota – niedziela, 12-13 września:
godz. 10.00–16.00 – Warsztaty z 
twórcami ludowymi: genowefa 
madanowska - haft koralikowy, zofia 
czubak - haft łowicki i krystyna czubak 
- wycinanka. Skansen przy muzeum w 
łowiczu. Obowiązują bilety wstępu do 
skansenu: normalny – 6 zł, ulgowy – 4 
zł, rodzinny – 15 zł. Udział w zajęciach 
bezpłatny, organizatorzy zapewniają 
niezbędne materiały.
 Niedziela, 13 września:
godz. 11.30 – „Bolimów – na drodze 
ku niepodległości” – uroczystości 
patriotyczne; w programie: przywitanie 
gości przez Wójta gminy Bolimów 
Stanisława linarta (kościół Św. Trójcy); 
godz. 11.40 – prezentacja prof. dr hab. 
Anny zalewskiej pt.: „Droga do (s)pokoju. 
Tropem dziedzictwa archeologicznego 
Wielkiej Wojny w rejonie Bzury i Rawki” 
(kościół pw. Św. Trójcy); godz. 12.00 - 
msza św. z modlitwą za ofiary Wielkiej 
Wojny; godz. 13.00 – wernisaż: dawna 
Plebania, ul. farna 35); godz. 13.10 – 
Przemówienia gości (dawna Plebania); 
godz. 13.30 – zwiedzanie wystawy; godz. 
15.00 – Przedstawienie patriotyczne 
„Skamieniały las” w wykonaniu kg 
Band i związku Piłsudczyków O/łódzki 
(kościół Św. Trójcy). Wstęp wolny.
 Niedziela, 8 listopada:
godz. 16.00 – Kabaret jurki w progra-
mie „Wolność” – łowicki Ośrodek kultury,  
ul. Podrzeczna 20. Występ przełożony  
z soboty 12 września; zakupione bilety 
zachowują ważność.

ważne telefony
 policja 997 alarmowy; w Głownie 42-
719-20-20; w Strykowie: 42-719-80-07
 Straż pożarna: 998 alarmowy,  
w Głownie 42-719-10-08,  
w Strykowie 42-719-82-95;
 pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 pogotowie wodociągowe 
w Głownie 42-719-16-39
 pogotowie energetyczne w Strykowie 
42-719-80-10; w Zgierzu 42-675-10-00.
 Sanepid w zgierzu 42 714 02 53
 powiatowy Urząd pracy w zgierzu 
tel. 42-716-49-41, 42-716-67-82,  
42-717-41-76; sekretariat 42-714-12-77, 
42-714-12-78; fax 42-717-41-60;  
lozg@praca.gov.pl
  Informacja pKS 42-631-97-06
 Taxi w Głownie 42-719-10-14

urzędy i instytucje
 Urząd Gminy Dmosin 46 874-62-94
 Skansen w Nagawkach 722-007-525

 Urząd Miejski w Głownie - sekretariat 
798 831 668, 798 831 480, 
 USc w Głownie: 798 831 572
 MoK w Głownie 42 719-11-43
 Schronisko dla zwierząt 509-104-718
 Urząd Gminy Głowno - sekretariat 
42 719-12-91, 42 719-13-54, 
 Biblioteka i ośrodek Kultury  
w Bronisławowie 42 719-15-11
 Środowiskowy Dom Samopomocy  
w Woli zbrożkowej 42 717-20-77
 Urząd Miasta i Gminy Stryków – 
sekretariat 42-719-80-02
 oKir w Strykowie 42-719-81-52
 ŁoDr Bratoszewice 42-719-89-28
 Dom Kultury w Niesułkowie  
42-719-70-94; 516-049-886;  
505-964-846

msze św. w niedziele
 parafia św. jakuba w Głownie:  

7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 parafia św. Maksymiliana  

w Głownie: 8.00, 9.30, 11.30, 16.00
 parafia św. Barbary w Głownie:  

7.00, 9.00, 11.00, 17.00

 parafia w Dmosinie: 7:30, 10, 12, 18:00
 parafia Św. Marcina w Strykowie: 

8:00, 9:30, 11:00, 18:00

dyżury przychodni
 przychodnia rejonowa w Głownie,  
ul. kopernika 19, tel. 42-719-10-92; 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00
 przychodnie w Strykowie:  
ul. kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30
 punkt Konsultacyjny ds. Uzależnień  
i przemocy w rodzinie: 42-719-26-46
 Nieodpłatna pomoc prawna: Głowno, 
665-530-294; Stryków, 665-529-866

dyżury aptek
 Głowno: 
czwartek, 10 września:
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99
piątek, 11 września:  
ul. młynarska 1, tel. 42 716-45-95
sobota, 12 września: 
ul. zgierska 27, tel. 736-697-733

niedziela, 13 września: 
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
poniedziałek, 14 września:  
ul. Swoboda 17, tel. 42 685-78-11
wtorek, 15 września:  
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99
środa, 16 września:  
ul. kopernika 19, tel. 42 719-20-12
Apteki pełnią dyżury: w dni powszednie 
od zakończenia zmiany dziennej do 
godz. 8.00 dnia następnego; w soboty 
w godz. 20.00–9.00 dnia następnego; 
w niedziele w godz. 18.00–8.00 dnia 
następnego, w święta w godz. 8.00–8.00 
dnia następnego
 Stryków, niedziela 13 września: 
pl. łukasińskiego 15, tel. 42 719-80-85; 
apteki pełni dyżur w godz. 9.00–14.00.

muzea i wystawy
 Muzeum żołnierza polskiego  

– umundurowanie i ekwipunek żołnierzy  
I i II wojny światowej; Dmosin 2a,  
tel. 504-327-183.

 Galeria Sztuki Współczesnej  
Bank& DM; głowno, ul. młynarska 5/13.

inne
 Sobota, 12 września:
godz. 10.00 – 81. rocznica Bitwy  
nad Bzurą – uroczystości patriotyczne  
w koźlu. W programie: msza św. 
w kościele św. Szczepana w koźlu;  
po nabożeństwie, ok. godz. 10.45 
wręczenie medali „Pro Patria” i złożenie 
kwiatów pod pomnikiem na , na cmenta-
rzu wojskowym w koźlu. Wstęp wolny. 
godz. 12.00 – Uroczystości patriotycz-
ne z udziałem władz i pocztów  
sztandarowych przy pamiątkowym 
pomniku w Boczkach Domaradzkich, 
gdzie 12 września 1939 r. zginął pierwszy 
wojenny dowódca 15 Pułku Ułanów 
Poznańskich – ppłk. Tadeusz mikke.
 Niedziela, 13 września:
godz. 16.00 – „Kabareton na koniec 
lata” – wystąpią: ,kabaret Rewers, ,ka-
baret moherowe Berety, Nasza ferajna 
oraz zespół lipkowianki. Domu kultury 
w Niesułkowie. Wstęp za okazaniem 
bezpłatnych wejściówek. 

głOWNO I STRykóW 

ważne telefony
 policja w żychlinie 24 253 00 14
 policja w pacynie 47 70-53-271
 policja w Sannikach: 47 7053-275
 Kpp w Kutnie 24 253-22-00 
 Kpp w Gostyninie 47 7053-222
 pogotowie gazowe – 992
 Straż pożarna: 998 alarmowy
 oSp w żychlinie 24 285-12-10
 oSp w pacynie 604-349-406
 oSp w Bedlnie 24 285-51-91
 pogotowie energetyczne  991
 pogotowie energetyczne  
w żychlinie: 285-10-27
 Stacja uzdatniania wody 24 285-13-59
 oczyszczalnia ścieków 24 285-12-35
 Zakład Energetyki cieplnej  
24 285-11-52

 Energetyk-Serwis 24 285-46-60
 awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo: 606-605-494, 692-888-144
  Informacja pKp 22-194-36 
  Informacja pKS 609-846-204
 Sanepid w kutnie 24  355 71 00
 powiatowy Urząd pracy w kutnie 
tel. 24 355 70 50, fax. 24 355 70 51

dyżury
 Nocna i Świąteczna pomoc lekarska 

Kutno, ul. Popiełuszki 1, NzOz Red-med  
tel. (24) 355-60-11, 697-859-705

 apteka: Kutno ul. mickiewicza 5, 
tel. 24-254-79-39 – dyżur całodobowy

 Nieodpłatna pomoc prawna – Punkt 
specjalistycznego poradnictwa obywatel-
skiego, mediacje: Urząd gminy w Żychlinie, 

ul. Barlickiego 15a, tel. (24) 355-47-64
 regionalny Interwencyjny Telefon 

Zaufania dla Dzieci i Młodzieży 726-
611-611, codziennie w godz. 12.00–20.00 
infolinia;

msze św. w niedziele
 żychlin, parafia pw. Św. Apostołów Piotra 

i Pawła: 7.00, 9.00, 10.30 (dla młodzieży), 
11.15 (dla dzieci – w kaplicy), 12.00, 18.00.

boiska sportowe
 Boisko „orlik” w żychlinie  

pl. łukasińskiego 21,tel. 609-262-446
 Stadion Miejski w żychlinie,  

ul. Waryńskiego 8, tel. 607-574-261

muzea i wystawy
 Muzeum – Zamek w oporowie 

czynne: od poniedziałku do piątku w godz. 
10.00-16.00 (kasa w godz. 10.00–15.30);  
w soboty i niedziele 10–17.00 (kasa 10–16). 
Bilety: normalny 10 zł, ulgowy 7 zł. 

 park przy Zamku w oporowie czynny 
codziennie w godz. 8.00–20.00; wstęp wolny.

kino KDK
 piątek – środa, 11–16 września:
godz. 15.30 – Mulan – 2D / dubbing – 
dramat / przygodowy, produkcja: USA, 
reżyseria: Niki caro, czas: 112 min.
godz. 18.00 – Mulan – 2D / napisy

godz. 20.30 – Tenet – thriller / akcja / sci-
-fi; reż. christopher Nolan; prod. kanada / 
USA / Wielka Brytania; czas: 150 min.

inne
 Niedziela 27 września:
godz. 12.00 – Uroczystości patriotycz-
ne z okazji 81. rocznicy Bitwy nad 
Bzurą – w programie: występ artystyczny 
dzieci ze Szkoły Podstawowej w Szew-
cach Nadolnych im. Bohaterów Walk 
nad Bzurą (budynek szkoły w Orłowie); 
przejście pod obelisk poświęcony żołnie-
rzom poległym podczas Bitwy nad Bzurą 
w Orłowie  –  wciągnięcie flagi na maszt, 
złożenie kwiatów; oprawę muzyczną 
zapewni orkiestra dęta z Tumu.

SKarB rolNIKa
NOTOWANIA z TARgOWISkA W łOWIczU 
– ceny z dnia 8.09.2020 r.

borówki 0,25 kg 5,00
botwinka pęczek 2,50
bób kg 15,00
brokuły szt. 3,50-4,00
buraki czerwone kg 2,0
brzoskwinie kg 4,50-6,00
cebula kg 2,50-3,50
cebula dymka pęczek 1,50-2,00
cukinia kg 4,00-5,50
czosnek szt. 1,00-2,50
fasola zielona kg 8,00
fasola żółta kg 8,00
gruszki kg 3,50-6,00
jabłka kg 2,00-5,00
jagody litr 16,00-18,00
jaja fermowe 15 szt. 9,00-12,00
jaja wiejskie 15 szt. 10,00-13,00
kalafior szt. 4,50-5,50
kapusta biała szt. 2,00-3,50
kapusta kiszona kg 7,50
kapusta pekińska kg 2,00-3,50
koperek pęczek 1,50-2,00
maliny 0,25 kg 5,00-8,00
miód 0,9 litra 35,00-40,00
marchew kg 1,50-3,00
natka pietruszki pęczek 1,50
ogórki kiszone kg 8,00-9,00
ogórek gruntowy kg 4,00-5,00
ogórek zielony kg 4,50-5,00
papryka czerwona kg 6,00
papryka zielona kg 4,00
papryka żółta kg 5,00-8,00
pieczarki kg 8,00-10,00
pietruszka kg 2,50-4,50
pomidor malinowy kg 4,00-5,00
pomidor polny kg 2,00-4,00
pomidor szklarniowy kg 2,00-4,00
por szt. 1,50-2,00
rzodkiewka pęczek 1,50-2,00
sałata szt. 1,50-3,00
seler szt. 2,00
szczypiorek pęczek 1,00-1,50
słonecznik szt. 1,50-3,00
śliwki kg 3,00-5,00
włoszczyzna pęczek 3,00-3,50
ziemniaki młode kg 0,80-1,50

oFErTy pracy
z dnia 9.09.2020 r.

poWIaToWy UrZąD pracy W ŁoWIcZU:
  Pakowacz ręczny
  księgowy
  formowacz skarpet
  Pomocniczy robotnik w hodowli zwierząt
  monter / konserwator instalacji wentylacyjnych i 

klimatyzacyjnych
  Prace pomocnicze magazynowo-produkcyjne
  Operator maszyn i urządzeń przemysłu 

spożywczego
  monter ogrodzeń
  Pomocniczy robotnik w przemyśle przetwórczym
  mechanik maszyn szwalniczych
  monter bram
  Ślusarz-Spawacz

poWIaToWy UrZąD pracy W ZGIErZU:
  Sprzedawca-kasjer (lada tradycyjna mięsna)
  Terapeuta zajęciowy w Srodowiskowym  

Domu Samopomocy
  fryzjer
  Pracownik sortowni
  młodszy monter
  Ogrodnik
  Sprzątaczka
  kasjer-sprzedawca
  kierownik działu zakupów
  kierowca/magazynier

poWIaToWy UrZąD pracy W KUTNIE:
  kierowca kat. c
  Operator koparko-ładowarki
  monter instalacji i urządzeń sanitarnych
  Serwisant, monter urządzeń udojowych
  Sprzedawca-magazynier
  Robotnik do prac lekkich
  Robotnicy wykonujący prace proste w przemyśle
  murarz-tynkarz
  Pośrednik w obrocie nieruchomościami
  Operator podnośnika koszowego
  Inspektor ds. planowania przestrzennego, 

planowania strategicznego i rewitalizacji
  Pracownik techniczny na obiekcie  

- „złota rączka”

ŻycHlIN I OkOlIce rolNIK SprZEDajE
ceny z dnia 8.09.2020 r.

żywiec wieprzowy:

  Domaniewice: 4,40 zł/kg+VAT

  Różyce: 4,40 zł/kg+VAT

  kiernozia: 4,40 zł/kg + VAT

  Skowroda Płd.: 4,50 zł/kg+VAT

  chąśno: 4,20 zł/kg+VAT

  karnków: 4,50 zł/kg+VAT

żywiec wołowy:

  Domaniewice: jałówki 7,20 zł/kg+VAT,  
krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 7,20 zł/kg+VAT

  Różyce: jałówki 7,20 zł/kg+VAT,  
krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 7,20 zł/kg+VAT

  Skowroda Płd.: jałówki 7,40 zł/kg+VAT,  
krowy 5,30 zł/kg+VAT; byki 7,50 zł/kg+VAT
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Taki był rok 1920 | 100 lat zwycięstwa nad bolszewikami, część 21

Wiktoria 1920. Tydzień po tygodniu
Co tydzień, we współpracy 
z Ośrodkiem Karta, 
przedstawiamy kolejne 
etapy zwycięskiej wojny  
z bolszewikami – oraz obraz 
nastrojów społecznych 
tamtych dni. 

4–10 września
4 września w rejonie Sejny–
Suwałki–Augustów wojska li-
tewskie atakują oddziały jazdy 
polskiej; dalej litwini nacierają 
wspomagani przez Sowietów. 
5 września Polacy odpierają 
ofensywę litewską na Suwalsz-
czyźnie. Armia konna Budion-
nego wycofuje się najpierw 
na wschodni brzeg Bugu,  
a następnie na tyły frontu Połu-
dniowo-zachodniego, do rejonu 
Włodzimierza Wołyńskiego.  
10 września w kwaterze głów-
nej Naczelnego Wodza w Brze-
ściu nad Bugiem Piłsudski 
zwołuje odprawę z dowódcami  
2 i 4 Armii i przedstawia zało-
żenia nowego planu operacyj-
nego. O warunkach przyszłego 
pokoju oraz kształcie granicy 
wschodniej ma zdecydować ko-
lejna walna bitwa. Jest to wstęp 
do opracowania założeń opera-
cji niemeńskiej. 

Izaak Babel (ochotnik  
w 1 armii Konnej, pisarz):
Dziwna niemoc. Polacy powoli, 
ale uporczywie nas cisną. [...] 
zdobyliśmy łotów, teraz go 
oddajemy. Polacy nas wypie-
rają, nie udaje nam się żadne 
natarcie, odsyłamy tabory, jadę  
do Trebina na podwodzie, wciąż 
ten deszcz, słota, udręka, prze-
prawiamy sie przez Bug, Budzia-
tycze, a więc zdecydowano się 
oddać linię Bugu.
[...] Rankiem [w kiwercach] – pa-
nika na dworcu. Ostrzał artyleryj-
ski. Polacy wdarli się do miasta. 
Nieopisanie żałosna rejterada, 
tabory w pięć rzędów, nieszczę-
sna, brudna, dysząca w biegu 
piechota, jaskiniowcy, pędzą 
przez łąki, rzucają precz kara-
biny, kurier Borodin widział już 
siekących szablami Polaków. […]
Instytucja, która nosi nazwę 12 
Armii. Na jednego frontowca 
– czterech dekowników, dwie 
damy, dwa kufry ciuchów, zresz-

tą – ten jeden frontowiec też nie 
walczy. 12 Armia rujnuje front  
i konarmię, odsłania nasze 
flanki, pozwala zatykać sobą 
wszystkie dziury. To u nich pod-
dał się, odsłaniając front, uralski 
pułk czy też baszkirska brygada. 
Haniebna panika, niezdolna do 
walki armia.

malice–kiwerce
[Izaak Babel, Dziennik 1920, 

przeł. Jerzy Pomianowski, 
Warszawa 1998]

Elżbieta z Zaleskich Doro-
żyńska (ziemianka, pisarka, 
działaczka społeczna):
z Jampola powróciłam ostatecz-
nie zgnębiona: wciąż areszty, 
rewizje, wywożenie więźniów. 
Wiadomości o Brześciu i Uszycy 
nie potwierdzają się; przeciw-
nie – podobno Polacy znów się 
cofają. Jednocześnie jednak 
utrwala się ogólne bezpodstaw-
ne przekonanie, że bolszewicy 
wkrótce wyjdą stąd, ustępując 
przed Polakami. czy wiarę tę 
utrwalają gorące nasze pragnie-
nia czy może podświadome 
przeczucie? 
[…] Wczoraj zakończyły się kur-
sy nauczycielskie. […] chociaż 
szumnie ogłoszono, że na-
uczanie jest bezpłatne, każde 
dziecko musi dać pud zboża. 
Na kursach było przeszło dwu-
nastu nauczycieli i nauczycie-
lek, wszystko to głodne, bose, 
obdarte, dotąd odziewane  
i karmione jedynie absurdami 
komunistycznymi. Spisu mego 
[szkolnego] nie zatwierdzono, 
musiałabym pójść osobiście do 
proświtotdiełu [biura ukraińskiej 

społeczno-oświatowej „Proświ-
ty”] i domagać się tego, co by 
tylko sprawę popsuło, gdyby 
się dowiedzieli, że „bywszaja 
pamieszczyca” [była obywatel-
ka ziemska] i burżujka kieruje 
polskimi szkołami. Usuwam 
się więc oficjalnie zupełnie,  
a nauczycielki same rejestrować 
będą swoje szkoły, zostając pod 
tajnym moim kierunkiem. Wszę-
dzie po wsiach odbywa się silna 
agitacja ukraińska przeciw na-
szym szkołom. 

majątek gruszka (Podole,  
6 września 1920) 

[elżbieta z zaleskich 
Dorożyńska, Na ostatniej 

placówce. Dziennik życia wsi 
podolskiej w latach 1917–1921, 

łomianki 2008]

Michał römer (polski ziemia-
nin, prawnik) w dzienniku:
Sierpniowa kontrofensywa 
polska na razie obudziła u Po-
laków litewskich, a zwłaszcza  
u ziemian, nowe nadzieje na Pol-
skę i jej wpływy. Była chwila, że 
nadzieje te sięgały tak daleko, 
że spodziewano się, iż Polska, 
która dopiero co upadała pod 
ciosami bolszewików, zmiażdży 
ich, pójdzie bodajże na moskwę, 
zada im un coup de grace [osta-
teczny cios] i przez to zbawi osta-
tecznie europę od niebezpie-
czeństwa rewolucji powszechnej 
i oczywiście stanie się potęgą 
na Wschodzie, która dyktować 
będzie ludom warunki układu 
politycznego. liczono się też 

bardzo poważnie z odrodzeniem 
roszczeń polskich do Wilna i po-
wrotem Polaków do wschodnich 
ziem litewskich i białoruskich.
zatrzymanie się ofensywy pol-
skiej i coraz częstsze głosy  
w prasie europejskiej o tym, że 
Polacy nie powinni iść dalej na 
wschód i nie powinni wznawiać 
tamże polityki imperialistycznej, 
zaczęły wpływać studząco na 
obudzone na razie nadzieje. 

kowno, 6 września 1920
[michał Römer, Dzienniki, t. 4, 
1920–1930, Warszawa 2018]

Ks. Michał Woźniak w kroni-
ce parafialnej:
Nasze wojska zwyciężają dalej, 
ale zaczyna być coraz ciężej, 
gdyż zdradliwi litwini wystąpili 
przeciwko nam i w Suwalszczyź-
nie zawiązała się nowa wojna  
z nimi.
chojnata (łódzkie), 7 września 

1920 [ks. michał Woźniak, 
kronika parafii chojnata 

1911–1920, Warszawa 1995]

Z informacji w „rzeczpospo-
litej”: 
Poselstwo polskie w londynie 
rozesłało komunikat do dzien-
ników angielskich, wyjaśniający, 
iż wojska polskie nie przekro-
czyły nigdzie linii demarkacyj-
nej wytkniętej przez mocarstwa 
sprzymierzone. litwa nie ma naj-
mniejszych podstaw po temu, 
by uważać, że zajęcie okręgu 
suwalskiego stanowi w stosunku 
do niej akt wrogi, bowiem Rada 
Najwyższa uznała, iż Suwalsz-
czyzna stanowi część integralną 
Polski. Rząd polski pragnie utrzy-
mać z litwą stosunki pokojowe, 
jednak jest to bardzo trudne do 
urzeczywistnienia ze względu na 
stanowisko litwinów. Rząd litew-
ski bez słowa protestu pozwolił 
bolszewikom pogwałcić teryto-
rium swoje, koncentrować Armię 
czerwoną na terytorium litwy  
i używać kolei litewskich do prze-
wozu amunicji i wojsk działają-
cych przeciwko armii polskiej. 

Warszawa, 7 września 1920
[Napad litwinów przed opinią 

angielską, „Rzeczpospolita”  
nr 84/1920] 

jan Maria ciechanowski 
(radca poselstwa rp w lon-
dynie) w depeszy do mini-
stra spraw zagranicznych ks. 
Eustachego Sapiehy: 
Dziś w długiej rozmowie  
z [dyplomatą brytyjskim char-
lesem] Hardinge’m omawiałem 
incydent litewski, neutralność 
wschodnich Prus, sprawę oku-
pacji polskiej gdańska oraz 
plebiscytu śląskiego. W sprawie 
litewskiej Hardinge usiłuje tłu-
maczyć litwinów – bezsilnych 
wobec mas bolszewickich gro-
żących w tyłach. […] Sprawę 
szczegółowo przedstawiłem, 
żądając nacisku na litwę, wska-
zując w razie dalszej odmowy 
ewakuacji Suwalszczyzny na ko-
nieczność podjęcia akcji wojen-
nej przez Polskę przeciw litwie. 
[…]
W sprawie wypuszczenia z Prus 
internowanych bolszewików, 
Hardinge wskazuje niedosta-
teczne siły niemieckie dla sku-
tecznego internowania. ententa 
pozwoliła wczoraj Niemcom 
zwiększyć załogę Prus Wschod-
nich zmobilizowaniem lokalnej 
milicji. Uważa [za] konieczne 
ułatwianie ze strony Polski prze-
wozu z Prus w głąb Niemiec in-
ternowanych bolszewików przez 
korytarz. 

londyn, 8 września 1920
[Depesze poselstwa 

Rzeczypospolitej Polskiej  
w londynie, t. 1 (czerwiec 1919 
– marzec 1923), kraków 2019] 

Z informacji w „Gazecie 
olsztyńskiej”: 
gwałty, dokonywane na ludno-
ści polskiej naszych powiatów 
plebiscytowych, nie mogły z na-
tury rzeczy pozostać bez echa  
w Polsce, zwłaszcza zaś na są-
siednim Pomorzu. Odbył się  
w tej sprawie szereg wieców, 
na Pomorzu i w Poznańskiem, 
świadczących o solidaryzowa-
niu się całego narodu polskiego  
z nami i dowodzących, że nie je-
steśmy opuszczeni i zapomniani.
Ostatnio odbył się podobny 
wiec w grudziądzu wobec 
licznie zebranej ludności. […] 
Wszyscy protestowali przeciw 
gwałtom niemieckim na Warmii, 
mazurach i Powiślu – i oświad-
czyli, że o ile napaści na Polaków 
nie ustaną i o ile rząd niemiecki 
nie wkroczy z pomocą i nie da 
ludowi polskiemu tych terenów 
pełnych praw i wolności, lud-
ność polska rozprawi się sama 
z Niemcami zamieszkującymi  
w Polsce. 
Uchwalono rezolucję wzywającą 
rząd polski do energicznego wy-
stąpienia u rządu niemieckiego 
w sprawie obrony wszystkich 
Polaków w Niemczech. Po od-
śpiewaniu Roty konopnickiej, 
wielotysięczny tłum rozszedł 
się w spokoju do domów, nie 

czyniąc żadnemu Niemcowi naj-
mniejszej krzywdy. 

Olsztyn, 9 września 1920
[Polska w obronie rodaków 

z Warmii, mazur i Powiśla, 
„gazeta Olsztyńska”  

nr 109/1920] 

Z informacji w „Gońcu czę-
stochowskim”: 
Od czasu odcięcia przez inwazję 
bolszewicką, przechodzą ziemie 
Stanisławowska i kołomyjska 
ciężką niedolę. W okolicach 
tych grasują bandy rozbójnicze, 
złożone z dezerterów armii Pe-
tlury. Napady, rabunki i bójki są 
na porządku dziennym, tak po 
wsiach, jak i w miastach. część 
z tych band, wspierana przez 
chłopów ruskich, oderwała się 
w zamiarze przejścia do cze-
cho-Słowacji i zabiera po drodze 
mąkę, zboże i bydło. ekspedy-
cja wojskowa polsko-ukraińska 
stacza z nimi walki w okolicy ko-
sowa. […] Handel ustał zupełnie, 
ponieważ Żydzi, z obawy przed 
pogromem, zamknęli sklepy. 
Drożyzna doszła do cen nigdy 
nie praktykowanych. 

częstochowa,  
10 września 1920

[Plaga bandytyzmu  
w galicji Wschodniej, „goniec 
częstochowski” nr 206/1920] 

Z odezwy lewicowych po-
słów i intelektualistów prze-
ciwko obozowi internowania 
dla żołnierzy żydów w ja-
błonnie (wycofanych z fron-
tu rozkazem ministra spraw 
wojskowych gen. Kazimie-
rza Sosnkowskiego):
Rzeczpospolita, głosząc hasła 
nowoczesne, hasła wolności  
i równości, cofa się w dziedzinie 
wewnętrznych naszych urzą-
dzeń w mroczne czasy średnio-
wiecza, dzieli obywateli według 
ich wyznania, naprowadza nie-
mal żółte znaki na odzieży, po-
dług których rozpoznawać bę-
dzie tłum nieoświecony tych, co 
równi i wolni, od tych, co są poza 
prawem, oddani na łaskę ciem-
nych tłumów rozzuchwalonych 
latami wojny, nędzą i niepewno-
ścią jutra. 
co na to powie historia naszego 
narodu? co świat powie? co po-
wie sumienie nasze zbiorowe? 
Historia nasza jest historią tole-
rancji religijnej. U nas nie palono 
na stosach innowierców. Polska 
nie znała ani wojen religijnych, 
ani prześladowania Żydów. 
[…] Protestujemy z całej mocy 
naszej przeciwko rozporządze-
niom, które imię Polski hańbą 
tylko okryć mogą. W imię prze-
szłości naszej, w imię międzyna-
rodowej solidarności narodów 
kulturalnych, do których należeć 
chcemy, w imię sumienia zbio-
rowego, które żyje w Narodzie 
naszym, protestujemy przeciwko 
bezprawnym, przeciwkonstytu-
cyjnym, nieludzkim rozporządze-
niom, które bezzwłocznie cofnię-
te być muszą. 

Warszawa, 10 września 1920
[„Robotnik” nr 248/1920]

Historia

Łowicz | Powiatowa Biblioteka Publiczna

„Z Oczykowskim przez stulecia”
Powiatowa Biblioteka 
Publiczna w Łowiczu 
zaprasza uczniów szkół 
średnich do udziału  
w konkursie literackim  
pt. „Z Oczykowskim  
przez stulecia”. 

Konkurs związany jest z 100. 
rocznicą śmierci Romualda 
Oczkowskiego. 

Uczestnicy konkursu mają za 
zadanie napisać artykuł prasowy 
na temat sytuacji i wydarzeń, jakie 

miały miejsce w Łowiczu w cią-
gu ostatniego stulecia – czyli od 
momentu śmierci tego łowickiego 
społecznika, księgarza, kolekcjo-
nera oraz autora „Przechadzki po 
Łowiczu”. Tekst może mieć ob-
jętość maksymalnie dwóch stron 
A4. Szczegóły dotyczące warun-
ków uczestnictwa dostępne są  
u organizatora. 

Zgłoszenia prac – listowne lub 
osobiste, przyjmowane będą do 
15 października. Rozstrzygnięcie 
konkursu planowane jest w listo-
padzie.  mwk

Suwałki, 10 września 1920. kawalerzyści Jazdy Ochotniczej  
mjr. feliksa Jaworskiego. 
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1920. józef piłsudski przyjmujący meldunki na froncie. 
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Aktualności
Głowno | V memoriał im. marka latoszewskiego 

Największą rybę złowił prezes 
We wczesnych godzinach 
porannych w ostatnią 
niedzielę, 6 września, 
nad zalewem Mrożyczka 
w Głownie spotkało 
się 30 wędkarzy na 
zawodach wędkarskich, 
Memoriale im. Marka 
Latoszewskiego. 

Były to już piąte zawody upa-
miętniające postać zmarłego tra-
gicznie przed laty wędkarza  
z Głowna. Największą rybę złowił 
i tym samym wygrał zawody pre-
zes głowieńskiego koła Polskiego 
Związku Wędkarskiego Ireneusz 
Krakowiak. Drugie miejsce zajął 
Kamil Szymański, trzecie Witold 
Kuciński. 

Na zawodach można było tym 
razem wędkować na dwie węd-
ki, a celem było złapanie jak naj-
większej wagowo ryby. Zwykle 
w zawodach wędkarskich chodzi 
o złowienie jak największej ilości 
ryb, które są później wspólnie wa-
żone i ten wynik decyduje o tym 
kto wygrywa. Tym razem wędka-
rze postanowili nieco zmodyfiko-

wać regulamin zawodów i każdą 
z ryb ważyć osobno, by stwier-
dzić na koniec kto złowił najwięk-
szą. Dopuszczalne były dowol-
ne techniki wędkarskie gruntowe  
i spławikowe, z wyłączeniem po-
łowu na żywca, martwą rybkę 
oraz spinningowania. 

– Nie wiem dlaczego, ale dzi-
siaj ryby nie za bardzo chcą brać. 
Dwa tygodnie temu było znacz-
nie lepiej. Może pogoda nie taka, 
może dlatego, że była niedawno 
pełnia księżyca? – zastanawiał się 
jeden ze współorganizatorów, tego 
dnia również startujący w zawo-
dach, Dariusz Młynarczyk.

Inni wędkarze również tego 
dnia narzekali na ilość brań. Jeśli 
już jakaś ryba „puknęła w spła-

wik”, okazywało się, że była to 
albo niewymiarowa płotka, lesz-
czyk albo jaź. Zresztą i wynik 
najlepszego zawodnika, prezesa 
Krakowiaka, nie był zbyt impo-
nujący, ale byli i tacy wędkarze, 
którzy tego dnia nic nie złowi-
li. Największą złapaną tego dnia 
rybą okazał się około półkilogra-
mowy jaź. 

– Na tym zbiorniku powin-
no się organizować zawody nie  
na największą rybę, tylko nor-
malnie – na łączną wagę. Za rok 
trzeba będzie zmodyfikować re-
gulamin – uważa współorgani-
zujący zawody w Głownie Seba-
stian Roza. 

Po zawodach wędkarze spo-
tkali się na obiedzie z dwóch dań 

w restauracji ,,Sami Swoi”. Ko-
lejne zawody wędkarskie gło-
wieńskie koło PZW organizuje  
w niedzielę 20 września. Będzie-
my informować o szczegółach 
w gazecie oraz na naszym por-
talu www.lowiczanin.info. Tam 
też można znaleźć galerię zdjęć  
z ostatnich zawodów.  mak

popów Głowieński | zS–P

Awanse zawodowe 
nauczycielek
Akty nadania stopnia 
zawodowego nauczyciela 
mianowanego odebrały  
na początku września dwie 
nauczycielki z Zespołu 
Szkolno – Przedszkolnego 
w Popowie Głowieńskim  
w gminie Głowno. 

Do egzaminu, który odbył 
się 27 sierpnia, przystąpiły Pau-
lina Charążka – nauczycielka 
przedszkola i socjoterapeuta oraz 

Agnieszka Wołowiec-Olesiń-
ska – pedagog specjalny oraz na-
uczycielka plastyki. Mianowania 
wręczyła sekretarz gminy Jolan-
ta Szkup w obecności dyrekto-
ra szkoły oraz grona pedagogicz-
nego. Nauczyciel mianowany to 
trzeci stopień awansu zawodowe-
go, po stopniu stażysty i nauczy-
ciela kontraktowego. Kolejnym 
stopniem będzie awans na nauczy-
ciela dyplomowanego. Wyższe 
stopnie awansu wiążą się z wyż-
szym wynagrodzeniem.  mak 
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Mianowania nauczycielkom wręczyła sekretarz gminy Jolanta Szkup. 

Wśród wędkarzy był również 
m.in. Ernest olejniczak ze 
Skubik. Nie wygrał zawodów, ale 
otrzymał wyróżnienie i dyplom. 
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ReklAmA

ReklAmA

www.nzoz-alamed.pl
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ReklAmA

jedna rasa, ale różne umaszczenie. Trojaczki z Jasionnej: z prawej byczek, a następnie dwie samice. 
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Wspólne śpiewy przy ognisku to niezawodny sposób na integrację małych i dużych. 
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piaski rudnickie | Piknik ekologiczny

Oni już wiedzą jak być bardziej eko
Praktycznymi warsztatami z zakresu segregacji 
odpadów rozpoczął się sobotni piknik ekologiczny 
zorganizowany dla mieszkańców okolicy  
w Piaskach Rudnickich. Nie zabrakło atrakcji  
dla małych i dużych.

Mimo, że pierwotnie wyda-
rzenie miało odbywać się pod 
chmurką, ostatecznie zdecydo-
wano o jego organizacji w miej-
scu zadaszonym. Takie rozwiąza-
nie okazało się właściwe, bowiem 
w trakcie warsztatów nad naszym 
regionem przeszła burza, która  
w innym wypadku pokrzyżowa-
łaby plany uczestników pikniku. 
Dzięki zadaszeniu bez obaw, a do 
tego w niezwykłej scenerii mogli 

oni nabywać praktycznej wiedzy  
z zakresu właściwej segregacji od-
padów.

– Klimat był niesamowity, a co 
najważniejsze ekologiczne warsz-
taty udało się przeprowadzić bez 
przeszkód. Najpierw rozmawia-
liśmy o znaczeniu segregacji  
w życiu i jej zasadach. Swoją wie-
dzę dzieci sprawdziły w prakty-
ce, dzięki umieszczaniu odpadów  
i surowców wtórnych we właści-

wych pojemnikach. Chętni wzię-
li również udział w konkursie na 
ten temat – tłumaczy Emil Snużka  
z Fundacji Ecorower.

Dla mieszkańców okolicy,  
a także harcerzy z Hufca ZHP  
w Głownie, którzy znaleźli się w 
gronie zaproszonych gości sobot-
nie spotkanie stało się okazją do 
integracji, uczestnictwa w grach 
terenowych oraz warsztatach jogi.

Wydarzenie zakończył pokaz 
filmowy. Kinomaniacy wspólnie 
zobaczyli amerykański film ani-
mowany – „Rybki z ferajny”. Or-
ganizatorem pikniku było Stowa-
rzyszenie na Rzecz Rozwoju Wsi 
Piaski Rudnickie, które przygoto-
wało liczne atrakcje we współpra-
cy z Fundacją Ecorower.  aw

Gmina Głowno | To zdarza się raz na półtora miliona przypadków!

Cielaczki-trojaczki przyszły  
na świat w Jasionnej

dokończenie ze str. 1

Dużego  
podobieństwa  
nie widać
Cielaczki-trojaczki przyszły 

na świat na początku września. 
Ich waga dość znacząco odbie-
ga od standardowej w tym wie-
ku, bowiem młode zwykle ważą 
ok. 40-50 kilogramów, a zarówno 
obie samice, jak i jeden samiec 
z Jasionnej ważą po ok. 17 kilo-

gramów. Pomimo tego, że przy-
szły na świat przedwcześnie, już 
widać, że są dość bystre i cie-
kawe świata. Chowają się zdro-
wo, jednak jeszcze przez pewien 
czas będą wymagać szczegól-
nej troski. Już na samym począt-
ku przyjmowały więc witaminy 
i preparaty wzmacniające, które 
dziś pozwalają się im prawidłowo 
rozwijać. Dodatkowo, z uwagi na 
to, że na świat przyszły przed ter-
minem, gospodarz pamięta, by 

zapewniać im ciepło oraz dbać  
o dietę, stąd karmienie, które od-
bywa się trzy razy dzienne. Co 
ciekawe, obserwując młode trud-
no zauważyć ich znaczące podo-
bieństwo wizualne.

– To jedna rasa, ale każde jest 
umaszczone inaczej. Zbyt wiel-
kiego podobieństwa nie widać, 
więc dobrze, że przy ich porodzie 
obecny był weterynarz. Może za-
świadczyć, że to naprawdę tro-
jaczki – żartuje pan Rafał.  aw
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piłka nożna | Relacja z meczu Pelikan – legia II

Lider ograny, biało-zieloni 
wciąż bez porażki

 KS pelikan Łowicz – legia II 
Warszawa Sa 3:1 (2:0); br.: 1:0 – 
m. Wyszogrodzki (2 karny), 2:0 – D. 
kieplin (45), 2:1 – D.Warchoł (62), 
3:1 – k. Białas (71).
pelikan: Patryk Orzeł – krystian 
mycka, grzegorz Wawrzyński, Piotr 
Tkacz, maciej Wyszogrodzki – 
Piotr Piekarski, Patryk Pomianow-
ski – filip kowalczyk (66 Tomasz 
kolus), kuba Wardzyński, Dawid 
kieplin (89 Patryk Papuga) – kry-
stian Białas (84 michał Żółtowski).
Sędziował: Damian krumplewski 
(Olsztyn). żółte kartki: Patryk Po-
mianowski (2) – Pelikan. 

Trzy drużyny po 5. kolejkach 
III ligi mogą szczycić się statu-
sem niepokonanych. Wśród nich 
jest Pelikan. Biało-zieloni wypisa-
li w niedzielę z tego rezerwy Le-
gii, chociaż przed meczem mo-
gło wydawać się, że to stołeczni 
są faworytem. Podopieczni My-
koli Dremliuka byli niepokonani, 
ale na koncie mieli wygraną tyl-
ko z outsiderem z Wasilkowa –  
w pozostałych spotkaniach dzielili 
się punktami. 

Patrząc przed meczem na skład 
Ptaków, kibice mogli się lekko 
zdziwić. Od pierwszej minuty za-
grał w niedzielę Krystian Białas, 
który tydzień wcześniej dał wręcz 
fatalną zmianę w Białej Piskiej. 
– Czasami trener podejmuje de-
cyzje, które ciężko wytłumaczyć 
– skomentował krótko Mykola 
Dremliuk. Zresztą Ukrainiec nie 
miał się z czego tłumaczyć, bo jak 
się okazało – trafił w „dziesiątkę”.

Patrząc za to na skład Legii II 
fani biało-zielonych mogli ode-
tchnąć z ulgą. Pomimo tego, że 
pierwsza drużyna stołecznych w 
weekend nie grała (przerwa re-
prezentacyjna) to „dwójka” nie 
dostała znaczących wzmocnień. 
Kibice z pewnością kojarzyli we-
terana polskich boisk – Inakiego 
Astiza. 36-letni stoper ostatnio już 
częściej grywa jednak w III lidze 
niż w ekstraklasie. Z kolei na le-
wej pomocy pojawił się Mateusz 
Cholewiak – jeszcze w zeszłym 
sezonie dość regularnie grywają-
cy w ekstraklasie, ale w tym mecz 
z Pelikanem był dla niego pierw-
szym w rozgrywkach. Pewnym 
zaskoczeniem był też fakt, że tyl-
ko na ławce mecz rozpoczął Da-
mian Warchoł. 25-latek, który  
w zeszłym sezonie zdobył tytuł 
króla strzelców III ligi, strzelając 
bramki dla Pelikana miał jednak 
problemy zdrowotnie i nie mógł 
grać w pełnym wymiarze czaso-
wym.

Trzeba przyznać, że kibice  
w pierwszej połowie oglądali 
mecz mocno nielogiczny. Pelikan 
już w swojej pierwszej akcji usta-
wił sobie rywalizację. W polu kar-
nym sfaulowany został Kuba War-
dzyński, a „jedenastkę” skutecznie 
wykonał kapitan Maciej Wyszo-
grodzki. Później jednak na mura-
wie niepodzielnie rządzili goście. 
Groźne, ale niecelne strzały, od-

dali Cholewiak i Kacper Kostorz. 
Wspomniany Kostorz miał naj-
lepszą sytuację w tej odsłonie, gdy 
po przechwycie w środku pola  
i prostopadłym podaniu miał 
przed sobą już tylko Patryka Orła, 
ale golkiper Pelikana wyczekał ry-
wala i wybronił ten strzał.

Biało-zieloni mieli problemy  
z utrzymaniem się przy piłce, 
mieli trudności z rozegraniem ak-
cji już na własnej połowie nie mó-
wiąc już o wykreowaniu sobie sy-
tuacji pod bramką przeciwnika. 
Stołeczni wyraźnie przeważali, 
mieli większą kulturę gry, dobrze 
zakładali pressing i wydawało się, 
że celem gospodarzy do przerwy 
będzie przede wszystkim utrzy-
manie prowadzenia. A jednak, 
tuż przed końcem pierwszej poło-
wy akcję rywala w środkowej stre-
fie dobrze przerwał Wyszogrodz-
ki, Kowalczyk świetnie odegrał  
z pierwszej na wolne pole, a Kie-
plin swoją szybkością zaskoczył 
rywali – przejął piłkę, minął bram-
karza i pewnym strzałem podwyż-
szył na 2:0.

Nie ma się co oszukiwać, bio-
rąc pod uwagę przebieg gry 
prowadzenie łowiczan – a już  

w szczególności dwubramkowe 
– było zaskoczeniem. Nie był to 
jednak problem biało-zielonych.  
Za to goście starali się go szyb-
ko rozwiązać. Sokołowski już  
w przerwie dokonał dwóch zmian. 
Na murawie pojawił się między 
innymi Damian Warchoł. Chociaż 
wychowanek Widoku Skiernie-
wice w Łowiczu spędził zaledwie 
jedną rundę, to kibice Pelikana 
doskonale pamiętają, jak grał przy 
Starzyńskiego i jego pojawienie 
się na murawie skwitowali grom-
kimi brawami.

Warchoł szybko przypomniał o 
swojej wartości. Gra Legii w ofen-
sywie się ożywiła i wreszcie były 
ze strony gości konkrety. Dużo 
pracy miał Patryk Orzeł, któ-
ry bronił uderzenia głową czy to 
Warchoła, czy Kostorza. Ratował 
drużynę również w sytuacji sam 
na sam, a gdy przytrafiła mu się 
niepewna interwencja – to z ase-
kuracją zawsze zdążali partnerzy.

Pelikan w ofensywie konkre-
tów nie miał, ale na pewno grał le-
piej niż przed przerwą. Łowicza-
nie kilka razy dobrze przedarli się 
skrzydłami, próbowali środkiem, 
ale brakowało mitycznego „ostat-

niego podania”. I to przyjezdni 
okres swojej dobrej gry skwitowa-
li bramką, a jej autorem był oczy-
wiście Warchoł, który wykorzy-
stał sytuację sam na sam.

Do końca pozostało pół go-
dziny i zanosiło się, że to może 
być najtrudniejsze 30 minut ło-
wiczan. Biało-zieloni na straconą 
bramką zareagowali jednak kapi-
talnie. Przejęli inicjatywę, ruszy-
li do ataku, i w niecałe 10 minut 
odpowiedzieli trafieniem. Akcję 
przechwytem w środku boiska za-
początkował Mycka, Piekarski po-
słał prostopadłą piłkę na 20 metr, 
a tam kapitalną robotę wykonał 
Białas. 19-latek najpierw idealnie 
utrzymał linię spalonego, dobrze 
opanował niełatwą piłkę, skutecz-
nie zastawił się przed napierają-
cym stoperem i oddał precyzyjny 
strzał pokonując bramkarza.

Ostatnie minuty były dość sza-
lone. Legia wydawała się nie-
zrażona faktem dwubramkowej 
straty i ambitnie szukała kolejne-
go trafienia. Dobrą sytuację miał 
Warchoł, ale został zablokowany. 
Klasę znów pokazał Orzeł, któ-
ry wygrał pojedynek sam na sam 
z Sobieckim. Łowiczanie dobrze 
odgryzali się rywalom. Dublet 
powinien mieć Białas, który tak-
że stanął pojedynek oko w oko  
z bramkarzem, ale próbował mi-
jać Misztę, który wyczuł napastni-
ka. Groźny, ale niecelny strzał po 
kontrze oddał też Tomasz Kolus.

W meczu z rezerwami Legii ło-
wiczanie pokazali przede wszyst-
kim charakter i ambicję, ale po-
parli to też umiejętnościami. Bez 
nich na zwycięstwo nie było-
by co liczyć. Najtrafniej to spo-
tkanie podsumował jednak tre-
ner stołecznych. – Wygrał zespół 
skuteczniejszy, ale niekoniecznie 
lepszy – powiedział po ostatnim 
gwizdku sędziego Tomasz Soko-
łowski. Dla sytuacji biało-zielo-
nych to zwycięstwo też jest nie-
zwykle ważne. Gdyby nie ograli 
Legii, to w pięciu meczach mogli-
by pochwalić się zaledwie jedną 
wygraną, a taki bilans wygląda już 
znacznie gorzej.

Mateusz lis

Łowiczanie po raz pierwszy w tym sezonie mogli cieszyć się  
nie tylko ze zwycięstwa przy Starzyńskiego, ale też z bramek strzelanych 
przed własną publicznością. 

trenerzy Po Meczu: wiDać było nerwówkę u chłoPaków
Porażka z Pelikanem była 
pierwszą przegraną dla rezerw 
legii w tym sezonie.  
Po meczu trener Tomasz 
Sokołowski zwrócił uwagę,  
że zwyciężyła nie tyle drużyna 
lepsza, co skuteczniejsza. 
Niejako wtórował mu mykola 
Dremliuk. Szkoleniowiec Ptaków 
oczywiście zaznaczył, że cieszy 
go wygrana, ale dość szybko 
wyliczył też to, co mu się  
w starciu z warszawianami  
nie podobało.
Tomasz Sokołowski (legia 
II): – Źle się nam ten mecz 
ułożył od pierwszej minuty. 
Nie tak chcieliśmy zacząć to 
spotkanie. To był sam początek 
rywalizacji, ale jest to też tylko 
0:1. Był czas, żeby to wszystko 
odwrócić. zespół Pelikana był 

zdecydowanie skuteczniejszy  
i zasłużenie wygrał to spotkanie.
Mykola Dremliuk (pelikan): 
– Jestem zadowolony z wyniku 
i postawy zawodników. Jestem 
niezadowolony z kontuzji, których 
doznaliśmy. Dzień przed meczem 
groźnego urazu na treningu 
nabawił się Jakub Bylewski. 
Problemem najprawdopodobniej 
są więzadła. Do tego w trakcie 
spotkania na zdrowie narzekali 
kolejni zawodnicy. Piotr Piekarski 
miał problemy z kostką już od 
20 minuty, a musiał zagrać 
do końca spotkania. Do tego 
Piotr Tkacz też miał swoje 
problemy. mieliśmy związane 
z tym dylematy. W samym 
meczu problemem była kwestia 
tego, że po odbiorze za szybko 
traciliśmy piłkę. Widać było 

nerwówkę u chłopaków. mimo 
wszystko walczyli z legią i widać 
też było, że w głowach siedzą 
ostatnie mecze i marazm, gdy 
traciliśmy bramki w końcówkach. 
Brawa należą się chłopakom, 
bo po straconej bramce 
zaczęliśmy grać nawet jeszcze 
lepiej. Pojawiły się większe 
odległości, tworzyliśmy sobie 
okazje i byliśmy bardzo dobrze 
ustawieni taktycznie. Dobrze 
przygotowaliśmy się do tego 
meczu, wykorzystaliśmy swoje 
okazje, ale musimy popracować 
nad prostymi błędami, które 
popełniamy od razu po odbiorze 
piłki. musimy zagrać wtedy  
jak najwięcej dokładnych podań, 
a nie tracić piłkę  
w tak łatwy sposób i znowu 
biegać za rywalami.

piłka nożna | I liga woj. juniorów mł. B2

Pelikan-2005 bez punktów
Zespół trenera Dawida Ługow-

skiego z rocznika 2005 nie może 
wskoczyć na odpowiednie tory. 
Po awansie do I ligi wojewódz-
kiej łowiczanie jeszcze nie zdoby-
li punktów, a w ostatnich dwóch 
meczach ulegli Pogoni Zduńska 
Wola i UKS SMS Łódź.

W meczu przeciwko Pogoni 
rozegranym w Łowiczu „biało-
-zieloni” przegrali 1:3, strzelając 
gola dopiero w doliczonym czasie 
gry, a jego autorem był rezerwowy 
w tym meczu Alan Palos. W ko-
lejnym meczu zespół prowadzony 
w zastępstwie przez Jarosława Ra-
chubińskiego wrócił bez punktów 
z Łodzi, gdzie Pelikan-2005 uległ 
UKS SMS Łódź 4:0. 

Gracze z Łowicza po 5. roze-
granych kolejkach zajmują ostat-
nie miejsce w ligowej tabeli z bi-
lansem bramek 2:21. Okazję do 
rehabilitacji będą mieli w kolej-
nych dwóch spotkaniach, z ŁKS 
Łódź i Widzewem Łódź.  ever

 4. kolejka I liga wojewódzkiej 
juniorów młodszych B2: MUKS 

pelikan-2005 – MGUKS pogoń 
Zduńska Wola 1:3 (0:1); br.: Alan 
Palos (90+2) – Wojciech Pawlak 2 
(26 i 63) i karol Jama (85).
pelikan-2005: Piotr Włodarczyk 
(75 Jan mikoś) – mateusz Siero-
ta (60 maciej Urbański), krystian 
Wróbel, Jakub milczarek, kornel 
Woliński – Jakub Oblicki, mateusz 
kuchta – karol Winciorek, Igor Wo-
liński (70 Jakub Rychlewski), filip 
Deka – Igor Wróblewski (60 Alan 
Palos).

 5. kolejka: UKS SMS Łódź – 
MUKS pelikan-2005 4:0 (1:0); 
br.: kacper Sołtyszewski (39), To-
masz Urban (76), Bartosz Walen-
dzik (84) i Jakub Piwowarczyk (89).
pelikan-2005: Piotr Włodarczyk 
(75 Jan mikoś) – mateusz Sierota 
(80 Jakub fabiszewski), krystian 
Wróbel, Jakub milczarek, kornel 
Woliński – mateusz kuchta, ma-
ciej Urbański – karol Winciorek, 
Igor Woliński, filip Deka (60 Jakub 
Oblicki) – Igor Wróblewski (70 Alan 
Palos).

piłka nożna | Wyniki 5. kolejki III ligi

Świt na czele
Po porażce w Łowiczu rezer-

wy warszawskiej Legii spadły na 
trzecie miejsce i nie są już lide-
rem rozgrywek. Na szczyt wsko-
czył Świt, który wygrał 2:0 z out-
siderem z Wasilkowa. Tyle samo 
punktów co nowodworzanie ma 
Sokół, który w sobotę wygrał  
w Grodzisku Mazowieckim. Alek-
sandrowianie znacząco poprawili 
swoją lokatę także dzięki skutecz-
nemu nadrabianiu zaległości –  
w środku tygodnia ograli Lechią 
Tomaszów Mazowiecki.

W fatalnej sytuacji jest Unia. 
Skierniewiczanie, którzy sezon 
rozpoczęli od zwycięstwa w Pu-
charze Polski z Pelikanem, póź-
niej potrafili zremisować tylko  
z RKS Radomsko, a pozostałe 
trzy mecze przegrali.  Mateusz lis

Zaległy mecz 1. kolejki III ligi – 
grupa I:

 KS lechia 1923 Tomaszów 
Mazowiecki Sa – TS Konsport 
Sokół aleksandrów Łódzki 0:2 
(0:1); br.: Dawid Przezak (15) i kac-
per Dziuba (65).
5. kolejka III ligi – grupa I:

 SSa jagiellonia II Białystok – 
KS Sand-Bus Kutno 1:0 (1:0); br.: 
maciej mas (40).

 MKS Świt Nowy Dwór Mazo-
wiecki – KS Wasilków 2:0 (1:0); 
br.: Radosław kamiński (2) i Arka-
diusz ciach (66).

 KS Błonianka Błonie – MlKS 
Znicz Biała piska 6:3 (4:0); br.: 
marcin gregorowicz 4 (17, 23, 59 
i 82), Dawid Jarczak (26) i Hubert 
Władyka (38) – maciej famulak 
(54), Bartosz giełażyn (81 karny)  
i Dawid kalinowski (83).

 GKS pogoń Grodzisk Mazo-
wiecki – TS Konsport Sokół 
aleksandrów Łódzki 1:3 (0:0); 
br.: Damian Jaroń (69) – Dawid 
Przezak (52), Szymon Sołtysiński 
(80) i Jakub Szarpak (83).

 GKS lZS Wikielec – MKS Kacz-
kan huragan Morąg 3:1; br.: 

michał Jankowski (32), Patryk Ro-
soliński (87) i mateusz Jajkowski 
(90+4) – Piotr łysiak (57).

 MMKS concordia Elbląg – rKp 
Broń 1926 radom 2:0 (1:0); br.: 
łukasz kopka (45) i Rafał macią-
żek (57 karny).

 KS pelikan Łowicz – legia II 
Warszawa Sa 3:1 (2:0); br.: ma-
ciej Wyszogrodzki (2 karny), Dawid 
kieplin (45) i krystian Białas (71) – 
Damian Warchoł (62).

 rKS radomsko – ZKS olimpia 
Zambrów 2:1 (1:0); br.: łukasz 
Szczepaniak (44 karny) i ernest 
Warczyk (83) – Rafał kalinowski 
(63).

 KS legionovia legionowo – 
KS Ursus Warszawa 1:1 (1:1); br.: 
Andrzej Trubeha (30) – mateusz 
Baranowski (44).

 KS lechia 1923 Tomaszów 
Mazowiecki Sa – Unia Skiernie-
wice Non-profit sp. zoo 2:1 (1:0); 
br.: maciej Radaszkiewicz 2 (11 i 
87) – kamila łojszczyk (64).

 MKS ruch Wysokie Mazowiec-
kie – polonia Warszawa Sa prze-
łożony

1. mkS Świt Nowy Dwór maz. (2) 5 13 14-4

2. TS konsport Sokół Aleksandrów ł. (3) 5 13 11-3

3. legia II Warszawa SA (1) 5 10 16-7

4. kS legionovia legionowo (5) 5 10 5-4

5. kS Błonianka Błonie (7) 5  9 17-10

6. gkS Pogoń grodzisk maz. (4) 5  9 10-5

7. KS pelikan Łowicz (9) 5  9 8-4

8. kS lechia Tomaszów maz. SA (11) 5  9 9-10

9. kS Sand-Bus kutno (6) 5  8 7-5

10. gkS lzS Wikielec (16) 5  7 13-14

11. SSA Jagiellonia II Białystok (15) 5  7 5-6

12. zkS Olimpia zambrów (8) 5  6 10-9

13. Polonia Warszawa SA (10) 4  6 5-4

14. RkS Radomsko (19) 5  6 5-7

15. mlkS znicz Biała Piska (12) 5  5 11-13

16. RkP Broń 1926 Radom (13) 5  5 4-9

17. kS Ursus Warszawa (18) 5  4 9-10

18. mkS Ruch Wysokie maz. (14) 3  4 4-5

19. mkS kaczkan Huragan morąg (17) 5  4 5-10

20. mmkS concordia elbląg (21) 5  3 4-12

21. Unia Skierniewice Non-Profit (20) 4  1 3-7

22. kS Wasilków (22) 5  0 2-19
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Znakomici strykowianie obronili tytuł na torze
Kolarze Strykowa 
pokazali klasę podczas 
Międzywojewódzkich 
Mistrzostw Makroregionu 
Młodzików i Młodziczek 
w kolarstwie torowym, 
bijąc rekord w liczbie 
zdobytych medali  
i broniąc tytuł najlepszej 
drużyny.

W środę, 26 sierpnia, jak co 
roku rozegrano najważniejszą im-

prezę dla kategorii młodzik (13-
14 lat) w ramach Mistrzostw Ma-
kroregionu. Tym razem przyszła 
kolej na kolarstwo torowe i zma-
gania młodzieży z czterech wo-
jewództw: śląskiego, łódzkiego, 
podkarpackiego i małopolskiego. 
Rywalizacja ze względów orga-
nizacyjnych przeniesiona została  
z Łodzi na drewniany tor do 
Pruszkowa. Rozegrano cztery 
konkurencje wśród dziewcząt oraz 
wśród chłopców.

Stryków reprezentowała ósem-
ka zawodników, która pod wodzą 

trenerów Władysława Króla 
i Mirosława pożarlika spisała 
się kapitalnie. W gronie młodzi-
czek brylowała aleksandra pa-
tora, która zdobyła cztery meda-
le: indywidualnie złoto na 250 m 
ze startu zatrzymanego i dwa sre-
bra w wyścigu punktowym oraz 
na 1000 m, a także złoto w sprin-
cie drużynowym w parze z oli-
wią Wylazłowską. 

Także cztery medale na swoje 
konto zgarnął Michał Strzelec-
ki, który wywalczył dwa złota in-
dywidualnie w wyścigu punkto-

wym i sprincie, srebro na 250 m  
oraz złoto w wyścigu drużyno-
wym na 2 km, gdzie LUKS Dwój-
kę reprezentowali ponadto Erik 
pacholec, jakub Gadecki  
i Łukasz Machniewicz. 

Strykowianie w każdej konku-
rencji stawali zatem na podium,  
a często mieli na nim dwóch lub 
nawet trzech przedstawicieli. 
Wraz ze Strzeleckim na podium  
w konkurencji na 250 metrów na 
3. miejscu stanął Erik Pacholec, 
który był także drugi w sprincie 
indywidualnym, gdzie ponadto 

3. miejsce zajął z kolei Jakub Ga-
decki. 

Pozostali zawodnicy Strykowa 
– Sebastian Szklarek i oskar 
piasecki w każdej konkurencji 
plasowali się na punktowanych 
pozycjach, więc im też należą się 
słowa uznania.

LUKS Dwójka Stryków zdo-
był łącznie aż 12 medali, co jest 
najlepszym wynikiem w historii 
występów strykowskiego klubu 
w Międzywojewódzkich Mistrzo-
stwach Makroregionu. Stryko-
wianie obronili oczywiście tytuł 

najlepszej drużyny czterech wo-
jewództw w kolarstwie torowym, 
powtarzając osiągnięcie z szosy, 
wywalczone w lipcu br. w Pabia-
nicach. 

Kolarze Strykowa będą teraz 
celować w potrójną koronę dru-
gi rok z rzędu, gdy w sobotę, 19 
września w Bratoszewicach od-
będą się Międzywojewódzkie Mi-
strzostwa Makroregionu w jeź-
dzie indywidualnej i dwójkami na 
czas. Oprócz młodzików wystar-
tują też najmłodsi adepci ze szkół-
ki kolarskiej w Strykowie.  wp

Kolarstwo | mTB

Sukcesy strykowian w kolarstwie górskim
Zawodnicy LUKS 
Dwójki Danielo 
Sportswear Stryków 
brylują nie tylko  
na szosie i torze. 
Najmłodsi adepci  
ze szkółki kolarskiej  
z powodzeniem startują 
także w imprezach mtb.

W drugiej połowie sierpnia  
w Ełku i okolicach znakomicie za-
prezentowała się rodzina Zelce-
rów. Pisaliśmy już o sukcesach w 
etapowym cyklu Gwiazdy Pół-
nocy, w których brał udział tata 
Michał oraz dzieci Bartosz i Zu-
zanna, którzy po dwóch etapach 
zajmowali medalowe pozycje.  
W końcowym rozrachunku wszy-
scy wypadli świetnie. 12-letni 
Bartek wygrał wszystkie cztery 
edycje i pewnie zwyciężył rów-
nież w klasyfikacji generalnej.  
Z kolei 9-letnia Zuzia podobnie, 
jak we wcześniejszych wyścigach 
raz wygrała i raz była trzecia, co 
dało jej także 3. miejsce w gene-
ralce. Z kolei cała rodzina, dzie-
ci i tata Michał uplasowała się na  
2. miejscu w całym cyklu.

Pod koniec wakacji w Wiązo-
wanej na Górze Sobotów rozegra-
no drugi etap Małej Ligi MTB/

XC. W kategorii chłopców bez-
konkurencyjny okazał się Ma-
ciej Stefański, który wygrał grupę 
11-12 lat. Zawodnik strykowskiej 
szkółki w pokonanym polu zo-
stawił Aleksandra Wołoszczuka 
z IBOX Cycling Team oraz Fari-
sa Musę z Otwocka. W tegorocz-
nym cyklu Małej Ligi zaplanowa-
no trzy edycje, ostatnia odbędzie 
się na Górze Meran w Otwocku.

Z kolei w minioną sobotę,  
5 września strykowianie wręcz 
zdominowali rywalizację pod-
czas IV etapu tegorocznego wy-

ścigu Cisowianka Mazovia MTB 
Marathon. Na starcie pojawiła się 
szóstka zawodników strykowskie-
go klubu i wszyscy zdobyli meda-
le. Na najwyższym stopniu stanęli 
Zuzanna Zelcer w grupie dziew-
cząt 8-9 lat, Zofia Przychodzeń 
w kat. dziewcząt 10-11 lat, Bar-
tosz Zelcer wśród chłopców 12-
13 lat, Weronika Skrzyńska wśród 
dziewcząt 12-13 lat oraz Michał 
Zelcer na dystansie FIT w kate-
gorii FM3. Ponadto na 3. miejscu 
wśród chłopców 12-13 lat uplaso-
wał się Maciej Stefański.  wp

piłka nożna | A-klasa

Błękitni bez punktu, Sokół zatrzymany
Trzy kolejki rozegrano  
w łódzkiej A-klasie, gr. II,  
a tylko 1 pkt. zdobyły razem 
Struga Dobieszków  
i Błękitni Dmosin.  
Z kolei Sokół Popów musiał 
po 30 min. opuścić boisko 
z powodu złych warunków 
atmosferycznych.

Struga już drugi tydzień z rzę-
du jest bez ligowego spotkania. 
Wcześniej przełożono jej spotka-
nie z Czarnymi Smardzew, a teraz 
drużyna prowadzono przez trene-
ra Piotra Pożarlika musiała przy-
musowo pauzować. Tym samym 
dobieszkowianie po miesiącu od 
startu ligi mają na swoim koncie 
tylko 1 pkt. za remis z rezerwami 
Boruty Zgierz. W jeszcze gorszej 
sytuacji są Błękitni Dmosin, któ-
rzy pozostają jedynym zespołem 
bez zdobyczy punktowej. Dmosi-
nianie w minionej kolejce polegli 
w Zgierzu, przegrywając z Włók-
niarzem aż 1:7. Piłkarze z Dmosi-
na z pewnością nie tak wyobrażali 
sobie początek sezonu w A-klasie.

W skierniewickiej gr. IX A-kla-
sy spotkania nie dokończył So-
kół Popów. Podopieczni grające-
go trenera Tomasza Drużki w 4. 
kolejce zmierzyli się z Czarnymi 
Bednary, ale po 30 min. musieli 

opuścić plac gry z powodu gwał-
townej ulewy. Mecz będzie do-
kończony, ale nie ma jeszcze ter-
minu wznowienia spotkania.  wp

 3. kolejka łódzkiej a-klasy, gr. 
II: Pogoń Rogów – czarni Smar-
dzew 2:2, Włókniarz zgierz – Błę-
kitni Dmosin 7:1, lzS Justynów – 
Polonia Andrzejów 5:2, milan club 
Polonia łódź – lkS gałkówek 0:1, 
lkS kalonka – Boruta II zgierz 0:1, 
Struga Dobieszków – pauza.

1. lzS Justynów 3 9 13-3

2. mkP Boruta II zgierz 3 7 5-1

3. lkS gałkówek 3 7 5-2

4. Włókniarz zgierz 2 6 9-2

5. lkS kalonka 3 3 4-5

6. Pogoń Rogów 3 2 3-6

7. Polonia Andrzejów 3 1 5-10

8. milan club Polonia łódź 3 1 3-10

9. Struga Dobieszków 1 1 1-1

10. czarni Smardzew 2 1 3-4

11. Błękitni Dmosin 2 0 1-8

 Następna, 4. kolejka łódzkiej 
a-klasy, gr. II odbędzie się w so-
botę, 12 września: Błękitni Dmosin 
– Polonia Andrzejów, lkS gałkó-
wek – lzS Justynów, mkP Boru-
ta II zgierz – milan club Polonia 
łódź, czarni Smardzew – lkS 
kalonka, Włókniarz zgierz – Stru-
ga Dobieszków, Pogoń Rogów – 
pauza.

 4. kolejka skierniewickiej a-
-klasy, gr. IX: czarni Bednary – 
Sokół Popów (przełożony), meteor 
Reczyce – Dar Placencja 6:2, Astra 
zduny – Vagat Domaniewice 1:1, 
Olimpia Niedźwiada – korona Sta-
ry Dwór 4:1, Start złaków Borowy 
– Sobpol konopnica 4:2, Jutrzen-
ka mokra Prawa – laktoza łyszko-
wice 1:2, Rawka Bolimów – pauza.

1. laktoza łyszkowice 4 9 13-8

2. Olimpia Niedźwiada 4 8 15-6

3. Rawka Bolimów 3 6 10-6

4. korona Stary Dwór 4 6 9-7

5. Dar Placencja 3 6 10-11

6. czarni Bednary 2 4 6-4

7. Sobpol konopnica 4 4 8-13

8. meteor Reczyce 3 4 12-10

9. Sokół popów 2 3 3-8

10. Jutrzenka mokra Prawa 3 3 4-6

11. Start złaków Borowy 3 3 6-6

12. Astra zduny 4 2 5-11

13. Vagat Domaniewice 3 1 3-8

 Następna, 5. kolejka skiernie-
wickiej a-klasy, gr. IX odbędzie 
się w dniach 12-13 września: Sob-
pol konopnica – Olimpia Niedź-
wiada, laktoza łyszkowice – Start 
złaków Borowy, Vagat Domanie-
wice – Jutrzenka mokra Prawa, 
Sokół Popów – meteor Reczyce, 
Dar Placencja – Rawka Bolimów, 
korona Stary Dwór – czarni Bed-
nary, Astra zduny – pauza.

Kolarze lUKS Dwójki Danielo Sportswear Stryków świetnie prezentowali się na torze w Pruszkowie.
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aleksandra patora i oliwia Wylazłowska wygrały sprint drużynowy.
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Złota grupa kolarzy Strykowa, stoją od lewej: Bartosz zelcer, zofia 
Przychodzeń, maciej Stefański, zuzanna zelcer i Weronika Skrzyńska.
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piłka nożna | Stryków

Sukcesy młodzieży Zjednoczonych
Wraz z końcem wakacji 
na dobre rozpoczął się nie 
tylko nowy rok szkolny, 
ale także piłkarskie 
rozgrywki ligowe  
dla najmłodszych.

Swoje spotkania rozegrali 
m.in. młodzi piłkarze Zjednoczo-
nych Stryków. Drużyna rocznika 
2011/2012 rozpoczęła rozgrywki 
w nowej kategorii wiekowej, jako 
grupa orlik. Młodzi strykowianie 
pod wodzą trenerów przemy-
sława Fortuny i rafała rybic-
kiego przed startem sezonu udali 
się na dwa turnieje, z których wró-
cili z tarczą. 

W pierwszym z nich na boisku 
Metalowca Łódź Zjednoczeni za-
jęli wysokie 2. miejsce, wygry-

wając siedem spotkań i ponosząc 
tylko jedną porażkę ze zwycięzcą 
zawodów Włókniarzem Zgierz. 
Indywidualnie najlepszym bram-
karzem został wybrany Gabriel 
Goździk. Na tym Turnieju Stry-
ków reprezentowali: Gabriel Goź-
dzik, Wojciech Fortuna (3 bram-
ki), Eryk Plocek (2 bramki), 
Antoni Bancerz (4 bramki), Da-
wid Borkowski (5 bramek), Filip 
Wejsman (1 bramka), Piotr Kaź-
mierczak, (7 bramek), Jakub Śmi-
gielski (2 bramki) oraz Wojciech 
Góralczyk.

Kolejne zmagania młodzi pił-
karze Strykowa odbyli w ramach 
Ogólnopolskiego Turnieju Hat-
trick Bełchatów Cup O Puchar 
Starosty Bełchatowskiego, w któ-
rych nie była prowadzona ofi-
cjalna klasyfikacja. Zjednoczeni 

podczas zawodów rozegrali aż 10 
spotkań, z czego wygrali pięć, trzy 
zremisowali i dwa przegrali. Stry-
kowianie wystąpili w składzie: 
Gabriel Goździk, Filip Wejsman, 
Wojciech Fortuna, Milena Lesiak, 
Eryk Plocek, Antoni Bancerz, Da-
wid Borkowski, Piotr Kaźmier-
czak, Iwo Kunikowski i Sergiusz 
Antczak. Trenerami Zjednoczo-
nych 2011/2012 są Przemysław 
Fortuna i Rafał Rybicki, a kie-
rownikiem zespołu Sebastian No-
wacki. W kolejnych tygodniach 
młodzi strykowianie ruszają z roz-
grywkami ligowymi oraz Turnie-
jem O Puchar Deichmanna.

W Bełchatowie pokazała się 
także młodsza grupa rocznika 
2013 pod wodzą trenera rafała 
Sadeckiego. W rozgrywkach 
dla tej kategorii udział wzięło aż 

18 drużyn podzielonych na dwie 
grupy: zaawansowaną oraz po-
czątkującą. Zjednoczeni walczyli 
w grupie zaawansowanej, w której 
grano systemem każdy z każdym. 
Początki dla strykowian były trud-
ne, ale po dwóch porażkach pod-
opieczni trenera Rafała Sadeckie-
go rozkręcili się i wygrali kolejne 
sześć spotkań. Zjednoczeni gra-
li tak: Pogoń Zd. Wola 1:3, GKS 
Katowice 0:5, RAP Radomsko 
3:2, TMF Tomaszów Maz. 3:0, 
RKS Radomsko 4:0, GKS Beł-
chatów 4:2, Soccer Bełchatów 4:1 
i Perełki Puławy 3:1. 

Strykowianie grali w składzie: 
Szymon Studziński, Iwo Droż-
dżyk, Mikołaj Pietrzak, Tymon 
Węgier, Igor Sadecki, Tomasz 
Strugiński oraz Aleksander Pa-
sternak. wp

piłka nożna | 3. kolejka B-klasy

Powstaniec i Huragan przegrali
W trzeciej kolejce B-klasy gr. II 

pierwszej ligowej porażki doznał 
zespół Huraganu Swędów, któ-
ry uległ Witoniance Witonia 1:3. 
Swędowianie spadli na 5. miej-
sce w tabeli, a na czele pozostaje 
Salos Róża Kutno, która wygrała 
wszystkie spotkania z zatrważają-
cym bilansem bramek 27-0.

Z kolei w grupie I B-klasy na 
jednym zdobytym punkcie stanę-
li na razie gracze Powstańca Do-
bra. Podopieczni trenera Andrzeja 
Łaski tym razem przegrali w wy-
jazdowym meczu z drugą druży-
ną Victorii Łódź 1:3. 

Drużyna z Dobrej plasuje się 
w dolnych rejonach tabeli, a naj-
gorsze zespoły to pozostające bez 
punktów Milan II MSMS Łodź 
oraz KS Wicher. Ten ostatni ze-
spół w trzech meczach stracił aż 
33 bramki.  wp

 3. kolejka B-klasy, gr. I: Sokół 
lutomiersk – AmII II łódź 6:0, kole-
jarz II łódź – metalowiec 4:4, lkS 
Rosanów – milan II mSmS łódź 
6:0, Orzeł łódź – SmS II łódź 1:1, 
Victoria II łódź – Powstaniec 3:1, 
kkS II koluszki – Start II Brzeziny 
0:1, lkS II gałkówek – kS Wicher 
3:0.

1. lkS Rosanów 3 9 27-2

2. Sokół lutomiersk 3 7 11-4

3. AmII II łódź 3 6 9-10

4. lkS II gałkówek 3 6 6-6

5. Victoria II łódź 3 6 7-7

6. Start II Brzeziny 3 6 17-2

7. Orzeł łódź 2 4 3-1

8. metalowiec łódź 3 4 8-7

9. kkS II koluszki 3 3 5-5

10. AkS SmS II łódź 3 1 5-7

11. powstaniec Dobra 3 1 3-7

12. kolejarz II łódź 2 1 5-10

13. milan II mSmS łódź 1 0 0-6

14. kS Wicher 3 0 1-33

 Następna, 4. kolejka B-klasy, 
gr. I odbędzie się w dniach 12-13 
września: kS Wicher – milan II łódź, 
AmII II łódź – Victoria II łódź, Po-
wstaniec – Orzeł, Start II Brzeziny – 
Sokół, AkS SmS II łódź – kolejarz II 
łódź, lkS II gałkówek – kkS II ko-
luszki, metalowiec – lkS Rosanów.

 3. kolejka B-klasy, gr. II: kP By-
szewy – Błękitni 6:1, Salos – gkS 
Byszew 15:0, Hurgan Swędów – 
Witonianka 1:3, Start – Dąbrówka 
3:2, expom – Orzeł Wróblew 9:1, 
lkS modlna – Iskra 4:2, zryw – 
lkS gieczno 1:0, Sokół – pauza.

1. Salos Róża kutno 3 9 27-0

2. Witonianka Witonia 3 9 12-4

3. expom krośniewianka 3 7 15-5

4. kP Byszewy 3 6 13-8

5. huragan Swędów 3 6 13-8

6. Start Szczawin 3 6 13-9

7. lkS modlna 3 6 13-9

8. zryw Śliwniki 3 6 11-5

9. lkS gieczno 3 4 8-10

10. Dąbrówka 3 3 8-10

11. Iskra góra Św. małgorzaty 2 0 2-8

12. Orzeł Wróblew 2 0 4-16

13. Błękitni ciosny 3 0 2-16

14. Sokół Skromnica 2 0 0-17

15. gkS Byszew 3 0 4-31

 Następna, 4. kolejka B-klasy, 
gr. II odbędzie się w środę, 9 wrze-
śnia, 5. kolejka zaś w dniach 12-13 
września: Salos – Start, kP Bysze-
wy – Orzeł, expom krośniewianka 
– Sokół Skromnica, modlna – gkS 
Byszew, Błękitni – lkS gieczno, 
Huragan Swędów – Dąbrówka, 
zryw Śliwniki – Iskra Witonianka 
Witonia – pauza.

lekkoatletyka | mistrzostwa Woj. łódz.

Głowieńskie lekkoatletki 
Błyskawicy z medalami

Znakomicie wypadły młode 
lekkoatletki z Głowna podczas 
Mistrzostw Województwa Łódz-
kiego U-16. Reprezentujący klub 
UKS Błyskawicę Domaniewice 
Małgorzata Jakóbiec i Michalina 
Leszkiewicz zdobyły łącznie czte-
ry medale.

Impreza dla zawodników do 
lat 16 odbyła się w ostatni dzień 
sierpnia w Łodzi. W konkursie 
skoku wzwyż z nowym rekor-
dem życiowym zawody skończyła 
Małgorzata Jakóbiec. Głownianka 
z wynikiem 156 cm zdobyła złoty 
medal, natomiast do tego dołoży-
ła jeszcze srebro w skoku o tycz-
ce, gdzie uzyskała 280 cm. Mimo 
sportowego talentu zaskoczeniem 
było zdobycie 1. miejsca przez 
Michalinę Leszkiewicz w rzu-
cie oszczepem 500 g. Głownian-
ka debiutowała w tej konkurencji  

i z wynikiem 33,18 m wręcz zno-
kautowała swoje rywalki, a dodat-
kowo uzyskała minimum do startu 
w Mistrzostwach Polski Młodzi-
ków. Ponadto Michalina wywal-
czyła także srebrny medal w bie-
gu na 300 m z czasem 44,43 sek.

To nie były jedyne sukcesy za-
wodników UKS Błyskawicy Do-
maniewice. Złoty medal w rzucie 
młotem 3 kg zdobyła Weronika 
Forysińska, która uzyskała przy 
tym życiówkę po rzucie na 30,94 
m. Z brązowego medalu i nowej 
życiówki w skoku wzwyż cieszy-
ła się także Roksana Jagodzińska, 
która osiągnęła wynik 140 cm. 
Taki sam wynik osiągnęła czwar-
ta Kinga Czubiak, która tak nielu-
bianą przez sportowca lokatę tuż 
poza podium powtórzyła także  
w konkursie rzutu oszczepem, 
osiągając wynik 20,55 m.  wp

Zawodniczki Błyskawicy ze swoim trenerem mieczysławem Szymajdą.
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Drużyna Zjednoczonych Stryków z rocznika 2011/2012 osiągnęła znaczący sukces podczas Turnieju Piłki Nożnej w łodzi.
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proGNoZa poGoDy | 10.09.2020 – 16.09.2020

SyTUacja SyNopTycZNa:
Pogodę kształtuje układ wyżowy.  
z zachodu napływa ciepła masa powietrza 
polarno-morskiego.

cZWarTEK - pIąTEK: 
W czwartek słonecznie, zachmurzenie małe,  
bez opadów. W piątek zachmurzenie 
umiarkowane do dużego, bez opadów, ciepło. 
Widzialność dobra. Wiatr zachodni, umiarkowany 
do słabego, 7-3 m/s. Temp. max w dzień:  
od + 18 st. c w czwartek do + 19 st. c w piątek. 
Temp. min w nocy: + 9 st. c do  + 8 st. c.

SoBoTa - NIEDZIEla: 
W sobotę słonecznie, zachmurzenie małe, 
bez opadów, ciepło. W niedzielę słonecznie, 
zachmurzenie małe, bez opadów, ciepło. 
Widzialność dobra. Wiatr zachodni, słaby do 
umiarkowanego, 3-7 m/s. Temp. max w dzień: 
+ 23 st. c w sobotę do  + 21 st. c w niedzielę. 
Temp. min w nocy:  + 12 st. c do  + 11 st. c.

poNIEDZIaŁEK - WTorEK - ŚroDa: 
Pogodnie, zachmurzenie małe i umiarkowane, 
bez opadów oraz ciepło. Widzialność dobra. 
Wiatr zachodni, słaby do umiarkowanego,  
3-7 m/s. Temp. max w dzień: + 22 st. c  
do  + 24 st. c. Temp. min w nocy:  + 12 st. c  
do  + 11 st. c.

BIURO meTeOROlOgIczNe cUmUlUS

proGNoZa BIoMETEoroloGIcZNa:  
Pogoda korzystnie wpływać będzie na nasze 
samopoczucie.
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Wieści z głowna i Strykowa
członek Stowarzyszenia gazet lokalnych
edycja wspólna z tygodnikiem „Nowy łowiczanin”

WyDaWca: 
Oficyna Wydawnicza „Nowy łowiczanin”
Waligórscy s.c. w łowiczu
99-400 łowicz, ul. Pijarska 3a, 
tel./fax 46 837-46-57, 46 837-37-51
e-mail: wiesci@lowiczanin.info 
adres dla korespondencji: 
99-400 łowicz, skrytka pocztowa 68. 

rEDaKcja W GŁoWNIE: 
ul. łowicka 40, tel./fax 42 710-82-55
redaktor naczelny: Wojciech Waligórski 
Dyrektor zarządzający: ewa mrzygłód-Waligórska

Dziennikarze:  
Agnieszka Wojcieszek, marcin kucharski,
Wojciech Pożarlik (sport) 

Redakcja zastrzega sobie prawo skracania nadesła-
nych tekstów, zmiany ich tytułów, dodawania śródtytu-
łów. Nie odsyłamy niezamówionych tekstów. 

Skład tekstu własny. 

ogłoszenia ramkowe i reklamy 
przyjmujemy telefonicznie, faxem:  
42 710-82-55 w głownie;  
46 837-37-51, 46 830-34-08 w łowiczu, 
e-mailem: reklama@lowiczanin.info lub osobiście  
w biurze ogłoszeń w głownie: ul. łowicka 40  
od poniedziałku do piątku w godz. 8.30-15.30  
lub w łowiczu: ul. Pijarska 3a w pon., wt. i pt.  
w godz. 7.30-18.00, śr. i czw. w godz. 7.30-16.00,  
sob. w godz. 8.00-14.00.

ogłoszenia drobne 
przyjmowane są osobiście w biurze ogłoszeń, 
punktach wymienionych na stronie 20.

Druk: 
POlSkA PReSS Sp. z o.o. 
90-532 łódź, ul. Skorupki 17/19.

Nakład Wieści z głowna i Strykowa  
1.600 egz. 
Nakład wraz z wydaniem głównym  
(Nowy łowiczanin): 7.770 egz.

100%
własności polskiej

piłka nożna | 8. kolejka IV ligi

Stracone punkty Stali
Głownianie 
długo prowadzili  
z niewygodnym rywalem, 
ale ostatecznie podzielili 
się punktami.

stal głowno  1 (1)
lks kwiatkowice 1 (0)
Bramkę dla Stali zdobył z rzutu 
karnego w 15 min. Radosław ku-
ciński.
Stal: kocemba – Albert Waśkie-
wicz, T. florczak, e. Ignatowski, 
Andrzejewski – Tuliński, kuciński 
(w 46 min. Będor), mospinek (75 
Nowak), Szymczak (70 grzyb) 
– Aleksy Waśkiewicz (60 Antoni 
Waśkiewicz), lebioda (60 Ogórek).

Drugi remis w sezonie zano-
towała głowieńska Stal. pod-
opieczni trenerów prze-
mysława i adama Gibałów  
w piątek, 4 września podzielili się 

punktami z LKS-em Kwiatkowi-
ce.

Spotkanie odbyło się wcze-
śniej niż pierwotnie planowano,  
a była to decyzja Łódzkiego 
Związku Piłki Nożnej. Beniami-
nek z Głowna radzi sobie w tym 
sezonie bardzo dobrze, ale goście 
to niewygodny rywal dla każdego, 
o czym przekonali się m.in. Zjed-
noczeni Stryków. Na Stal czekało 
więc trudne zadanie, ale na pewno 
możliwe do wykonania.

Piątkowy pojedynek zaczął się 
świetnie dla gospodarzy, którzy 
po kwadransie prowadzili 1:0. Sę-
dzia podyktował rzut karny dla 
Stali, który na bramkę zamienił 
radosław Kuciński. Niestety 
późniejsze minuty przynosiły nie-
korzystne wiadomości dla głow-
nian, którzy mimo swoich szans 
nie potrafili podwyższyć wyniku, 
a w końcówce pierwszej połowy 
mocno się osłabili. Drugą żółtą 
kartką ukarany został w 44 min. 

olaf andrzejewski, który tym 
samym otrzymał już drugą czer-
woną kartkę w tym sezonie. 

Z kolei w przerwie trener Prze-
mysław Gibała musiał zmienić 
Kucińskiego, który odniósł kon-
tuzję. To zwiastowało ciężką prze-
prawę dla Stali w drugiej odsło-
nie, ale nieoczekiwanie z pomocą 
przyszli goście. 

W 50 min. drugą żółtą kartką 
ukarany został Mateusz Wroń-
ski, dzięki czemu siły na murawie 
wyrównały się. Niestety piłkarze 
Głowna nie dowieźli korzystnego 
wyniku do końca. 

Niespełna kwadrans przed koń-
cem sędzia po raz drugi wskazał 
na wapno, tym razem w przeciw-
nym kierunku. Michał Kocem-
ba nie zdołał zatrzymać ude-
rzenia jardela cruza i znów 
mieliśmy remis. 

Wynik do ostatniego gwizdka 
nie uległ już zmianie i Stal po raz 
drugi w tym sezonie podzieliła się 

punktami. Niedosyt jest, ale na-
rzekać nie można.

W najbliższą sobotę, 12 wrze-
śnia o godz. 16:30 głowieńscy pił-

karze zagrają w Sulejowie. Będzie 
to pojedynek beniaminków, bo-
wiem Skalnik również debiutuje 
w IV Lidze. O punkty nie będzie 

jednak łatwo, bowiem Stal ma ich 
na swoim koncie tylko cztery wię-
cej od rywali. Sezon zapowiada 
się bardzo ciekawie. wp

piłka nożna | 8. kolejka IV ligi

Dwie drużyny odskakują od rywali
Po ośmiu kolejkach IV ligi 
na czele wciąż pozostają 
rezerwy Łódzkiego Klubu 
Sportowego. Łodzianie jako 
jedyni zebrali na swoim 
koncie komplet punktów.

Lider nie może być jednak spo-
kojny o prowadzenie, bowiem po 
piętach depcze mu MKP Boru-
ta Zgierz, który pozostaje bez li-
gowej porażki i tylko raz stracił 
punkty. Zgierzanie od dawna nie 
prezentowali tak dobrej formy na 
IV-ligowych boiskach. Zarówno 
ŁKS II, jak i Boruta odskoczyli od 
pozostałych drużyn i wydają się 
być w tej chwili głównymi siłami.

Blisko podium znajdują się na-
dal głownianie ze Stali. Beniami-
nek pod wodzą trenerów Przemy-
sława i Adama Gibałów utrzymał 
4. miejsce po remisie z Kwiat-
kowicami, ale wkrótce może się 
to zmienić, bowiem mecz mniej 
mają Warta Sieradz i Zjednocze-
ni Stryków. Sieradzanie odrabiają 
zaległości z przedostatnimi Czar-

nymi Rząśnia, zaś strykowianie 
muszą dokończyć przerwane spo-
tkanie z Jutrzenką, w którym do 
przerwy prowadzili 1:0. 

Drużyna Strykowa pod wodzą 
trenera Łukasza Wijaty zajmuje 7. 
miejsce w ligowej tabeli, ale szyb-
ko może przesunąć się nawet trzy 
pozycje w górę.  wp

 8. kolejka: Stal głowno – lkS 
kwiatkowice 1:1, mkP Boruta 
zgierz – Jutrzenka Warta 3:1, gkS 
Orkan Buczek – łkS II łódź 0:1, 
keeza Termy Ner Poddębice – 
Omega kleszczów 0:7, Andrespolia 
Wiśniowa góra – Warta Sieradz 
0:8, ceramika Opoczno – Polonia 
Piotrków Trybunalski 0:2, Orzeł Nie-
borów – czarni Rząśnia 6:2, Warta 
Działoszyn – Skalnik Sulejów 0:2, 
Włókniarz zelów – Pogoń zduńska 
Wola 0:1, mkS zjednoczeni Stry-
ków – Jutrzenka Drzewce (przerwa-
ny z powodu ulewy przy stanie 1:0).

1. łkS II łódź 8 24 29-9

2. mkP Boruta zgierz 8 22 20-6

3. gkS Orkan Buczek 8 17 23-10

4. Stal Głowno 8 14 14-12

5. Orzeł Nieborów 8 14 20-13

6. Warta Sieradz 7 13 23-12

7. Zjednoczeni Stryków 7 12 10-9

8. Pogoń zduńska Wola 8 12 9-10

9. lkS kwiatkowice 8 12 18-11

10. Omega kleszczów 8 11 19-13

11. Włókniarz zelów 8 10 11-9

12. Skalnik Sulejów 8 10 15-14

13. Jutrzenk Drzewce 7 9 12-18

14. Warta Działoszyn 8 9 10-13

15. Polonia Piotrków Tryb. 8 9 10-12

16. Andrespolia Wiś. góra 8 8 17-24

17. Jutrzenka Warta 8 6 9-13

18. keeza Termy Ner Poddębice 8 4 7-27

19. czarni Rząśnia 7 1 6-25

20. ceramika Opoczno 8 1 5-27

 
 9. kolejka, 11-13 września: łkS II 

łódź – Andrespolia Wiśniowa góra, 
Omega kleszczów – Orzeł Niebo-
rów, Jutrzenka Warta – ceramika 
Opoczno, Pogoń zduńska Wola 
– keeza Termy Ner Poddębice, Po-
lonia Piotrków Trybunalski – gkS 
Orkan Buczek, Skalnik Sulejów – 
Stal głowno, czarni Rząśnia – zjed-
noczeni Stryków, Warta Sieradz – 
Włókniarz zelów, lkS kwiatkowice 
– mkP Boruta zgierz, Jutrzenka 
Drzewce – Warta Działoszyn.

Karate | Obóz sportowy

Letnia Akademia Okinawa Shorin-Ryu 
Karate i Kobudo w Mikoszewie
Podczas wakacji  
strykowscy zawodnicy  
udali się na obóz karate  
do Mikoszewa.  
Pod kierownictwem sensei 
Dariusza Jędrzejczaka 6 dan 
i sensei Ireneusza Ziętka  
5 dan opórcz karateków  
ze Strykowa na obozie byli 
obecni także zawodnicy  
z Łodzi, Zgierza, Jaworzna 
Śląskiego i Tarnowa.

Oprócz karate Shorin-Ryu na 
terenie ośrodka prowadzone były 
także zajęcia z innych stylów. Sam 
obiekt był idealnie wyposażony w 
kierunku uprawiania sztuk wal-
ki, a przy tym zapewniał świetne 
wyżywienie. To wszystko, mimo 
wymogów związanych z pande-
mią, stwarzało doskonałe warunki 
do ćwiczeń. Do tego strykowianie 

mieli idealną pogodę i dostępną 
dla siebie plażę.

Instruktorzy duży nacisk kła-
dli na kumite (sparingi + walka w 
parterze). W czasie wolnym odby-
ły się ponadto dwa ogniska, a tra-
dycyjnie już na koniec zorganizo-
wano zawody, w których odbyły 
się dwie konkurencje: tor prze-
szkód i kata. Strykowianie startu-
jący w barwach Łódzkiego Cen-
trum Okinawa Shorin-Ryu Karate 
i Kobudo „Bushi” spisali się re-
welacyjnie, osiągając wiele suk-
cesów. Na torze przeszkód rywa-
lizowali: w juniorkach młodszych 
Wiktoria Wieczorek – 4. miejsce, 
w juniorkach Daria Bartczak – 3. 
miejsce, w młodzikach Stanisław 
Kowalczyk – 2. miejsce, a w ju-
niorach Aleksander Malinowski 
– 5. miejsce, Jan Dąbrowski – 7. 
miejsce i Jakub Wasielewski – 11. 
miejsce. W kata zaś 1. miejsce zaj-
mowali Daria Bartczak i Jan Dą-

browski, na drugich lokatach pla-
sowali się Stanisław Kowalczyk i 
Jakub Wasielewski, a 3. miejsce 
zajął Aleksander Malinowski.

Łącznie podopieczni sensei 
Dariusza Jędrzejczaka zdobyli  
14 medali: 7 złotych, 4 srebrne  
i 3 brązowe. – Doświadczenia 
zdobyte podczas obozu z pew-
nością przydadzą się w Mistrzo-
stwach Polski planowanych w Lu-
blinie. Cieszę się też, że wszyscy 
podeszli do egzaminów i podwyż-
szyli swoje kwalifikacje i umie-
jętności. Chciałbym wszystkim 
podziękować za zaangażowanie,  
a szczególnie sensei Arturowi Ję-
drzejczakowi 1 dan i opiekunom 
Jankowi Krzeszewskiemu i Da-
nielowi Jędrzejczakowi 2 dan  
– powiedział instruktor strykow-
skich karateków, który chciał tak-
że zaprosić wszystkich chętnych 
na zajęcia karate. Szczegóły pod 
nr. tel. 605-220-240.  wp

piłkarze Stali do tej pory prezentują wysoki poziom w IV lidze, sprawiając rywalom sporo problemów.
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Karatecy na obozie w Miszkoszewie oprócz dobrej zabawy zdawali egzaminy na wyższe stopnie.
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piłkarze Stali Głowno po 8. kolejkach wciąż pozostają najlepszym beniaminkiem IV ligi w sezonie 2020/2021.

fO
T.

 S
TA

l 
g

łO
W

N
O

/f
B



g

czwartek  10 września 2020 | nr 37 (1213) | Rok XXX www.lowiczanin.info

Sport Znakomici 
strykowianie
obronili tytuł na torze. str. 29

Stracone 
punkty
piłkarzy Stali. str. 31

KalENDarZ
IMprEZ
SporToWych

ReklAmA

Kolarstwo | Szosa

Strzelecki Wicemistrzem Polski LZS, 
Zelcer trzeci w Finale Pucharu Polski
LUKS Dwójka Danielo 
Sportswear Stryków 
ma w swoich szeregach 
wielkie kolarskie talenty. 
Sezon 2020 na każdym 
kroku udowadnia,  
że w strykowskim klubie 
można osiągać  
wielkie sukcesy,  
czego przykładem  
jest ostatnia impreza.

W dniach 5-6 września w Koź-
minku odbył się Finał Pucharu 
Polski w kolarstwie szosowym 
w jeździe indywidualnej na czas 
oraz w wyścigu ze startu wspól-
nego. Przez dwa dni kolarze  
w kategorii młodzik walczyli także  
w ramach Mistrzostw Polski Kra-
jowego Zrzeszenia LZS, do któ-
rego należy LUKS Dwójka Stry-
ków. W zawodach pod wodzą 
trenerów Władysława Króla 
i Wojciecha pożarlika wzięła 
udział liczna grupa strykowskich 
zawodników, którzy pokazali się  
z bardzo dobrej strony.

W sobotniej jeździe indywi-
dualnej na czas na trasie długo-
ści 5 km świetnie wypadł Michał 
Strzelecki, który powetował so-
bie nieco nieudane Mistrzostwa 
Polski Szkółek Kolarskich. Tym 
razem strykowianin z czasem  

7 min. 34 sek. zdobył Wicemi-
strzostwo Polski LZS, przegry-
wając złoto o zaledwie 2 sek.  
z Wojciechem Kuderczakiem  
z MLUKS Victorii Jarocin. Strze-
lecki wsród wszystkich startu-
jących zawodników (ponad 100 
osób) był czwarty. W tej samej 
grupie młodzików 17. miejsce za-
jął Jakub Gadecki, 34. był Erik 
Pacholec, 50. Sebastian Szklarek,  
a 93. miejsce zajął Mateusz Cio-
łek. Wśród dziewcząt kat. młodzik 
39. miejsce zajęła Oliwia Wyla-
złowska. W młodszej kategorii 
żaków (11-12 lat) na 12. miejscu 
na czas uplasował się Jakub Pa-
cholec, z kolei wśród dziewcząt  
8. miejsce zajęła Barbara Choj-
nacka, a 11. była Magdalena Cio-
łek.

Dzień później rozgrywano wy-
ścig ze startu wspólnego. Pierwsze 
na mecie po przejechaniu 17 km 
pojawiły się młodziczki, a wśród 
nich bardzo blisko podium na  
4. miejscu finiszowała alek-
sandra patora. Na 32. miej-
scu uplasowała się z kolei Oliwia 
Wylazłowska. Chwilę później 
znakomicie zaprezentował się 
Bartosz Zelcer, który wywal-
czył brązowy medal wśród żaków. 
W tej samej kategorii 25. był Ma-
ciej Stefański, 30. Jakub Pacholec. 
Z kolei w gronie żaczek 9. miej-
sce zajęła Barbara Chojnacka,  
a 17. była Magdalena Ciołek.

Warto dodać, że strykowscy 
kolarze w skróconym z powodu 
pandemii sezonie 2020 startują 
praktycznie co weekend i zawsze 
wracają do domów z medalami. 

W sobotę, 29 sierpnia w Wiel-
kiej Łące także spisali się znako-
micie podczas Ogólnopolskie-
go Wyściguo Puchar Burmistrza 
Miasta Kowalewo Pomorskie.  
W najmłodszej grupie żaków 
2. miejsce zajął Bartosz Zelcer. 
12-latek ze strykowskiej szkółki 
kolarskiej w tym sezonie w nie-
mal każdym starcie stawał na po-
dium, co jest niebywałym osią-
gnięciem. W tej samej grupie 15. 
miejsce zajął Jakub Pacholec, 
a w gronie dziewcząt dziewiąta 
była Barbara Chojnacka. Praw-
dziwy popis umiejętności stryko-
wianie dali w młodzikach, gdzie 
na dwóch pierwszych miejscach 
do mety dotarli kolarze LUKS 
Dwójki. Samotnie linię mety na  
1. miejscu minął jakub Gadec-
ki, a niemal minutę po nim fini-
szował także solo Michał Strze-
lecki. Siódmy był Erik Pachlec, 
17. Sebastian Szklarek, 25. Łukasz 
Machniewicz, a 42. Oskar Piasec-
ki. W młodziczkach blisko po-
dium finiszowała Aleksandra Pa-
tora, która była piąta, a 18. miejsce 
zajęła Oliwia Wylazłowska. wp

piłka nożna | 8. kolejka IV ligi

Mecz z Jutrzenką przerwany
Tylko 45 minut trwał mecz 
8. kolejki IV ligi pomiędzy 
Zjednoczonymi Stryków 
a Jutrzenką Drzewce. 
Spotkanie rozegrane  
w sobotę, 5 września  
zostało przerwane  
w związku z nawałnicą, 
która dotarła nad Stryków.

Piłkarze dokończyli pierw-
szą połowę, która i tak toczyła się  
w trudnych warunkach, ale póź-
niej nie było najmniejszego sen-
su grać. Zresztą o grze w piłkę nie 
było nawet mowy, bowiem po ule-
wie boisko było zalane wodą. Sę-
dzia po konsultacji z kapitanami 
obu zespołów podjął jedyną do-
brą decyzję i przerwał pojedynek. 

Dziś już wiemy, że spotkanie stry-
kowian z beniaminkiem zostanie 
dokończone w środę, 16 września. 
Dokładna godzina wznowienia 
meczu nie jest jednak jeszcze zna-
na, prosimy śledzić profil Zjedno-
czonych na FB.

Po pierwszych 45 min. poje-
dynku z Jutrzenką gospodarze 
prowadzili 1:0 po golu w 13 min. 
Patryka Nouri’ego. Goście poka-
zywali dobry futbol, więc wynik 
jest wciąż sprawą otwartą.  wp

 Zjednoczeni Stryków – ju-
trzenka Drzewce 1:0 (po 45 
min.); br.: Patryk Nouri (13 min.).
Zjednoczeni: Polit – majewski, 
zimoń, Drogosz, Bełdziński – Pe-
riżhok, lenart, Pabjańczyk, chą-
dzyński – Nouri, chmielewski.

SoBoTa, 12 WrZEŚNIa:
 14.30 – Boisko przy ul. 1 maja 

37a w Rząśni; 9. kolejka roz-
grywek o mistrzostwo IV ligi: 
czarni rząśnia – Zjednoczeni 
Stryków;

 16.00 – Stadion leśny w Dmo-
sinie Drugim 1; 4. kolejka roz-
grywek o mistrzostwo łódzkiej 
a-klasy, gr. II: Błękitni Dmosin 
– polonia andrzejów;

 16.00 – Stadion przy ul. musiero-
wicza 1/3 w zgierzu; 4. kolejka 
rozgrywek o mistrzostwo łódz-
kiej a-klasy, gr. II: Włókniarz 
Zgierz – Struga Dobieszków;

 16:30 – Stadion przy ul. konec-
kiej 45 w Sulejowie; 9. kolejka 
rozgrywek o mistrzostwo  
IV ligi: Skalnik Sulejów – Stal 
Głowno;

 15.00 – Boisko w łyszkowicach,  
ul. cmentarna 1; 5. kolejka kla-
sy a „Skierniewice” – grupa  
9 w piłce nożnej: GlKS lak-
toza Łyszkowice – lKS Start 
Złaków Borowy;

NIEDZIEla, 13 WrZEŚNIa:
 11.00 – boisko w lipce, 4. ko-

lejka rozgrywek o mistrzostwo 
łódzkiej B-klasy, gr. I: powsta-
niec Dobra – orzeł Łódź;

 11.30 – Boisko przy ul. głównej 
13 w Domaniewicach, 5. kolej-
ka rozgrywek o mistrzostwo 
skierniewickiej a-klasy, gr. IX: 
Vagat Domaniewice – jutrzen-
ka Mokra prawa,

 15.00 – Boisko w Bielawach,  
5. kolejka rozgrywek o mi-
strzostwo skierniewickiej a-
-klasy, gr. IX: Sokół popów – 
Meteor reczyce,

 17.30 – boisko przy ul. głównej 
31 w Swędowie, 5. kolejka roz-
grywek o mistrzostwo łódzkiej 
B-klasy, gr. II: huragan Swę-
dów – Dąbrówka.

ŚroDa, 16 WrZEŚNIa:
 godz. n/u – Stadion im. miro-

sława koprowskiego przy ul. 
Brzezińskiej 24 w Strykowie, do-
kończone spotkanie 7. kolejki 
o mistrzostwo IV ligi: Zjed-
noczeni Stryków – jutrzenka 
Drzewce;

SoBoTa, 19 WrZEŚNIa:
 9.00 – Tor im. kazimierza Wit-

czaka przy ul. Warszawskiej  
w Strykowie; IV runda Indywi-
dualnych Mistrzostw polski  
w Motocrossie;

NIEDZIEla, 20 WrZEŚNIa:
 9.00 – Tor im. kazimierza Wit-

czaka przy ul. Warszawskiej  
w Strykowie; IV runda Indywi-
dualnych Mistrzostw polski  
w Motocrossie.

michał Strzelecki 
należy do ścisłej 
krajowej czołówki  
i interesują się nim  
już największe polskie 
kluby kolarskie.

Bartosz Zelcer z lUKS Dwójki zdobył brąz w finale Pucharu Polski.
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Strykowski kolarz Michał Strzelecki zdobył Wicemistrzostwo polski KZ lZS w jeździe na czas.

fO
T.

 W
O

Jc
Ie

c
H

 P
O

ŻA
R

lI
k




